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Фестивал Екология Рекорд

Стр. 30

Метален юмрук удря
сърцето на столицата

Стр. 3

БСП иска забрана
върху строежите на плажа

Стр. 31

Наш скиор се спуска
със 158.30 км/ч. във Венген

Стр. 11

Д-р Цекулов за „Пирогов”
и потрошените пациенти

Интервю
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Развръзка

Печално приключва
заложническата драма в Алжир

Стр. 10

Полицейщина

ГДБОП тормози
община Септември

Стр. 2
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Няколко
ÄÓÌÈ

Георги
ГЕОРГИЕВ

От няколко дни и от со-
циалистическата партия и
други политически форма-
ции алармират за драстич-
ни разминавания между броя
на населението в дадени
общини и броя на гласопо-
давателите. Във всички
посочени от тях случаи из-
бирателите се оказват
повече от цялото населе-
ние, включително и децата.
Посоченият от Михаил Ми-
ков казус във Видин, къде-
то броят на имащите пра-
во да участват в референ-
дума надхвърля броя на жи-
вущите с 2973 души, и това
при системно намаляващо
население на общината и
областта, далеч не е еди-
ничен. Още по-фрапантен е
случаят с хасковската об-
щина Стамболово, където
за изборите през 2011 г. в
списъците има 10 211 души,
а в общината живеят 5863
души, от които над 18 го-
дини са 4875.

Учудващо е и че избира-
телите в община Видин са
се увеличили с 1666 души
само в рамките на година.
Как се случва си знаят само
в ОИК и ГРАО. И двете ин-
ституции са под контрола
на ГЕРБ. Схемата вероят-
но е следната: в списъците
се вписват всички, които
от предишните избори до-
сега са навършили 18 годи-
ни и са пристигнали в об-
щината, и не се отписват
тези, които са починали или
са напуснали страната, или
най-вероятно са се премес-
тили на друго място и са
се регистрирали там.

Последствията от това
странно увеличаване на из-
бирателите се изразяват
най-вече в изкуствено зани-
жаване на избирателната
активност. За референду-
ма специално това е от
много важно значение. Така
ще се опитат да омалова-
жат неговите резултати.
Другата възможност е за
двойно гласуване. Но тя ще
потрябва на ГЕРБ повече на
изборите през лятото.

Важното
е кой и
как брои

КОЙ ИЗМИСЛЯ „ПОМАШКИ
ЕТНОС” В БЪЛГАРИЯ

Стр. 22

Стотици протестиращи срещу застрояването на българското Черноморие и унищожаването на родната природа
излязоха вчера на шествие в София. С бурни освирквания и скандирания “Искаме природа, не искаме бетон”
те блокираха движението на трамваите по улица “Граф Игнатиев” и се отправиха към Народното събрание

В община Видин броят на из-
бирателите, включени в списъ-
ците за референдума за АЕЦ
“Белене” на 27 февруари, се
оказва повече от жителите на
общината. За това алармира
пред ДУМА депутатът от Коали-

Във Видин избирателите
повече от жителите
ГЕРБ напълни списъците за референдума
с „мъртви души”, предупреди Михаил Миков

ция за България Михаил Миков.
“По данни на НСИ за 2011 г.

в крайдунавската община те са
били 63 257. Като извадим броя
на тези, които са под 18 години,
се получават 52 712 души, кои-
то имат право на глас. На прези-

дентския вот през 2011 г. по
избирателни списъци те са били
64 564, а на местните избори -
62 967. Сега в списъците за ре-
ферендум те са набъбнали до
66 230 души. Или в тях вече има
с 2086 повече избиратели в Стр. 2
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сравнение с президентския вот”,
пресметна Миков. По думите му
увеличението е най-голямо в
избирателните секции, в които
ГЕРБ е получил най-много гла-
сове през 2011 г.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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З
За безпрецедентен натиск върху об-

щинската администрация от страна на
пазарджишкото звено “Борба с органи-
зираната престъпност” алармира вчера
кметът на Септември Петър Бошев.

Напрежението ескалирало на 10
януари, след като четирима служители
от ТЗ”БОП” иззели компютъра на адво-
катската кантора, обслужваща община-
та. След едночасов размисъл в Пазар-
джик спецченгетата се върнали и взе-
ли и всекидневния архив от деловодна-
та програма за месец назад.

На пресконференция вчера Бошев
разкри, че тормозът е започнал много
по-рано с многократно привикване на
разпит на служителки от администра-
цията, което им пречело да работят
нормално и това ги стресирало.

ДУМА научи, че натискът на ГДБОП
идва заради открита през август 2011 г.
канализация в с. Карабунар. Тогаваш-
ният кмет на Септември Томи Стойчев
заедно с ръководителя на фирмата
изпълнител “Стройкомерс” Марин Ра-
чев откриват новата придобивка с во-
досвет. Всички пари по проекта са оси-

Двойно по-евтина ще е це-
ната на електроенергията, до-
бивана от АЕЦ “Белене” в срав-
нение с тази, предлагана от
топлоцентралите. Това обяви
бившият енергиен министър
Петър Димитров вчера на
кръгла маса на тема “Ядрената
енергетика - безопасност и си-
гурност”, организирана от “Еко-
гласност” и Инициативния коми-
тет за референдума за Белене.

Димитров подчерта, че но-
вата централа ще осигури
електричество на страната за
повече от 100 г. “Да осигуриш
електричество за един век,
след като нямаш нефт и газ, а
въглищата са на свършване,
това е стратегическо мислене.
Това е задача на всяко управ-
ление, независимо дали е дяс-
но или ляво”, категоричен бе
той. Бившият министър под-
черта, че референдумът не е
безобиден, защото с него би
могла да се погребе цялата
ядрена енергетика на Бълга-
рия. Според него дори и в Чер-
но море да бъдат открити за-
лежи на природен газ, той
няма да успее да покрие енер-
гийните нужди на страната за
повече от 2-3 години. Ако се
опрем на европейските техно-
логии и ресурсите на Русия,

Петър Димитров: Токът от АЕЦ „Белене” ще е 2 пъти по-евтин от ТЕЦ
Павлета ДАВИДОВА Снимка Мариета ТОМОВА

Атомната енергетика е важна за развитието на икономиката
в страната, категорични бяха участниците в кръглата маса

може да гарантираме пре-
красно бъдеще на България,
допълни Димитров. Колегата
му Румен Овчаров припомни,
че фотоволтаичните централи
могат да работят 1500 ч. го-
дишно, вятърните електроцен-
трали могат да бъдат опера-
тивни 2500 ч. годишно, а годи-
ната има общо 8400 часа.
Какво правим през останало-
то време, чакаме на тъмно да
изгрее слънцето ли, попита
депутатът. Явор Куюмджиев бе
категоричен, че един АЕЦ е
единственият източник, който
може да осигури ниски цени в
страната.

Лидерът на “Атака” Волен
Сидеров също заяви категорич-
ната си подкрепа за ядрената
енергетика и в частност за АЕЦ
“Белене”. Той припомни, че
съседните страни усилено ра-
ботят по развиването на нови
ядрени мощности. За Турция
руските генератори са добри, а
за нас са лоши, така ли, попита
той. Подкрепа за проекта изра-
зи и лидерът на ВМРО Краси-
мир Каракачанов. Присъства-
щите експерти и учени комен-
тираха и сигурността на реак-
торите, както и значението на
участието в референдума. Про-
вал на референдума означава
провал на пряката демокрация,
категорични бяха те.

ГДБОП тормози
община Септември собено фрапиращ е случа-

ят със 79 секция, където в
изборните списъци за
президент са вписани 308
души, а за референдума

Кметът Петър Бошев се оплаква от полицейски тормоз срещу него

Във Видин
избирателите...

Мария НИНОВА гурени по програма от Държавен фонд
“Земеделие”. Сумата, разписана в до-
говора, е преведена на сметката на
фирмата.

След смяната на общинската власт
обаче “Стройкомерс” започва да пре-
дявява още искания за пари към новия
кмет Петър Бошев, който бе избран
като независим, но подкрепен от БСП.

За ДУМА адвокатката на общината
Ирен Савова разкри, че “Стройкомерс”
настоява за още 350 хил. лв. Савова
изрази недоумение от случващото се и
заяви, че това са смехотворни работи.
Тя попита каква е работа на ТЗ “БОП”
да тормози служители на общината в
продължение на 6 месеца и определи
всичко като голям парадокс. Савова
разкри, че кметът, и да иска, не може
да се разплати с фирмата. Парите от
ДФ “Земеделие” директно отиват в
сметката на фирмата и Бошев никога
не е могъл да злоупотреби с тях, ко-
ментира юристът. Всички останали
спорни въпроси са отнесени към ком-
петентните органи и са предмет на
съдебен спор, заяви Савова.

Веднага след пресконференцията
говорителят на  областна дирекция на

МВР в Пазарджик Мирослав Стоянов
заяви, че твърденията за тенденциоз-
ност, избирателност и безпрецедентен
натиск върху органите на местната
власт били неоснователни и не почива-
ли на никакви реални факти и доказа-
телства.

ДУМА припомня, че шефът на
ТЗ”БОП” в Пазарджик Георги Грозда-
нов стана известен през 2010 г., когато
заедно с неговия заместник Виктор
Кожухаров беше арестуван за три дни.
Грозданов бе обвинен, че покровител-
ствал петролни фирми и рекетирал тех-
ните конкуренти. От разследването се
разбира, че става дума именно за Ма-
рин Рачев, който държи няколко бензи-
ностанции в областта. След поредица
разследвания и обиски вътрешният
министър Цветан Цветанов ги реабили-
тира и връща на работа с оправдание-
то, че не били събрани достатъчно до-
казателства за злоупотреба с власт.
Друга фирма “Раян газ” ЕООД, собстве-
ност на съпругата на Рачев, има дого-
вор от 24 януари 2011 г. с областната
дирекция на МВР в Пазарджик да даря-
ва ежемесечно по 300 литра бензин за
нуждите на РПУ-Септември.

Ако случайно не си човек, който боготвори ми-
нистър-председателя, влизаш в затвора. Няма по-го-
лям наглец от Бойко. Това заяви вчера рапърът Мишо
Шамара, който за пореден път бе извикан в следст-
вието на разпит. Според него няма по-прогнила от
българската система. Фактът, че държавата няма пари
за пенсионери и майки, обяснявам със свинските
шкембета на управляващите. Може ли малоумник да
ни управлява и да искаме логично управление, запи-
та реторично Мишо Шамара. Той изрази увереност,
че след половин година всички от ГЕРБ, които са се
държали арогантно, ще бъдат по затворите. Рапърът
се зарече да се впусне в политиката, защото някой
трябва да се бори със злото в държавата, а не само
да прави циркове във фейсбук. Докато управляващи-
те не бъдат затворени, аз няма да спра, закани се
Мишо Шамара.

Рапърът коментира и ситуацията с ВМЗ-Сопот. Той
изрази учудването си как държавата има два мили-
она за чалга, а няма пари за хората, които работят.

Президентът на ПЕС и предсе-
дател на БСП Сергей Станишев е
сред главните инициатори на пред-
стоящата конференция в Египет,
която има амбицията да начертае
обща стратегия за прогресивен
арабски свят. На 19 и 20 януари
лидерът на европейските социали-
сти събира в Кайро водещи поли-
тици от Европа и страните от реги-
она, представители на неправител-
ствения сектор, активисти и блогъ-
ри. Те ще обсъдят предизвикател-
ствата, пред които е изправен ре-
гионът на Северна Африка и Близ-
кия изток. Акцент ще бъде необхо-
димостта да се утвърди социална
система, която да предоставя до-
стойни условия на труд и равни
възможности за мъжете и жените.

От стр. 1

О
броят им вече е 936. Миков даде
пример и със секция 67 - там през
октомври 2011 г. имащите право на
глас са били 344 жители на града,
а за допитването те са скочили на
770. Подобна е ситуацията в 27
секция, избирателите на вота за
държавен глава са били 278 и
изведнъж за малко повече от
година те стават 713. Миков обясни,
че подобно явление се наблюдава
в над две трети от изборните
секции във Видинска община.
От 2000 г. досега броят на хората
във Видин, които имат право на
глас, е намалявал с 1500 души на
година. Откъде се вземат повечето
избиратели, недоумява депутатът.
Проверка на ДУМА показа, че
странното набъбване на избирател-
ни списъци не е само във Видин.
Във Враца в списъците има 1634
души повече. В Хасково броят на
избирателите за референдума се е
увеличил с 3426 човека. В Стара
Загора от 142 322 жители, включе-
ни в избирателните списъци за
президентския вот, към днешна
дата вече са 149 600.
Интересна тенденция на увелича-
ване на “мъртвите души” в списъ-
ците за референдума се наблюда-
ва в Монтана и в Лом. В крайду-
навския град според данни на
НСИ от последното преброяване
живеят 28 139 души, а имащите
право на глас за референдума са
27 493. От бройката излиза, че в
Лом жителите между 0 и 18 години
са едва 646. В Монтана пък разли-
ката между броя на населението -
53 856, и на хората, които са в
списъците за допитването - 51 952,
е 1906. Това са непълнолетните
жители на града, които все още
нямат право да гласуват.
Подозрително са се увеличил и
броят на благоевградчани, които за
президентските избори преди 2
години са били 65760, а в списъци-
те за референдума вече фигурират
83317 души.
Още във вторник БСП огласи
огромните разлики в броя на
избирателите от 2011 г. в сравне-
ние с тези за допитването на АЕЦ
“Белене”. Социалистите припомни-
ха, че избирателните списъци са в
основата на провеждането на
честни избори.

Мишо Шамара:
Няма по-голям
наглец от Бойко

Станишев ще отстоява
достойните условия
на труд в Египет

Ще бъдат дискутирани социалде-
мократическите мерки за справяне
с младежката безработица и пред-
ложенията за стимулиране на ико-
номическото и социалното разви-
тие на региона.

Конференцията се организи-
ра от ПЕС, Групата на социалис-
тите и демократите в ЕП, Фонда-
цията за европейски прогресив-
ни изследвания, Глобалния про-
гресивен  форум.

По време на посещението си в
Египет Станишев ще се срещне с
председателя на Египетската со-
циалдемократическа партия Моха-
мед Абулгар, с ръководителя на де-
легацията на ЕС в Египет, с пред-
седателя на Учредителното събра-
ние Мустафа Бен Джафер и др.
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Велиана ХРИСТОВА

Задължителната предучи-
лищна подготовка за 4-годиш-
ните деца може да става не
само в детска градина, но и в
свободна или почасова форма,
като родителите регистрират
децата си в общината или в
детската градина и заявят, че
ще ги подготвят сами. Този текст
внесе депутатката Снежана
Дукова от ГЕРБ и той бе приет
само с гласовете на управлява-
щите в извънредно заседание
на просветната комисия в пар-
ламентарната почивка вчера.

Основният текст за задължителната предучилищна подготовка
предизвика и вчера оживени дебати в НС. Най-активни в тях бяха

депутатите от Коалиция за България

ГЕРБ проваля
предучилищната
подготовка

Според просветния зам.-министър Милена Дамянова няма
пречка родителите, които искат да учредят кооператив за
децата си, да се регистрират като частна детска градина.
По думите й само 0,9% от родителите с възможности иска-
ли 4-годишните да се обучават вкъщи и те можело да се
регистрират в общината или в детската градина. На въпрос
какво пречи и циганчетата да си останат вкъщи след
регистрация Дамянова обяви, че регистрация ще се подава
всяка година, а социалните служби ще следят дали детето
получава необходимите грижи и дали са спазени правата
му. Това обаче не е записано в закона. Не става ясно кой
и как ще издава удостоверенията за училищна готовност,
които се получават след покриване на изисквания по
учебна програма за първа до трета група, ако децата не са
в детска градина.

Вместо да пратят детето в задължителната
детска градина, родителите ще могат да го
държат вкъщи след регистрация в общината

Обучението на децата вкъщи
след регистрация се отнася и
за 5 и 6-годишните. Така на
практика се проваля и отпада
цялата задължителна предучи-
лищна поготовка, която в мо-
мента се отнася за децата от 5
години нагоре, предупреди от
трибуната в пленарната зала
Ивелин Николов от БСП. Да се
допише, че за 4-годишните
задължителната детска гради-
на е по желание на родители-
те, предложи той.

Втори ден НС не можа да
гласува основния текст за
задължителната предучилищна

подготовка. Предложеният от
Дукова текст е в последващ член
на закона, до който второто че-
тене далеч не е стигнало. В сря-
да депутатите отложиха текста,
който гласи императивно, че
предучилищното образование е
задължително от 4-годишна
възраст. Комисията трябваше
вчера извънредно да се събере
и да вземе решение по идеята
на Дукова, за да се тушират
протестите на родители. Вален-
тина Богданова от БСП и вчера
призова да се отложи четенето
на закона, за да бъдат уточнени
в комисията многото спорни тек-
стове. Отлагане поиска и Лютви
Местан, а шефът на просветната
комисия Огнян Стоичков от “Ата-
ка” предложи прекъсване поне
до почивката, когато ще се про-
изнесе комисията. Мнозинството
на ГЕРБ  отхвърли всички иска-
ния за отлагане.

Текстът на Дукова бе нало-
жен силово в комисията, в за-
лата независимият Георги Тер-
зийски нарече заседанието й
фарс. Оставате сами срещу
българския народ, обърна се
той към ГЕРБ. Държавата не е
готова да поеме задължително
обучение от 4 години, но иска-
те да го наложите на инат,
въпреки волята на хората, каза

той. Законът е розов балон,
пълен с вмирисан газ, който
като влезе в сила, ще се пръсне
и ще обърка цялото образова-
ние, заяви Терзийски, с което
предизвика гнева на Дукова.

Над 2 часа в залата про-
дължиха словесни битки, прово-
кирани от предложение на Мес-
тан в училището “малцинствата
да изучават задължително мал-
цинствения си език 4 часа сед-
мично”. То отприщи вулкан от
изказвания, намесени бяха теми
от Конституцията през възроди-

СОЦИАЛНИТЕ ЩЕЛИ ДА СЛЕДЯТ
4-ГОДИШНИТЕ ВКЪЩИ

телния процес до двете могили
над родното село на Местан и
имперските амбиции на турска-
та държава. Текстът на Местан
бе отхвърлен. Според Конститу-
цията изучаването на българския
език е право и задължение на
гражданите, а хората, за които
той не е майчин, имат правото
да изучават и майчиния си език.
Не може правото да се превръ-
ща в задължение, подчерта Сте-
фани Михайлова от ГЕРБ. И вче-
ра в гласуванията участваха
между 79 и 119 депутати.

Интервю на Юлия КУЛИНСКА

 Г-жо Богданова, депутати-
те от комисията по образова-
ние приеха поправка в Закона за
предучилищното и училищно
образование, според която 4-го-
дишните деца задължително по-
сещават детска градина в след-
ните форми - целодневна, полу-
дневна форма на образование,
както и самостоятелна органи-
зация по избор на родителя. Ва-
шият коментар?

- Това е само допълнение към
чл. 65 на Закона за предучилищ-
ното и училищно възпитание, с
което се регламентират формите
на педагогическо взаимодейст-
вие, каквото и да значи това. В тях
се говори вече и за самостоятел-
на организация, каквото и да зна-
чи това. Ясно е, че включването
на децата от 4-годишна възраст в
задължително предучилищно об-
разование остава, което е безу-
мие. С подобна промяна тотално
се обезсмисля съществуващата
вече практика в България за
задължителна предучилищна
подготовка, каквато имаше досе-
га. Включването на малчуганите
на 5 години в тази система все
още не е доказало ефективността
й.

 Как Вие тълкувате поня-
тието “самостоятелна органи-
зация”?

- Текстът е императивен и не
дава яснота какво означава само-

Юлия ИВАНОВА

Предлагаме да се създаде временна комисия в
Народното събрание, която да обсъди налагането на
мораториум върху строителството на територията на
десет плажа по Черноморското крайбрежие, съобщи
депутатът от Коалиция за България Михаил Миков
вчера. Той обяви, че е предприета инициатива за
консултации с другите парламентарни групи, които
да подкрепят предложението. Има опит за прехвърля-
не на проблеми от прилагането на закона към зако-
нодателството и това е поредният несръчен кризисен
пиар, в който единствената цел е да се отхвърлят
абсолютно обоснованите съмнения за корупционни
практики в управлението на ГЕРБ, коментира Миков.

Плажните ивици, върху които да бъде наложена
забраната, са Иракли, Карадере, Камчийски пясъци -
Шкорпиловци, Дуранкулашко езеро - Света Ана, Кра-
пец, Шабленски езера, Корал, Аркутино, Дюни и Мас-
лен нос, където теренът включва брега и плажовете
между “Перла” и резерват “Ропотамо”, поясни Димчо
Михалевски.

БСП предлага анкетната комисия да се занимава
и с предложението на неправителствени организа-
ции за създаване на Национален парк “Българско
Черноморие” и неговия обхват.

Кое е защитена територия и защитена зона, опита
се да внесе яснота в терминологията Петър Курумба-
шев. Той изрази учудване от действията на екоми-
нистъра Нона Караджова, която отказва да обяви
определени райони за защитени територии, които са
станали обект на публичен коментар. “Ами защото е
по-добре те да стоят като защитени зони и при опре-
делени условия администрацията да разреши строи-
телство върху тях. Докато при защитените територии
това не може да стане”, е неговото обяснение. Чудя
се за кого са тези защитени зони - за природата или
за определени инвеститори, близки до властта, които
получават разрешителни за строеж и се облагоде-
телстват, коментира депутатът.

Валентина Богданова:

Безумие е 4-годишните да
ходят насила на забавачка

стоятелна организация. Както и
значението на почасова подготов-
ка. Друг член от закона, който
никой не коментира, гласи, че
задължителната предучилищна
подготовка трябва да завърши с
документ. Това поражда допълни-
телните въпроси кой ще проверя-
ва готовността на малчуганите, ко-
ито са се готвили самостоятелно
извън забавачките, и кой ще про-
верява готовността им да встъпят
в 1 клас? И дали ако няма такъв
документ, може ли детето да
тръгне на училище или не? Няма
яснота и как се случва тази само-
стоятелна организация. Защото
има родители с ресурс, които мо-
гат да готвят децата си сами, но
има и семейства, които не разпо-
лагат с много пари. Заради един
гол политически инат на ГЕРБ
двете категории се поставят под
общ знаменател.

 Кое предизвика “пожарни-
карската” промяна?

- Тя явно беше направена под
натиска и недоволството на обще-
ственото мнение, но с един осно-
вен и според мен циничен мотив.
Министър Игнатов твърди и веро-
ятно е прав, че 80% от 4-годишни-
те и в момента са в детските гра-
дини. Но ако това стане задължи-
телно, държавата ще им дава
пари. В същото време комисията
отхвърли  предложението ни с
колегата Ивелин Николов общи-
ните чрез държавния бюджет да
финансират допълнително детски-

те градини, покривайки разходите
за храна, материална база и за
заплати на учителите. Значи ли,
че трябва да рекетираш родите-
лите и да ги притискаш, казвайки
им, че ако е задължително,
държавата дава, а ако е по ваше
желание - не дава.

 Какво се случва с децата,
в чиито населени места няма
детски градини?

- Законът не бива да е за де-
цата в София и в големите градо-
ве. Проблемът е какво се случва с
децата, които имат лошата участ
да се родят в малки населени
места, където няма забавачки. Ще
ги регистрират в общините ли? Но
във всеки случай не е нормално
4-годишни дечица да пътуват с
допотопни автобуси сами по 25 км
до най-близката детска градина
или да принуждаваме родителите
им да ги готвят по индивидуална
форма. Проблемът продължава да
виси, без да има решение.

БСП поиска мораториум
за строежа върху 10
плажа по Черноморието

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА
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Ha 16.01.2013 г., на 76 години,
внезапно почина

АСОЦИАЦИЯ НА РАЗУЗНАВАЧИТЕ ОТ ЗАПАСА

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

На 18 януари 2013 г. се навършват
7 ТЪЖНИ ГОДИНИ

без нашия незабравим съпруг, баща и приятел

КОЛЬО СЛАВОВ
КОЛЕВ

1934-2006

ÑÊÐÚÁÍÀ ÂÅÑÒ

Поклонението ще се състои на 19.01.2013 г. от
11.00 ч. в Ритуалната зала на Централните софий-
ски гробища.

ПОКЛОН ПРЕД ПАМЕТТА МУ!

един от дългогодишните служители и по-
следен ръководител на Научно-техническо-
то управление в българското разузнаване,
зам.-председател на АСОЦИАЦИЯТА НА РА-
ЗУЗНАВАЧИТЕ ОТ ЗАПАСА, посветил целия си
живот на националната сигурност.

С неговото активно участие НТР даде
своя огромен принос в изграждането на
съвременния научно-техническия потенци-
ал и модерна икономика на България.

Асоциацията на разузнавачите от запаса
и всички колеги и приятели на полковник
Любчо Михайлов високо ценим неговата ак-
тивност и участие в дейността на нашата
асоциация в служба на националните инте-
реси на България.

летец-изпитател
Да е светъл пътят ти

при звездите!
Поклон!

Сем. Колеви, роднините и всички приятели

оверието към тради-
ционните медии про-
дължава да спада
според годишния до-
клад на фондациите

Има спад в доверието
към традиционните медии
Неясно финансиране, олигополизиране на пазара,
нелоялна конкуренция и силна политическа
зависимост характеризират медийния пазар ойко Борисов продължава да е най-споменаваният по-

литик в медийното пространство, отчита “Медийна де-
мокрация”. Обект на наблюдение миналата година са
били 7 национални всекидневника и около 58 440 пуб-

БОРИСОВ ОТНОВО НАЙ-ЧЕСТО
ПОПАДА В НОВИНИТЕ

Д Б

Експерти:

ликации.
8031 пъти е споменат Борисов.  Експертите отбелязват,

че през 2011 г. в отразяването на премиера имало спад
спрямо 2010 г. През 2012 г. се наблюдава засилване на
присъствието му в медиите, най-високо от идването му на
власт. Цветан Цветанов е попаднал в 3313 информационни
единици. Росен Плевнелиев е с 2412 споменавания през
2012 г., следван от Симеон Дянков.

“Медийна демокрация” и “Кон-
рад Аденауер”, представен
вчера.

Отношението на българите
към всекидневниците е повли-
яно от тенденцията към уеднак-
вяване на отразяването. Това
отблъсква хората, а като резул-
тат вестниците, телевизията и
радиото все по-трудно успяват
да привлекат вниманието им.
Онлайн медиите обаче засил-
ват позициите си, отчитат екс-
пертите.

Доц. Орлин Спасов заяви, че
най-важните критики са свърза-
ни с политическите зависимос-

ти в медиите - обаждания по
телефона от политици до глав-
ни редактори, налагане на теми
табу. “Регионалните медии чес-
то са под силната зависимост
на местната власт. Корупция се
осъществява и под формата на
бартер”, алармира той. Натиск
има и върху големи медии, дори
и в електронни. Експертите до-
бавиха, че са засечени и обаж-
дания на политици, които опре-
делят нюанса на поднасяне на
информацията от дадена медия.
Налагат се определени теми,
липсва етническо и политичес-
ко отразяване, гласят изводите
от доклада.

Създаването на олигопол,
свързан с концентрирането на
медийната собственост в малко
хора, също е проблем. Основ-

ните проблеми без решение и
през 2012 г. са: неясните собст-
веност и финансиране на мно-
го медии, нелоялната конкурен-
ция, неясни критерии при раз-
пределяне на рекламата, оси-
гурявана от държавата по ли-
ния на европейски проекти,
липсата на достатъчно възмож-
ности за синдикална и правна
защита на журналистите и др.

Експертите са категорични,
че радиото остава най-запазе-
ната медия. Ключово събитие
за 2012 г. е земетресението в
Перник. В българските радио-
станции има много музика и
малко говор, констатира до-
кладът. Според наблюдателите
гражданското общество се е
превърнало в най-силния фак-
тор, който оказва натиск за

промяна. Спасов припомни мно-
гобройните протести, организи-
рани в социалната мрежа, кои-
то доведоха до преосмисляне
на ролята на традиционните
медии. “Истинският сблъсък
през 2012 г. се проведе между
старите и новите медии. Публи-
ката се разпадна на две ясно
обособяващи се групи - едната

се информира в традиционните
медии, а другата - в интернет”,
коментира той. 68% от бълга-
рите ползват интернет. Около 2
300 000 души в България са във
фейсбук. Всичко това е и пред-
поставка за намаляващо дове-
рие в традиционните медии,
особено сред по-младите, за-
яви експертът.

В

ВСС ОСВОБОДИ
ГУГУШЕВА ОТ
РЪКОВОДЕН ПОСТ В
СПЕЦПРОКУРАТУРАТА

исшият съдебен съвет освободи бившия кандидат за
конституционен съдия Галя Гугушева от позицията й
на заместник-ръководител на специализираната апе-
лативна прокуратура. Членовете му се съобразиха с

мотивите на Борислав Сарафов, който към момента на из-
бухването на скандала бе неин пряк ръководител. Той
предложи Гугушева да бъде свалена заради “съмнения за
нейните морални качества, които доведоха до оттеглянето
й като кандидат за КС”. Не може прокурор да заема ръко-
воден пост, върху който има и най-малка сянка на съмне-
ние”, казва Сарафов в своя доклад до ВСС, който бе внесен
през декември в разгара на скандала.

Главният прокурор Сотир Цацаров, който участва в
първото си заседание като член по право на ВСС, призова
да не се злоупотребява с прокуратурата и всеки да си
гледа работата съобразно законовите си правомощия.  Той
предложи на ВСС Пенка Богданова и Борислав Сарафов
да бъдат назначени за негови заместници, както и да бъде
направена атестация на Ася Петрова и Камен Михов във
връзка с намерението му да ги направи свои заместници.
Цацаров поиска и временно отстраняване от длъжност на
съдията от Видинския районен съд Анелия Рашева, срещу
която се води производство за извършено документно
престъпление.

По сигнала на земеделския министър Мирослав Найде-
нов за заменки по морето вече се работи. Сигналът съдържа
искане за проверка на 98 сделки, а това е непосилна
задача и изисква време, което обществеността едва ли ще
даде, коментира Цацаров и напомни, че делото се води от
Бургаската окръжна прокуратура.

Снимка Мариета ТОМОВА

Главният прокурор Сотир Цацаров, който участва в първото си
заседание като член по право на ВСС призова да не се злоупотребява с прокуратурата

Закупуването на нови изтребители за армията няма
да е придобиване на “летящ скрап” за 700 млн. лева,
обещаха висши военни вчера. От разясненията стана
ясно, че информацията за реализирането на най-скъпа-
та държавна поръчка за мандата ще бъде публично
ограничена.  Зам.-командирът на Военновъздушните
сили ген. Румен Радев, ръководител на екипа в Мини-
стерството на отбраната, който избира изтребителите,
съобщи, че ведомството вече е решило да закупи девет
изтребителя и се е спряло на три оферти. Той отказа да
конкретизира цената, но успокои, че няма вариант
данъкоплатците въобще да не разберат колко са пла-
тили. Горната граница е 700 млн. лева. Правителството
вече реши сделката да бъде сключена без конкурс, на
базата на преговори.

Европейската комисия изпрати по-рано тази година
писма до България, Румъния и Чехия, в които изразява
безпокойство, че е възможно сключване на договори
за покупка на военни самолети, без да бъдат проведе-
ни търгове. Ген. Радев информира, че ЕК вече е приела
отговора на военното министерство.

Според анализа на МО има три варианта за нов тип
боен самолет - нови самолети “Грипен” от Швеция; упо-
требявани “Еврофайтър Тайфун Транш 1” от Италия;
употребявани Ф-16 МЛУ от  Португалия - с цялостен
логистичен пакет от САЩ. Изборът е измежду общо 15
подадени оферти.

Ген. Радев изтъкна, че към трите предложения екс-
пертите са се отнесли абсолютно равнопоставено и все
още не са избрали победители. Въпреки това различни
неофициални източници сочат сделката за вече реше-
на в полза на офертата на Португалия.

ВОЕННИТЕ ОБЕЩАВАТ
ДА НЕ КУПУВАТ „ЛЕТЯЩ
СКРАП” ЗА 700 МЛН. ЛЕВА
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България

Трудовите злополуки
се увеличиха
По-малко са смъртните случаи на работното място

БРОЯТ НА БЕЗРАБОТНИТЕ
ПРОДЪЛЖАВА ДА РАСТЕ

През декември м.г. в бюрата по труда са регистрирани
375 770 безработни, което е с 3648 души повече от ноември,
съобщават от Агенцията по заетостта. Новорегистрираните
безработни са 35 292. Около 1/4 от тях са младежи до 29 г.

Прирастът през декември 2012 г. е най-малкият за де-
кември от 10 години насам, коментират от агенцията.

Равнището на безработица през декември 2012 г. е 11,4%
- с 0.1 процентни пункта по-високо от ноември.

В 20 области равнището на безработица е над средното
за страната и най-високите му стойности се отчитат в обла-
стите Видин - 22%, Монтана - 20,8%, Враца - 20,4% и Смолян
- 20,2%. В 8 области равнището на безработица е по-ниско
от средното за страната: София-град, Габрово, Варна, Бур-
гас, Пловдив, Русе, Перник и Стара Загора.

На работа през декември са постъпили 14 820 безработ-
ни. Спрямо декември 2011 г. постъпилите на работа са с
5824 лица повече.

Р
егистрираните през
2012 г. трудови зло-
полуки са 3027, ста-
ва ясно от статисти-
ката на НОИ. Това е

Аида ОВАНЕС

с 275 повече от предходната
година и с 512 повече от 2010
г. През м.г. злополуките са се
увеличили въпреки високите
нива на безработицата - до-
като за 2011 г. бе 10,1%,
очакванията за 2012 г. са, че
може да надхвърли 11%. По
данни на Агенцията по за-
етостта през декември м.г.
безработните са били  11,4%,
докато за същия период на
2011 г. - 10,4%. Целогодиш-
ните данни за 2012 г. още не
са представени.

При произшествие по вре-
ме на изпълнение на трудо-
вите ангажименти са постра-

дали 1674 мъже  (70%) и 710
жени (30%). Загубените ка-
лендарни дни в резултат на

трудовите злополуки през го-
дината са 158 644, което е с
4638 повече от 2011 г.

На работното място са ста-
нали 2384 злополуки (79%) -
със 104 повече от предходна-
та година. Злополуките, ста-
нали при отиване или връща-
не от работа, са нараснали със
171 и общо са 643 (21%).

Продължава тенденцията
от последните 3 години сек-
торът строителство да не е
първенец по злополуки на
работното място и за м.г. е
на 4-то място. Близо 1/4 от
регистрираните трудови зло-
полуки при изпълнение на
служебните задължения са в
сектор “Преработваща про-
мишленост” - 592 или 24,8%.
На второ място в списъка е
секторът “Търговия, ремонт
на автомобили и мотоцикле-
ти” с 237 случая (9,9%), след-
ват “Транспорт, складиране
и пощи” с 230 (9,6%) и “Стро-
ителство” с 201 (8,4%) слу-
чая.

Общият брой на трудовите
злополуки, завършили със
смърт, в сравнение с предход-
ната година е намалял с 4. С
9 са намалели и регистрира-
ните трудови злополуки, до-
вели до инвалидност.

а банковата сметка на
“Българската Коледа” до
момента са постъпили
1938 дарения, а събра-

Н

„БЪЛГАРСКАТА
КОЛЕДА”
СЪБРА
1 077 140 ЛВ.

ната сума е 1 077 139, 92 лв.
Постъпили са 968 624 есеме-
са. В кампанията са се включи-
ли и много училища. Това каза
главният секретар на прези-
дента Екатерина Захариева.

Тази година едно от най-
скъпо струващите лекарства за
ревматоиден артрит ще бъде
поето от НЗОК благодарение
на съдействието на президент-
ската кампания.

Има нужда от нормативни
изменения, но кампанията сре-
ща съдействие от НЗОК. Пред-
стои промяна и в клиничната
пътека за рехабилитация, кое-
то е много важно като успех за
“Българската Коледа”. Ще се
работи съвместно с МЗ и МТСП
за създаването на техните сай-
тове на пълен информационен
наръчник за това какви права
имат родителите на нуждаещи-
те се деца. Основен приоритет
на “Българската Коледа” е под-
крепяне на конкретните деца,
става ясно от изявления на хо-
рата от екипа на президента.

Към общинското
предприятие “Соци-
ален патронаж” в
София се създава
Звено за предоста-
вяне на услуги в до-
машна среда “По-
мощ в дома”. Звено-
то наема безработни
лица в трудоспособ-
на възраст за об-
грижване на хора с
трайни увреждания
и възрастни хора с
намалени възможно-
сти за самообслуж-
ване. То ще предо-

аради недостатъчно финан-
сиране на интензивните
грижи Българският лекар-
ски съюз ще се обърне към

Изнена-
дата от
пролетните
градуси
вчера
изкара
малки и
големи в
столичните
паркове

Снимка Мариета ТОМОВА

З

ВЪОРЪЖЕНИ ОБРАХА
КАЗИНО И ЗЛАТАРСКИ
МАГАЗИН

а няколко кражби в страната съобщиха от по-
лицията вчера. Два от грабежите са въоръже-
ни. Рано сутринта в Казанлък е било обрано
казино. Въоръжен с пистолет мъж е нахлул в
игралната зала и е отнел около 3000 лв. Гра-
бителят е бил с маска на главата. Едно от
крупиетата в казиното - Л.Ч., на 34 години, е
успял да натисне паник-бутона, минути след
което на мястото пристигнал полицейски екип.
Всички пътища на изхода от Казанлък бяха
блокирани от полиция, която проверява авто-
мобилите за евентуалния извършител.

По-късно през деня бе ограбено и златар-
ско магазинче в столичния квартал “Младост”
1 А. По първоначална информация четирима
маскирани и въоръжени младежи на възраст
между 15 и 18 години се отправили към ма-
газина. Двама от тях нахлули в обекта, уда-
рили продавачката и отмъкнали по нейни дан-
ни около 500 грама злато. Другите двама,
въоръжени с пистолети, останали да пазят
отвън. След това четиримата избягали в неиз-
вестна посока. На пострадалата жена била
оказана незабавна медицинска помощ.

За по-малко от 24 часа полицейски служи-
тели са задържали извършител на кражба на
лампи на стойност 7500 лева, съобщиха от
пресцентъра на полицията в Сливен. Неизве-
стен мъж е проникнал във фирмата, след като
е разбил решетка и прозорец, като е
извършил кражба на голям брой лампи за
високо осветление на стойност около 7500
лева. Извършителят е К.К., на 41 години, кри-
минално проявен, от Сливен.

Лекарският съюз
се кани да съди касата

З
съда. От БЛС официално обяви-
ха, че подкрепят Дружеството на
анестезиолозите и на свой ред
са изпратили писмо до институ-
циите, в което се казва, че едно-
странно наложените от НЗОК
цени са крайно недостатъчни с
оглед гарантиране на качестве-
но лечение на болните.

“Цените и обемите са обект на
договаряне между БЛС и НЗОК и
такава договореност бе постигна-
та между Управителния съвет на
БЛС и Надзорния съвет на каса-
та. Впоследствие, без каквито и
да било аргументи, ръководство-
то на касата ни предостави дого-
вор с други, далеч по-неизгодни
цени”, пише в писмото председа-
телят на БЛС д-р Цветан Райчи-
нов.

С определените цени НЗОК
още веднъж доказа, че няма ре-
ално остойностяване на медицин-
ските дейности, след като тя не

прие дори действащите към мо-
мента цени на МЗ, става ясно от
писмото до НЗОК.

В цитираното писмо на Друже-
ството на анестезиолозите неговия
президент проф. Николай Петров
изразява безпокойство от предло-
жените цени за интензивно лече-
ние, “спуснати” от НЗОК за лече-
нието на болните през т.г. Специ-
алистите са предложили заплаща-
не от 700 лв. за процедура “Интен-
зивно лечение с изкуствена бело-
дробна вентилация” и 250 лв. - без
белодробна вентилация. “Вместо
това да бъде обсъдено, от НЗОК
бе “спуснато” до болниците опре-
делено финансиране в рамките на
357 лв. процедура с механична
вентилация и 155 лв. - без меха-
нична вентилация”, пише проф.
Петров. “Изключително недоумение
сред професионалистите буди
въпросът как е възможно интензив-
ното лечение на тежко болен па-
циент да е оценено от МЗ през
2012 г. на 500 лв. дневно, а през
2013 г. НЗОК да го оценява на 357
лв.”, допълват от дружеството.

Търсят безработни
в помощ на възрастни хора

ставя три типа поча-
сови услуги в домаш-
на среда - за лична
помощ, за социална
подкрепа и за помощ
при комунално-бито-
ви дейности. Те са
предназначени за
хора с различни ви-
дове трайни увреж-
дания, чиито ограни-
чения от здравосло-
вен характер ги по-
ставят в изолация
или невъзможност
сами да организират
ежедневието си.

Оценката на по-
требностите от соци-
ални услуги на нуж-
даещите се ще се
извършва от дирек-
циите за социално
подпомагане по мес-
тоживеене на лица-
та съгласно утвърде-
ната от Агенцията за
социално подпомага-
не методика. Потре-
бителите ще запла-
щат такса в размер
от 0,17 лв. до 0,50 лв.
почасово в зависи-
мост от дохода си.

Социалните аси-
стенти трябва да са
безработни лица,
които не са придо-
били право на пен-
сия за осигурителен
стаж и възраст или
на професионална
пенсия за ранно пен-
сиониране. Докумен-
ти ще се приемат от
1 до 15 февруари от
9,30 ч. до 17,30 ч. в
поделенията на об-
щинското предприя-
тие “Социален патро-
наж”.

ПСИХИЧНОБОЛЕН СЕ САМОУБИ ПРЕД ДЕЦАТА СИ
арненец на 43 години се е само-
убил, като е прерязал гърлото си.
Трагедията се е разиграла в сря-
да вечерта пред двете деца на
мъжа. Медицинският екип, който
бил повикан в дома на самоуби-
еца във варненския квартал
“Възраждане”, само е констати-

рал смъртта му. Лекарите са установили
множество прорезни рани по шията на
мъжа.

От 1 година варненецът е имал психи-
чески проблеми, заради които се е леку-
вал в здравно заведение. 26 мъже и 33
жени са опитали да се самоубият за го-
дина в областта.

В
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В
ВМЗ-Сопот чака плащане от

европейска институция, за да
погаси част от дължимите за-
плати на служителите си и да
покрие банкови задължения.
Това заяви изпълнителният ди-
ректор на дружеството Иван
Стоенчев пред Дарик. В края на
миналата година, когато е за-
почнала стачката, част от хора-
та са работили и са завършили
поръчка за европейска институ-
ция, свързана с НАТО, успели
са да изпълнят договора и да
експедират поръчката в нача-
лото на годината. Има опреде-
лен срок в документите, в който
се нареждат средствата по този
договор. Документите се нами-
рат в институцията и по думите
на Стоенчев всичко е въпрос на
часове и дни, за да може да
бъде направено платежното на-
реждане. Кога ще бъде плате-
но, зависи от финансистите на
тази институция, каза още
шефът на ВМЗ.

До полунощ продължиха
започналите в сряда след обяд
преговори в Министерството на
транспорта със синдикатите и
ръководството на ВМЗ, на кои-
то се обсъждаше оздравител-
ната програма на предприяти-
ето. Един от основните въпро-
си бе колко души трябва да
бъдат съкратени, за да може
заводът да продължи да рабо-
ти без затруднения. Оказа се,
че министерството настоява за
съкращаването на 900 работ-
ници, а не между 700 и 800,
както каза премиерът Бойко
Борисов. По време на прегово-
рите синдикатите са настоява-
ли броят на съкратените да не
надхвърля 500.

“Изпратихме анализа на
централите на КНСБ и “Под-
крепа”, но за нас освобожда-
ването на 900 работници е

ВМЗ чака пари за заплати
от поръчка за НАТО
Стратегията за оздравяване на
дружеството предвижда да бъдат
съкратени не 800, а 900 работници

неприемливо. Смятам, че ста-
билизирането на предприяти-
ето може да се постигне и с
редуциране на състава с 500-
600 души”, коментира предсе-
дателят на “Подкрепа” във ВМЗ
Димитър Атанасов. Той доба-
ви, че оръжейниците са на
ръба на оцеляването. Отчаяна
работничка му се обадила по
телефона и заплашила да се
самоубие. Профсъюзите засега
удържат хората да не тръгнат
да блокират пътища, защото се
очаква до дни да бъдат плате-
ни заплатата за октомври и
авансът за ноември, а и се
опасяват, че политическите
партии ще яхнат протеста.

Имаме много въпроси към
предложения късно снощи оз-
дравителен план за ВМЗ и на
този етап не сме поемали ни-
какви ангажименти към него.
Това каза Иванка Иванова,
председател на КНСБ в заво-
да пред БТА. Според нея в
предложеното от ръководство-
то оптимизиране на разходите
не са посочени някакви разче-
ти и откъде и как ще се постиг-
не това.

По отношение на работни-
ците оздравителният план пре-
движда съкращаване на 900
души, без по думите на Ивано-
ва да е казано какво се има
предвид и откъде ще се започ-
не. Иванова смята, че и двата
синдиката ще имат много
въпроси във връзка с оздрави-
телния план и очакват експер-
тите и от двете централи да се
включат в обсъждането му.

“Много сме притеснени от
задаващите се съкращения.
Социалните програми на Тотю
Младенов не ни решават про-
блемите”, каза една от стачку-
ващите работнички Любка То-
лумова.

ВМЗ-Сопот може да работи, при положение че има
добра воля от тези, които взимат решенията. Това коменти-
ра президентът на “Подкрепа” Константин Тренчев пред
БНР. Той посочи, че до снощи не са били готови анализът
и оздравителният план на ръководството на предприятието.

Относно обсъжданите съкращения на 900 работници,
Тренчев заяви, че това са “едни прекалено закръглени
цифри без анализ, които се подхвърлят в пространството”.
Нашето дълбоко убеждение е, че този завод е жизнеспо-
собен и ако той в момента е доведен до такова състоя-
ние, е доведен, защото са взимани неправилни решения -
уверявам ви - не от работниците. Този завод не е съсипан
със стачки или с някакви неправомерни искания. Там се
изредиха купчина директори, купчина политици го разпъ-
ваха насам-натам, а в крайна сметка хората страдат.
Затова считаме, че държавата е в дълг.

Явно определени групи имат интереси към отделни
части от предприятието, предположи лидерът на КТ “Под-
крепа” и обясни, че най-вероятно интересът е към складо-
вата база, която е най-добрата на Балканите за специал-
на продукция и за завода в Иганово. Тези сигнали ще ги
проверим съвсем съзнателно.

Тренчев смята, че прокуратурата може да свърши
работа, но въпросът е дали иска да я свърши.

Синдикатът ще се съгласи да бъдат съкратени работни-
ци, но само при гаранция, че им се осигури друг траен
поминък.

Според Тренчев отново има потенциални заявители за
приватизация на завода. Има постъпили писма в Агенция-
та по приватизация. В момента и отвън започва да се
появява интерес оттук-оттам. Той посочи, че знае за една
фирма, която е внесла писмо.

Продажбата на ВМЗ на чужденци ще е възможен
вариант, след като министърът на икономиката Делян
Добрев се обяви за бърза приватизация. Междувременно
късно в сряда парламентарната комисия по икономическа
политика подкрепи изваждането на “ВМЗ-Сопот” от списъ-
ка с държавните компании, чиято приватизация може да
се извърши единствено по специална стратегия. Решение-
то на комисията е прието с 13 гласа “за”, четирима
въздържали се и нито един “против”.

Оздравителната програма включва намале-
ние на разходи, преструктуриране на дру-
жеството, прехвърляне на мощности от едно
място на друго, намаление на потребление
на ток и всякакви консумативи, които, да
кажем, до момента са били в повече, каза
още директорът на ВМЗ-Сопот Иван Стоен-
чев. Във връзка с посочената цифра от 900
души, които предстои да бъдат съкратени,
той, уточни, че до понеделник ще има
информация от кои звена и сфери се пре-
движдат съкращения на работници. По

ДАВАТ ОРЪЖЕЙНИЦАТА
НА ЧУЖДЕНЦИ?

Вчера сутринта работници-
те от ВМЗ-Сопот отидоха в
предприятието, за да се вклю-
чат в 17-ия ден на стачката.

280 семейства от завода
бедстват - те са без ток, а дру-
ги 300 са крайно нуждаещи се.

Работниците и служителите
от ВМЗ бяха споменати специ-
ално в благодарствената мо-
литва, която се отслужи вчера
в църквата “Св. Св. Петър и
Павел” в Сопот. За седма по-
редна година по инициатива на

кмета на Сопот Веселин Ли-
чев в храма се освещава и раз-
дава курбан за здраве и бла-
годенствие на жителите и гос-
тите на града. Сега акцент в
молитвите ще бъдат работни-
ците от ВМЗ, посочи Личев.

ОКОЛО 50 ДУШИ ОТ ЗАВОДА
ЩЕ СЕ ПЕНСИОНИРАТ

з и не очаквам неговото
извинение, не искам, не
съм го направила за
това. Аз искам неговата
човечност - да обърне
внимание за региона, в
който оставя две общини
без средства и препита-
ние. Това каза пред
БГНЕС Даниела Генкова
от ВМЗ Сопот - жената,
която отстоявайки права-
та си изпрати на премие-
ра лук, а той и отвърна
като потърси сметка за
златните пръстени по
ръката й. Всъщност
кризата във Вазовските
заводи направи Даниела
по принуда герой, макар

ремиерът Бойко Борисов не намира за
нужно да се извини на работничката от
ВМЗ-Сопот, на която потърси сметка, че
носи златни пръстени. “И аз се чувствам
обиден от нея да ми праща лук. В края
на краищата, аз съм ял хляб и лук
много години. И сме били най-бедното
семейство, и сме живели пет човека в
две стаи. Но не съм пращал на никой
тогава лук и хляб. Още повече, при
положение, че положих толкова усилия
за този завод, който 22 години изобщо
не е реформиран - откъде-накъде? И на
снимката, която е във вестниците -
няколко пръстени, златни. Майка ми

Бойко Борисов: И аз съм обиден,
и аз съм ял хляб и лук

Даниела от ВМЗ: Продавам си спомените

ППППП
никога не е имала златни пръстени, нито
аз съм имал златни пръстени”, заяви
Борисов в предаването “Свободна зона”
на Георги Коритаров по ТВ+ в сряда
вечерта.
“Откъде-накъде ще ми праща лук?! Че
осигурихме 1 милион преди Нова година
за коледните и новогодишни празници,
за да могат да си посрещнат нуждите?
1 милион просто го дадохме. Точно като
социални пари. 6 милиона дадохме
преди няколко месеца. Просто дирек-
торът е взел поръчки или взел материа-
ли, затова не са стигнали за заплати”,
коментира премиерът.

ААААА
тя самата да не се смята
за такъв. “Не! Не съм го
направила, за да стана
герой - това съм го
направила за народа,
който от 20 години насам
мизерства. Искам хората
да живеят достойно и да
получават достойни
заплати!”, каза Даниела.
Тя ще носи пръстените си
още няколко дни. През
другата седмица ще ги
заложи, за да плати
сметката за тока. Така ще
й се наложи да продаде
спомените си, като семей-
ната халка - спомен от
починалия й съпруг, който
също работил във ВМЗ.

Даниела Генкова заяви,
че прави изявления за
последното: “Притеснява
ме съкращението, което
започва и поради тези
изявления смятате ли, че
ще ме оставят да работя
в предприятието - сигур-
но ще ме съкратят”,
споделя жената. Въпреки
това обаче продължава
да държи на думата си.
“Аз съм изказала моята
гражданска позиция като
гражданин на Република
България, който си отсто-
ява правата за достоен
труд и достойно заплаща-
не”, подчертава думите
си тя.

думите му, в момента има договори за
работа, но нещата се променят динамично.
Ние не продаваме на пазара продукция,
която има постоянно потребление, каза
Стоенчев.
Около 50 души предстои да се пенсионират
тази година, каза още Иван Стоенчев. Той
уточни, че ще се използват всякакви вари-
анти, ако се стигне до освобождаване на
хора. Първо ще бъдат съкратени пенсионе-
рите, тези които искат да напуснат или да
излязат в неплатен отпуск.

Снимка БГНЕС
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Дойчин Ангелов

Махат шефа на Летище Пловдив,
не съгласувал действията си с ГЕРБ

СССССС

ужденците, които
имат свой бизнес в
Гърция, не са имуни-
зирани срещу ико-

Вече е в ход изпълнени-
ето на решението за пре-
местването от София във
Видин на млечното произ-
водство на единственото
държавно предприятие за
млечни продукти в страната
- “ЕлБи Булгарикум”. Пре-
хвърлянето ще стане по
проект, финансиран от опе-
ративната програма “Конку-
рентоспособност”, който е
на стойност около 6 млн. лв.
С част от парите ще се за-
купят и нови технологии.
“ЕлБи” и сега има производ-
ствена база във Видин.

В столицата ще остане
само производството на
стартерни култури и функ-
ционални храни, съобщи
пред журналисти във Видин
шефът на предприятието
Васил Зографов. Отделно с
парите от еврофондовете
ще бъде закупена нова тех-
нологична линия за произ-
водство на свежи млечни
продукти, която ще бъде ин-
сталирана до май тази го-
дина. Това ще отвори око-
ло 20 нови работни места,
тъй като условията в иконо-
мическото развитие на Ви-
дин са тежки, каза Зогра-
фов.

Регион Видин е беден
откъм икономически нови-
ни и затова се надявам
такива събития да се случ-
ват все по-често, каза от
своя страна областният уп-
равител Цветан Асенов.

мяна на шефа на Лети-
ще Пловдив Дойчин Ан-
гелов обмисля ГЕРБ.
Причината е, че той

Привикват Дойчин Ангелов да дава обяснения
пред Изпълнителната комисия на партията

ръководел аеропорта, без да
съгласува действията си с
властта. За това вече е уведо-
мен и министърът на транспор-
та Ивайло Московски. Станови-
ще за смяната е изготвил депу-
татът от ГЕРБ от Пловдив Кос-
тадин Язов.

Ангелов ще бъде изслушан
на Изпълнителна комисия на
управляващата партия във втор-
ник, за да обясни действията си.
По думите на Костадин Язов
доверието към директора вече
е свалено и ако той не се аргу-

ментира добре за действията си,
се очаква министърът на транс-
порта Ивайло Московски да го
освободи от длъжност.

Община Пловдив пък обмис-

ля да напусне Фонда за разви-
тие на летището. В момента
специалисти решават дали е
рентабилно от местния бюджет
да се заделят пари за аеропор-
та. Община Пловдив е основни-
ят член на фонда, като внася
около 250 000 лева годишно за
развитието и откриването на
нови линии. Кметът Иван Тотев
заяви, че няма личен проблем
с Дойчин Ангелов, а просто не
е доволен от развитието на
летището и тези пари могат да
се пренасочат за други, по-по-
лезни дейности. Евентуалното
напускане на фонда ще се
реши на следващия общински
съвет - на 24 януари, съобщи

Дарик.
Директорът на Летище

Пловдив Дойчин Ангелов в мо-
мента е на посещение в Тур-
ция. В последните месеци той
работи активно за откриване на
линии от Бурса и Истанбул.
Ангелов пътува заедно с деле-
гация на областната управа на
Пловдив, водена от Здравко
Димитров.

Ангелов оглави Летище
Пловдив през 2009 година.
През 2010 година тръгна първа-
та редовна линия от аеропорта
- до Лондон. За 6 месеца през
2011 година се изпълняваше
полет до Милано, който обаче
бе спрян през ноември същата
година. Тогава пък започнаха
полетите до Франкфурт, които
обаче бяха прекратени през
ноември 2012 година. Статис-

тическите данни, предоставени
от Летище Пловдив, показват
ръст на пътниците през всяка
година - 22 000 през 2010 го-
дина, 73 000 през 2011-а и 80
000 през 2012 година. Ежегод-
но нараства и броят на пътни-
ците, кацнали с чартърни поле-
ти - 13 000 през 2010-а, 13 600
през 2011-а и 15 700 през 2012
година.

Дума припомня, че при на-
значаването на Ангелов имаше
доста брожения заради това, че
той е назначен заради близост-
та си с ГЕРБ, а не заради про-
фесионалните си качества. “Ае-
рогара Пловдив хваща паяжи-
ни, шефът й става все по-вал-
чест”, “Летищен шеф партиец
ще ни облъчва със спецмириз-
ми” бяха част от многозначи-
телните подмятания.

Ч

Повече българи се заемат
с бизнес в Гърция

номическата криза. Дока-
зателство за това е, че все
повече фирми, собстве-
ност на имигранти, през
последните месеци са
били принудени да пре-
кратят своята дейност,
пише вестник “Катимери-

ни”. Кипърците, албанци-
те и поляците са най-теж-
ко засегнати. В същото
време се увеличават фир-
мите, собственост на ру-
мънци, българи и пакис-
танци, сочат данните на
Професионалната камара
в Атина за периода 2010-
2012 година, съобщава
“Фокус”.

През 2010 година са

били регистрирани 818
нови компании, собстве-
ност на чужденци, а през
2012 година - едва 630.

Албанските имигранти
масово се завръщат в ро-
дината си. През 2012 го-
дина в Гърция са били
регистрирани едва 248
нови албански фирми, а
270 са прекратили своята
дейност.

Предложение за 6%
увеличение на цената
на водата в Благоев-
град е внесено от ме-
стното дружество ВиК
в Държавната агенция
за енергийно и водно
регулиране (ДКЕВР).
Това каза Петър Тунев,
управител на местното
дружество, пред “Фо-

чаква се възходящо развитие
на туризма през 2013 г. спо-
ред данни на туроператори-
те. Това каза заместник-ми-
нистърът на икономиката,

С 6% по-висока цена на водата
поиска ВиК в Благоевград

кус”. Причината е инфла-
цията, цените на горива-
та, на електроенергията.
На базата на всичко
това сме подали молба
за корекция на стой-
ността, уточни Тунев.
Резултатът за това, дали
ще бъде одобрено пред-
ложението, ще стане
ясен, след като мине

публичното обсъждане
от ДКВЕР. Очаква се
това да стане в начало-
то на февруари.

Петър Тунев заяви,
че това няма да се от-
рази сериозно върху
благоевградчани, за-
щото исканото увеличе-
ние е около 2-3 стотин-
ки на кубик.

Н

СБ: СЪС 17%
СА НАРАСНАЛИ
НЕОБСЛУЖЕНИТЕ
КРЕДИТИ В
БЪЛГАРИЯ

еобслужваните кредити са на-
раснали значително в Бълга-
рия със 17% и в Румъния със
17,3%. Това сочат данни на

Световната банка (СБ), публикува-
ни в доклада й за глобалните ико-
номически перспективи. Причините
са в резкия спад на икономическата
дейност, слабото търсене на креди-
ти и затрудненото чуждестранно фи-
нансиране, които са увеличили на-
тиска върху приходите. Банката по-
сочва още, че банковата система в
редица страни от региона е подло-
жена на значителен натиск.

СБ прогнозира растеж от 1,8% в
България през 2013 г. и 2,4% и 3%
през 2014 и 2015 г.

Оценките от средата на минала-
та година бяха за растеж от съот-
ветно 2,5 и 3,3%. Прогнозата на Све-
товната банка за ръста на българ-
ската икономика тази година е близ-
ка до заложения в държавния бюд-
жет ръст на БВП от 1,9%.

Докладът отчита рязък спад на
индустриалното производство в три-
те месеца до края на ноември с
13,1%, както и на растежа на
вътрешното кредитиране.

Световната банка прогнозира
рязък спад от 3,0% на растежа в
страните от Европа и Централна
Азия през 2012 г. след спада от
5,5% през 2011 г. Растежът на БВП
в региона се очаква леко да се
възстанови до 3,6% през 2013 г. при
условие, че не се стигне до сериоз-
на загуба на доверие в глобалните
финансови пазари и няма сериозни
пречки пред разрешаването на кри-
зата в еврозоната и предизвикател-
ствата в данъчната област на САЩ.
Възстановяването през 2013 г. се
очаква да бъде ограничено, тъй като
повечето фактори, които огранича-
ват растежа през 2012 г., вероятно
ще продължат да действат, макар и
не с такава сила. До 2015 г. рас-
тежът в региона постепенно ще
нарасне до 4,3%.

Общият растеж на световната
икономика през 2013 г. ще бъде
2,4%, прогнозира Световната банка.

О
Очакват 25% ръст в туризма за 5 години

енергетиката и туризма Иво Маринов
при представянето на новото лого на
България като част от проекта за тури-
стически бранд България, предаде
“Фокус”.

Бранд стратегията е с хоризонт 10-

15 години, каза Маринов. “За първите 5
години очакваме около 25% ръст на
туристите, на приходите. След изпълне-
нието на самата стратегия - заложени-
те резултати са за удвояване на сегаш-
ния обем чуждестранни туристи, които
посещават България”, каза още Мари-
нов.

Идеята на самия бранд е, че той
включва палитра от конкретните пре-
димства на България като дестинация,

смята зам.-министърът. Има елементи за
слънце, за роза, за море, за планина,
за културно наследство. Самите 10 под-
бранда също се отличават по цвят и
елементи в тях, обясни Маринов. По
думите му идеята на бранда е да нака-
ра турист, който е бил в България, да се
върне отново. Има множество елементи
в самото лого, които отразяват много-
образието от възможности за туризъм в
България, каза още Маринов.

МЕСТЯТ ПРОИЗВОДСТВОТО
НА „ЕЛБИ” ВЪВ ВИДИН С ЕВРОПАРИ
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Във Видин бе открит първият фирмен магазин в страната
на единственото държавно предприятие в млеко-

преработването “ЕлБи Булгарикум”. Лентата прерязаха
изпълнителният му директор Васил Зографов (вляво) и

областният управител на Видин Цветан Асенов. Водосвет
извърши видинският митрополит Дометиан

ДОБРУДЖАНСКИЯТ
ЗЕМЕДЕЛСКИ
ИНСТИТУТ
ПРЕКРАТЯВА ЧАСТ
ОТ РАБОТАТА СИ?

обруджанският зе-
меделски институт
(ДЗИ) край Генерал
Тошево може да
прекрати част от

Д
работата си. Това става
ясно от изявление на ди-
ректора на института доц.
Иван Киряков пред „Фо-
кус”. Бюджетът на Селско-
стопанската академия, към
чиято структура е институ-
тът, ще е ясен в следващите
месеци и ако ДЗИ няма
достатъчно пари през 2013 г.
и работи с намален щат,
ще се наложи да се намали
обемът на селекция и опити-
те, коментира доц. Киряков.
По думите му, в института
„почти са забравили какво
е това модерна техника”,
а за добри резултати са
необходими достатъчно
финансиране, специалисти
и добри условия за работа.
Доц. Киряков припомни,
че над 70% от земеделски-
те площи в страната са
засети със семена, произве-
дени в ДЗИ, което е показа-
телно за значимостта на
звеното. За 2012 г. инсти-
тутът е поддържал 60 сер-
тификата, това означава
сортове, които имат пазар.
Става дума за зърнено-
житни, бобови култури
и слънчоглед.



8 ПЕТЪК 18 ЯНУАРИ 2013

Свят кратки
www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

Ч

Университетският
преподавател и
ислямски
проповедник с
канадско и
пакистанско
гражданство Тахир
Кадри вчера даде
на правителството
ултиматум да се
договори по
исканията му за
реформи до края на
деня. “Ситуацията
не ми позволява да
изложа всички
тези хора,
младежи, деца,
жени на още
изпитания. Днес е
последният ден от
този протест.
Утре няма да има
протест”, подчерта
Кадри

Четвърт милион българи и румънци
ще залеят Острова в продължение на 5
години, след като от началото на 2014
г. паднат ограниченията за допускането
им на местния трудов пазар. Това се
посочва в анализ на Мигрейшън уоч,
цитиран от в. “Дейли мейл”. Анализът
отбелязва, че 250 000 се равнява на
населението на Плимут или Нюкасъл.

Според изследването около 1 мили-
он имигранти от Източна Европа живеят
в момента във Великобритания.

Директорът на Мигрейшън уоч Анд-
рю Грийн предупреждава, че пристига-
нето на румънски и български имигран-
ти във Великобритания ще има огромно
отражение върху инфраструктурата за-
ради новите проекти за жилищно стро-
ителство в опит да бъдат подслонени
пристигащите в страната.

Положението може да се влоши, ако
заедно с квалифицираните кадри към
Великобритания поемат и живеещите в
Румъния и България роми. В този слу-
чай очакваната бройка от 250 000 души
може да бъде надхвърлена. Само в

Лондон очаква 250 000
българи и румънци
Във Великобритания не стихват споровете относно величината на
очакваната източноевропейска вълна имигранти догодина

Испания в момента има около 1 млн.
роми, които могат да си потърсят късме-
та на Острова след отпадането на огра-
ниченията.

Предупреждението идва в контекста
на отварянето на британските граници
за българи и румънци.

Андрю Грийн за пореден път преду-
преждава, че правителството трябва да
вземе мерки за ограничаване на достъ-
па на фона на болезнения опит на ми-
грацията от Полша през 2004 г.

Междувременно български студенти
във Великобритания се оплакват от дис-
криминационно отношение. Анна Дими-
трова, Стефан Томов и Живко Желязков
учат в Дънди, Шотландия. “Нямаме на-
мерение да съдим кралицата или да
пишем кърваво писмо. Опитваме се да
комуникираме. За разлика от всички ос-
танали националности българите нямат
правото, като започнат следването си,
да работят. Ако човек, пристигнал от
Индия или Египет, кацне във Велико-
британия, има право да работи по 20
часа седмично през семестъра и нео-

граничено през останалото време”,
обясни Анна.

Българите получават регистрацио-
нен сертификат, или т. нар. жълта карта,
за да могат да работят. Процедурата
обаче е много тромава.

“Проблемът е, че нямаме възможност
да се издържаме. Много студенти изби-
рат да се трудят нелегално”, заяви Анна.

“Великобритания не е дружелюбна
към българи и румънци, но това е про-
пагандирано от жълтата преса. От прав-
на гледна точка периодът за издаване
на жълтите карти е абсурден, защото
останалите европейци си получават до-
кументите за няколко дни”, каза Живко.

Причината е в преходните мерки за
присъединяване на България и Румъния
в ЕС, които изтичат догодина. Велико-
британия пък ограничава трудовия си
пазар. “Те ни поставят в по-лошо поло-
жение от гражданите на страни, които
не са членки на ЕС”, обясни Анна. “Опит-
ваме се да защитим правата на студен-
тите. 12 000 млади българи и румънци
учат тук”, поясни тя.

Гърция може да поиска от Германия 162 млрд. евро компенсация за нане-
сените на страната щети през Втората световна война, предаде БГНЕС. Сумата
е изчислена от работна група към гръцкото финансово министерство, като 54
млрд. от нея са заеми, предоставени на нацистите от тогавашното гръцко пра-
вителство, и беше оповестена от Аристоменис Сингелакос, член на работната
група, по време на презентация в Солун на албума “Гръцкият Холокост. 1940-
1945”. “Отделно от това нашата страна трябва да поиска финансова компенса-
ция и за разрушените археологически паметници, както и за убийствата на
мирни гръцки граждани”, отбелязва Сингелакос. Работната група бе създадена
през септември 2012 г. Според някои гръцки политици Берлин дължи обезще-
тение на Атина в размер на стотици милиарди или дори 1 трлн. евро.

Босненските мюсюлмани са обстрел-
вали свои сънародници по време на
войната 1992-1995 г., пише сръбският в.
“Блиц”. Служител на канадските разуз-
навателни служби е дал в сряда пока-
зания по време на процеса срещу бив-
шия политически лидер на босненските
сърби Радован Караджич.

Пред магистратите свидетелят с ко-
довото име КW-554 заявил, че е виждал
как части на мюсюлманската армия са
обстрелвали квартали в столицата Са-
раево, населени с предимно изповядва-
щи исляма, с оръдия и миномети. Спо-
ред очевидеца босненските мюсюлмани
обвинявали сърбите, за да предизвикат
международна намеса в конфликта.

Атина иска компенсации от Берлин

Европейският парламент прие
нови правила за ейтинговите аген-
ции на територията на ЕС. Клиентите
ще могат да се обръщат към съда,
ако агенциите са допуснали сериоз-
ни грешки в своите оценки и да
търсят компенсации от съда.

Освен това рейтинговите агенции
ще могат да оценяват страните само
по определен график - три пъти го-
дишно, в предварително определе-
ни срокове и в момент, когато евро-
пейските борси са затворени. Преди
публикуването на рейтинга правител-
ството на дадената страна трябва да
бъде информирано.

СВИДЕТЕЛ
ПО ДЕЛОТО
ОНЕВИНЯВА
КАРАДЖИЧ

Нови правила
за рейтинговите
агенции

Снимка БГНЕС Клаус подкрепи
кандидатурата
на Земан

Действащият президент на
Чехия Вацлав Клаус подкрепи
кандидатурата на бившия пре-
миер на страната Милош Земан,
който на втория тур на избори-
те ще се бори за поста на държа-
вен глава срещу първия вицепре-
миер и външен министър Карел
Шварценберг. “За мен е важно
президент да стане човек, кой-
то принадлежи на нашата стра-
на, който е част от тази стра-
на, който е прекарал тук живота
си - както тежките периоди,
така и добрите”, заяви Клаус.

Безработицата в
Холандия пак скочи

През декември безработица-
та в Холандия е достигнала 7,2%,
повишавайки се леко от 7-про-
центното ниво, което е било
регистрирано през ноември. От
юни 2011 година, когато безрабо-
тицата е била 5%, броят на без-
работните холандци не е спирал
да расте. В края на 2012 г. в
страната е имало 571 000 безра-
ботни, което е с 19 хиляди души
повече от предходния месец.

Деветгодишен индиец
стана инженер

Деветгодишният ученик Пра-
нав Калян, чиито родители са се
преместили в САЩ от Индия,
получи сертификат за техноло-
гичен инженер в “Майкрософт”
след блестящо взет изпит. Ка-
лян взима в ръцете си лаптоп,
когато е едва на двегодишна
възраст. На шест години той
вече пише прости компютърни
програми. За да получи сертифи-
кат за инженер, индийският уче-
ник се е подготвял година и
половина.

„Дриймлайнър” се
приземи в целия свят

Американската служба за
авиационна безопасност забра-
ни всички полети на самолети
“Боинг 787 Дриймлайнър” по све-
та заради проблемите, които на-
скоро бяха докладвани в Япония.
Говорителят на европейската
служба допълни, че само страна-
та производител има правото
на такива мерки в световен
мащаб.
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Македония си няма никого,

който да я спаси, ако се докара
до положението на Гърция. А
това изглежда все по-вероятно -
неразумните харчове и провин-
циалните боричкания в Скопие
водят страната тъкмо към “гръцки
сценарий”, твърди “Дойче веле”.

От около три години насам
всяка дума, всяко действие или
бездействие на гръцките управ-
ници се следи изкъсо от меж-
дународната общност. Сканда-
ли и афери, каквито винаги е
имало по тези географски ши-
рини, но от които доскоро поч-
ти никой не се интересуваше,
сега изведнъж се оказват важ-
ни за партньорите на Гърция.
Казано накратко: едва ли има
друга държава, която да е била
подлагана на толкова щателно
наблюдение.

Това едва ли се харесва осо-
бено на политическия елит в
Гърция, но пък е добра новина
за управляващите в съседните
на Гърция балкански държави.
Необезпокоявано те могат да си
се разпореждат както намерят
за добре, тъй като случващото
се в Гърция изцяло е ангажира-
ло вниманието на Европа и све-
та. Това проличава особено до-
бре в северната съседка на
Гърция - Македония.

За да си осигури безпрепят-
ствено приемане на новия

Затъването
на Македония

Продължилите с дни силни дъждове наводниха индонезийската
столица Джакарта. В големи части на града беше блокирано

пътното движение, хиляди хора бяха принудени да напуснат
домовете си. Наводненията объркаха работата на железопътния

и автобусния транспорт и принудиха шофьори на камиони,
заседнали по залетите шосета, да изоставят колите си

Неразумните харчове и провинциалните боричкания
в Скопие водят страната към „гръцки сценарий”

държавен бюджет, македонско-
то правителство използва сила
и отстрани от парламента ак-
редитираните журналисти и
протестиращите депутати от
опозицията. Този инцидент мар-
кира апогея на поредица от
събития, които поставят под
съмнение демократичните на-
мерения на правителството на
премиера Груевски и неговата
консервативна партия ВМРО.

Колко жалко, че заради
спора за името на Македония
Гърция от години блокира
предприсъединителните прего-
вори със Скопие, които са на-
дежден механизъм за демо-
кратизирането на страната.

Демокрацията в Македония
показва в момента доста сери-
озни дефекти - опозицията не
признава правителството, бой-
котира работата на парламен-
та и смята да не участва в пред-
стоящите местни избори. СДСМ
е против плановете на управ-
ляващите да теглят нови заеми,
за да запълнят дупката от 300
млн. евро в бюджета за тази
година. Трябва да пестим, а не
да трупаме нови дългове, на-
стояват от опозицията и преду-
преждават, че страната върви
към “гръцки сценарий”.

За да “догонят” гърците, на
македонците ще им трябват
още няколко десетилетия -

това е факт. Македонската сто-
лица е в момента най-голяма-
та строителна площадка в Ев-
ропа: там се издигат статуи на
антични герои, римски фонта-
ни и дори триумфална арка в
прослава на македонския на-
род, а правителствената сгра-
да, строена през 60-те години
на миналия век, се сдобива с
антични колони и се превръща
в нещо като зала на славата.
Критиците на прескъпия про-
ект го наричат “античен Дис-
ниленд”, а привържениците му
твърдят, че по този начин Гру-
евски дарявал всички македон-
ци с ново самочувствие.

Това обаче не е всичко: уп-
равляващите харчат колосални
суми и за реклама - в много от
големите македонски медии
правителството се е превърна-
ло в най-големия рекламодател.
По този начин то си купува без-
критична журналистика. Резул-
татът от всичко това е, че
задлъжнялостта на страната
расте с бързи темпове. Вярно,
че в сравнение с Гърция бюд-
жетният дефицит е сравнително
поносим - прогнозите за 2013-а
са, че той ще възлиза на 4% от
БВП. Не бива обаче да забравя-
ме, че Македония не е членка
на еврозоната и си няма никого,
на когото да разчита, ако тръгне
да се сгромолясва.

В разпространено в интернет видео ляв екс-
тремист, нарекъл се командир Шамил, призова-
ва своите другарки и другари да продължат
борбата срещу вампирския капитализъм в стра-
ната. В 8-минутен клип мъжът призовава да бъдат
нападани казарми, полицейски управления,
държавни и общински институции и всяка сгра-
да, над която се вее хърватското знаме. Според
него борците за социално равенство трябва да
извършват атентати по пътища и транспортни
възли. В същото време командир Шамил подчер-
тава, че при терористичните актове не трябва да
има жертви. “Това би наляло вода във воденица-
та на слугите на Запада, Брюксел и НАТО. Не-
винното проливане на кръв ще даде повод на
вампирската власт да се разправи с нашето
съпротивително движение”, посочва авторът на
заплахата в клипа. Мъжът говори на хърватски,
а фонът е на арабски, пояснява изданието. По-
лицията е арестувала мъжа от видеото, което
било автентично, допълва сръбското радио Б92.

Няколко експлозии отекнаха в столицата на
балканската държава миналата седмица. При
взривовете пострада един човек. Вчера МВР в
Загреб съобщи, че е задържан 53-годишен мъж
заради инцидента.

“Гърция, България, Румъния, Порту-
галия и Испания са най-корумпираните
държави в ЕС... там се наливат пари без
резултати, тези държави са прекрасна
почва за мафиотски структури”. Това бяха
само част от репликите, които се чуха от
евродепутати от различни политически
партии в Страсбург по време на дебата
за корупцията и неправомерното използ-
ване на средствата на ЕС, който бе
иницииран от комисията “Антимафия” на
ЕП, чийто член е българският евродепу-
тат Илияна Йотова. Тя подкрепи идеята
за наднационален европейски прокурор
с примера, че поръчките в оперативни-
те програми в България често са пред-
варително уговорени и бизнесът, който
няма здрави партийни връзки с управля-
ващите, е напълно загубил доверие, че
може да се възползва от европейско фи-
нансиране.

Без връзки с ГЕРБ бизнесът
нямал шанс за пари от ЕС

Йотова допълни, че очевидно лошите
резултати от борбата с корупцията,
съмнителните реформи в съдебната сис-
тема и организираната престъпност са
основна пречка пред членството на
България в Шенгенското пространство.
Тези проблеми допълнително се утежня-
ват от политическата корупция и в част-
ност от купуването на гласове и фалши-
фицирането на избори - проблем, подко-
паващ устоите на демокрацията и стиг-
нал до най-авторитетни международни
организации след изборите през 2011 г.

От своя страна евродепутатът от
ГЕРБ Андрей Ковачев зяви, че колеги-
те му от България са злоупотребили с
този важен дебат за предизборни цели
в България, като са разпространили
неверни слухове за злоупотреба с ев-
ропейски средства в България без аб-
солютно никакви доказателства.

искания за по-добри условия
на живот в резерватите, съоб-
щи Би Би Си.

Протестът предизвика огром-
ни задръствания по много пъти-
ща, включително и по един от
най-натоварените маршрути,
който свързва вътрешността на
страната със САЩ. Заради де-
монстрациите на отделни места
e бил спрян и жп транспортът.

Протестното движение “Не
на бездействието” обедини
повече от 1 милион местни ин-
дианци. Те се оплакват, че сред
общностите им се наблюдават
непропорционално висока без-
работица, наркомания и само-
убийства.

Индианците
в Канада
се вдигнаха
на протест

ЕКСТРЕМИСТ
ОБЕЩА ВЪЛНА
ОТ ВЗРИВОВЕ
В ХЪРВАТИЯ

ЕКСТРЕМИСТ
ОБЕЩА ВЪЛНА
ОТ ВЗРИВОВЕ
В ХЪРВАТИЯ

ЕКСТРЕМИСТ
ОБЕЩА ВЪЛНА
ОТ ВЗРИВОВЕ
В ХЪРВАТИЯ

ЕКСТРЕМИСТ
ОБЕЩА ВЪЛНА
ОТ ВЗРИВОВЕ
В ХЪРВАТИЯ

ЕКСТРЕМИСТ
ОБЕЩА ВЪЛНА
ОТ ВЗРИВОВЕ
В ХЪРВАТИЯ

Снимка БГНЕС

Х иляди представители на
коренното население
на Канада излязоха по
улиците на страната с
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Свят

П

оенната опера-
ция на Франция
в Мали може да
се превърне в
международна
кампания, след
като в Южен Ал-
жир бе завзето
газово местона-

В Африка се задава
голяма война
Продължава заложническата драма в Алжир

Очаква ви капитан Фройд
Сътрудниците във вътрешното министрество ще
преминат тест за психологическа устойчивост

Михаил ФАЛАЛЕЕВ

Преди да бъде назначен, всеки кан-
дидат за служба в системата на Минис-
терството на вътрешните работи ще
трябва да премине през сериозен про-
фесионален психологически подбор.
Бъдещите полицаи и претенденти за ви-
шестоящи длъжности ще бъдат подби-
рани не само според медицинския прин-
цип “годен-негоден”, характеристики от
местоживеенето или препоръки на
участъковите или колегите. Бъдещият
сътрудник ще се представи на специал-
на комисия, която ще има задачата бук-
вално да надникне в душата му, да от-
крие явни или скрити способности,
възможности, желания, може би - поро-
ци и страсти или пък талант. В състава
на тези комисии ще бъдат включени
хора с висше психологическо или меди-
цинско образование. С други думи -
опитни психолози и психиатри.

Необходимостта от такъв документ,
който между другото е бил разработен
от руското вътрешно министерство, е
очевидна. Професията на полицая пред-
полага риск за живота и здравето не
само на самия сътрудник, но и на окол-
ните. Как ще се държи човек в екстрем-
на ситуация, когато трябва да се проти-
вопостави на въоръжен бандит, да спа-
сява хора, да окаже помощ на ранени?

Ще се откаже ли от подкуп или сам ще
започне да изгражда корупционни схе-
ми? А и дали просто няма сам да “полу-
дее” от постоянното общуване с отреп-
ките на обществото, ще остане ли чес-
тен и добър човек? Не е тайна, че при
някои сътрудници наистина става дефор-
мация на личността, те изпадат в някак-
во крайгранично състояние и се случва
дори да се асоциират с онези, от които
трябва да пазят честните хора. При ня-
кои се проявява склонност към садизъм,
други пък стават прекалено подозрител-
ни. Случва се от честите стресове, умо-
рата и недоспиването сътрудникът да
стане нервен, буквално да се хвърля
срещу околните. Разбира се, не бива
такива сътрудници да работят с хората.
По-добре на тях да им се намери
длъжност по-спокойна например в тило-
вите или техническите подразделения.

Всички тествани се разделят на че-
тири условни категории. Тези, които ка-
тегорично не са годни, веднага попадат
условно в четвърта категория. И се сбо-

гуват с професията завинаги. Останали-
те кандидати се разпределят в другите
три категории.

Първата категория - препоръчва се
преди всичко. Втората - препоръчва се.
Третата - препоръчва се условно. Ето
тук именно започва работата на пси-
холозите и кадровиците - трябва да се
определи към какво преди всичко е
склонен потенциалният сътрудник, за
да му се намери най-рационалното из-
ползване.

В правителствения документ специ-
ално се уточнява методиката на опре-
деляне на категориите за професионал-
на годност. Това трябва да става в про-
цеса на тествания, на психологически и
психофизиологични изследвания. При
това ще се използват специализирани
технически устройства, които не причи-
няват вреда на живота и здравето на
хората и на околната среда. Всички тези
действия се наричат психофизиологич-
но изследване.

По време на тези изследвания се

проучва нивото на общото интелектуал-
но развитие, на способностите за логич-
ни разсъждения и умозаключения, за
ясно излагане на информация в устна и
писмена форма. Важно е да се оценят
емоционалната устойчивост, самоконт-
ролът на поведението и външни прояви
на емоциите на изпитвания, т. е. това,
което се нарича емоционална зрялост.

Сред другите важни фактори, които
ще оценяват психолозите, са вътрешна-
та организираност, изпълнителността,
дисциплинираността, отговорността, ни-
вото на правосъзнанието и нравствени-
те убеждения, честността, принципност-
та, спазването на нормите на обществе-
ния морал.

Тези, които претендират за високи
длъжности, ще бъдат тествани за зре-
лост на личността, способност да поемат
отговорност за взето решение, за дейст-
вията и постъпките си, за умение да оп-
ределят приоритетите и последовател-
ността за решаване на проблемите. Тук
са много важни самооценката и особе-
ностите на мотивационната сфера на
личността.

и подходящи стъпки” да се
справят със ситуацията.

Терористите обаче преду-
предиха, че са минирали рай-
она. По техните думи, петима
от заложниците са държани
на самия обект, а останалите
са в комплекса за гости.

Газовото находище Ин
Аменас по принцип е силно
охранявано. Ислямистите ата-
кували автобуса, с който пъту-
вали работниците нощна смя-
на, а след това успели да про-
никнат и в комплекса. Те били
тежко въоръжени. Движили са
се с три автомобила. Нападе-
нието било извършено в сряда
в 5 часа сутринта на 100 кило-
метра от границата с Либия.
На място били убити двама
души - британец и норвежец.
Лондон и Осло потвърдиха

смъртта на своите граждани.
Междувременно френската

телевизия France 24 съобщи
вчера, че няколко от чуждес-
транните заложници в Алжир
са били принудени от отвлек-
лите ги въоръжени ислямисти
да сложат колани с експлози-
ви. Телевизията се позова на
един от пленените.

France 24 също така посо-
чи, че нападателите са тежко
въоръжени и заплашват да
взривят находището на приро-
ден газ, което са окупирали,
ако алжирската армия опита
да освободи заложниците.

“Те нападнаха от две посо-
ки наведнъж. Влязоха вътре и
когато стана светло, събраха
всички заедно”, казва мъжът,
чийто глас е бил спокоен.

По информация на радио

Europe 1 четирима французи
са сред задържаните, но вла-
стите в Париж не потвържда-
ват това.

Групировката, наречена
“Батальон на кръвта” твърди,
че държи 41 чужди граждани,
включително американци,
японци и европейци.

По късно през деня 34 за-
ложници и 15 похитители ис-
лямисти бяха убити при
въздушни удари, нанесени от
хеликоптери на алжирската
армия по газовото находище,
предаде Ройтерс, като се по-
зова на мавританската инфор-
мационна агенция АНИ. Аген-
цията има близки контакти със
свързаната с терористичната
мрежа “Ал Каида” ислямистка
групировка, която пое отго-
ворност за атаката.

Според катарската сате-
литна телевизия Ал Джазира
сред жертвите има западни
граждани, а главатарят на на-
падателите Мохтар Белмох-
тар е загинал. Малко по-рано
25 западни заложници, сред
които двама японци, са успе-
ли да избягат от своите похи-
тители, предаде още Ройтерс

В
ходище и избухна драмата с
чуждестранни заложници. Ал-
жирската армия бързо обкръ-
жи ислямистки бойци, които
държат 41 заложници. Самите
ислямисти заявиха пред мав-
ритански медии, че те държат
Запада в ръцете си. Известно
е, че сред заложниците има
граждани на Франция, Вели-
кобритания, Япония и седем
американци. По думите на те-
рористите акцията им е в отго-
вор на военната помощ, която
Париж оказва на властите в
Мали, а пък Алжир сътрудни-
чи с ръководството на тази
страна. Tерористите поискаха
да се прекрати военната опе-
рация в Мали и да бъдат осво-
бодени 100 ислямисти от за-
твори в Алжир.

Властите в Алжир от своя
страна заявиха, че няма да
водят преговори с похитите-
лите. “Алжирските власти
няма да отговорят на искани-
ята на терористите и
отхвърлиха всякакви прегово-
ри”, каза пред националната
телевизия министърът на
вътрешните работи на страна-
та Даху Кабила.

Терористите са около
двайсетина, съобщи той. Го-
ворят класически арабски със
силен либийски акцент. Сред
тях има екстремисти, воюва-
ли на страната на талибани-
те в Афганистан. Самите по-
хитители твърдят, че техен
предводител е един от лиде-
рите на северноафриканския
клон на “Ал Кайда”.

В изявление министърът на
отбраната на САЩ Лион Па-
нета каза от своя страна, че
Съединените щати ще пред-
приемат “всички необходими

В Брюксел под председателството на Катрин Аштън се проведе специално заседание на
Съвета на ЕС по външните работи, на което бе обсъдена ситуацията в Мали.

В него взе участие и малийският министър на външните работи Юбер Кулибали

Според катарската сателитна телевизия Ал Джазира
след атака на алжирски войскови части е загинал и

главатарят на нападателите Мохтар Белмохтар

Снимки БГНЕС



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

11 ПЕТЪК 18 ЯНУАРИ 2013

Интервю
Д-р Неди Цекулов:

В началото на зимата
са по-тежките
наранявания при падане

Със затварянето на големите производствени
предприятия трудовият травматизъм отстъпи
на битовия и на транспортния, казва
ортопед-травматологът

Интервю на Аида ПАНИКЯН

 Д-р Цекулов, през по-
следната седмица само за
няколко дни поледицата
докара 855 в травматоло-
гията на болница “Пиро-
гов”. Това повече ли е от
други години или е обичай-
на за сезона ситуация?

- Това съвпадна с дежур-
ствата на моя екип... Хората
приемат “Пирогов” като спе-
циализиран травматологи-
чен център, въпреки че
вече има много болници,
включително частни, които
приемат всякакви ортопе-
дични случаи. Все пак и в
съзнанието на хората, и в
действителност като спе-
шен травматологичен
център си остава “Пирогов”.
А и ние сме специализира-
ни за тази спешност. Зато-
ва още при първия сняг ряз-
ко се увеличи броят на хо-
рата, които минават през
кабинетите. Така и тази сед-
мица от понеделник. Само
в първия ден - на Иванов-
ден, са прегледани 284 па-
циента по спешност, от ко-
ито 43 сме приели за опе-
ративно лечение. Една част
са оперирани по спешност,
а други са оставени на
т.нар. отложена спешност -
след 12, 24 или 48 часа.
Такава спешност обикнове-
но се налага при по-възра-
стни пациенти, които имат
хронични заболявания и
вземат лекарства за тях и

при които е необходима по-
специална подготовка.

От понеделник до сряда
- за 3 дни, над 700 пациен-
та бяха пострадали, а над
200 от тях хоспитализирах-
ме. След това - от четвъртък
до понеделник, 855 бяха
пострадалите. Но се забе-
лязва известно намаление
на хоспитализираните - 107.
Това означава, че сериоз-
ните травми вече не са тол-
кова сериозни.

 На какво се дължи
това?

- Явно има психологиче-
ска нагласа - при първия
сняг хората като че ли не
осъзнават, че става хлъзга-
во и трябва да внимават.
Винаги сериозните травми
са в първите дни на снега и
заледяването. И постепен-
но броят на сериозно пост-
радалите намалява, защото
хората свикват да се пазят.

 Само времето ли е
виновно за тези падания
или има и други причини,
например непочистени
тротоари?

- Специално при нас
пострадалите при транс-
портни злополуки рязко на-
маляха. Но и това е обичай-
но - падне ли сняг, постра-
далите при транспортни
злополуки рязко намаляват.
Катастрофите в града, ма-
кар да са повече, са леки и
с щети по автомобилите, но
не и с наранявания на хора.
Очевидно водачите стават
много по-внимателни.

 От коя възрастова
група са предимно постра-
далите и може ли изобщо
да се говори за такова
разграничение?

- По принцип са от всич-
ки възрасти - ето тези дни
оперирах и 30-годишна
жена със счупен глезен, и
94-годишна със счупена
тазобедрена става. Напри-
мер вчера преобладаваха
мъжете, друг път - жените.
Наистина има тенденция на
по-голям брой сериозно
пострадали със счупвания
на кости при по-възрастни-
те хора. От физиологична
гледна точка това е нор-
мално - при възрастния чо-
век и равновесието е нару-
шено, и рефлексите са за-
бавени, докато един млад
човек знае как да падне.

 При такъв голям на-
плив от пострадали и тол-
кова много хоспитализа-
ции стигате ли до ситуа-
ции, при които да има не-
достиг на персонал или да
не достигат легла?

- Проблеми няма само
този, които не работи... На-
истина се получава напре-
жение, но да не забравяме,
че “Пирогов” е създаден
именно за такава спешност.
А и нагласата на лекарите,
работещи тук, е за работа в
такива условия. Ето, преди
няколко дни имахме два
случая на жени с опит за
самоубийство. В такива слу-
чаи травмите са съчетани -
на коремни органи, гръдни
органи, черепно-мозъчни и
пр. Когато постъпи такъв
пациент, буквално за секун-
ди в противошокова зала се
събират множество специа-
листи - травматолог, хирург,
неврохирург, интернист,
рентгенолог, реаниматор,
кардиолог, уролог и пр. Та-
кава спешност няма в никоя
болница в България. Затова
казвам, че имаме възмож-
ност да обслужваме много
по-голям контингент от по-
страдали.

 Кандидатстват ли
при вас много млади лека-
ри? И сега някой лекар
като каже, че е започнал

кариерата си в “Пирогов”,
предизвиква респект.

- “Пирогов” най-малкото
блазни като име и това е
нормално, защото тук най-
бързо се придобива опит и
рутина, да се специализи-
ра. Например счупване на
коляно при нас има всяка
седмица, докато във всяка
друга болница много по-
рядко има такива случаи,
например веднъж месечно.
При нас идват много паци-
енти... Работата при нас е
съблазнителна възможност
за човек, който иска да се
изяви, да работи. Имаме
много млади лекари, но за
голямо съжаление има и
млади колеги, които стягат
багажа си за чужбина, най-
често причината е заплаща-
нето. Но това е тяхно право
и техен избор.

 Освен травмите
през зимата има проблеми
и с охлаждане и измръзва-
не...

- Те се лекуват предим-
но в клиниката по изгаря-
ния и термична травма. Това

Д-р НЕДИ ЦЕКУЛОВ е възпитаник на Медицинската
академия в София. През 1974 г., веднага след
завършване на образованието си, започва работа
като хирург в болницата в Самоков, след което
работи в София в Първа градска болница. Три
години е работил като хирург в Либия и от 1983 г.
е ортопед-травматолог в Института за спешна
медицинска помощ “Н.И.Пирогов”. От 1990 г. е
началник отделение и шеф на екип в Трета травма-
тологична клиника.
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íèòî ÍÇÎÊ íè
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са предимно бездомници.
Тези пациенти биват докар-
вани в болницата предимно
заради намалените им жиз-
нени функции. Този вид
травматизъм при бездомни-
ците се увеличава при вся-
ко по-рязко застудяване.

 Като минават по ня-
колкостотин души дневно с
травми, каква част от тях
са здравно неосигурени?

- В София здравно нео-
сигурените минават основ-
но през “Пирогов”. Не може
да върнем човек със счуп-
ване или порезни рани, или
друга травма. Преглеждаме
пациента, приемаме го, ле-
куваме го, ала проблемите
възникват след това. Често
тези хора са без близки и
след излекуването им няма
кой да ги вземе. Започваме
да търсим къде да ги наста-
ним. Проблемите с тези
хора не са толкова от меди-
цински характер, колкото
социален. И е крайно вре-
ме да бъде решен този про-
блем с бездомниците.

 Но нали има специа-
лен фонд, от който се пла-
ща лечението на бедни
без здравни осигуровки?

- Никой не ни плаща за
тези пациенти - нито МЗ,
нито НЗОК. И всичко се от-
разява на бюджета на бол-

ницата, на нашите заплати.
 Като цяло как се про-

меня травматизмът през
годините, в които сте ра-
ботил в “Пирогов”?

- Напоследък се увели-
чават битовият и транспорт-
ният травматизъм за сметка
на тежкия трудов травма-
тизъм. Чувствително намаля
производственият травма-
тизъм.

 На какво отдавате
този факт?

- Едно време от “Креми-
ковци” и “Стомана” не-
прекъснато идваха пациен-
ти с тежки травми, получе-
ни по време на работа.
Имаше дневно по 5-6 слу-
чая само от “Кремиковци”,
включително и такива с
откъснати крайници. Сега
има през лятото, когато е
бумът в строителството, ня-
колко случая на паднали
работници или наранили се
не много сериозно по вре-
ме на работа.

Транспортният травма-
тизъм, както споменах, е по-
чест и тежък през лятото.

Рядко през зимата има ка-
тастрофи с пострадали хора.
Това става най-вече по ма-
гистрали и при висока ско-
рост.

 Младите или възраст-
ните водачи по-често пре-
дизвикват катастрофи?

- Младите са много по-
самонадеяни, шофират с
висока скорост и най-често
произшествията с най-сери-
озно пострадали хора са
предизвикани от млади
шофьори. Затова все пред-
лагам такива водачи да
бъдат санкционирани да
работят като санитари в
“Пирогов”, та да видят какви
случаи от катастрофи карат
при нас... Още в началото
на разговора ни ви казах
няколко числа - сухи числа.
Но зад всяка една цифра се
крие човешка съдба. Ние
ще лекуваме и ще излеку-
ваме пациента, но ако на-
раняването е сериозно или
ако той остане инвалид, за
него трябва да се грижи
поне един член от семейст-
вото и така двама не могат
да работят - и болният, и
този, който се грижи за
него... Така че зад всяко
едно от тези числа стои и
човешка съдба, и семейна
драма, всяко от тях има и
икономически измерения.

‘Âîäà÷èòå, ïðåäèçâèêàëè
êàòàñòðîôà çàðàäè
íåñúîáðàçåíà ñêîðîñò, äà
áúäàò ñàíêöèîíèðàíè äà
ðàáîòÿò êàòî ñàíèòàðè
â íàøàòà áîëíèöà
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Датата

ПАВЛЕТА
ДАВИДОВА

Виртуалната истина

ИНА
МИХАЙЛОВА

Постарому

Отчайващо

АИДА
ПАНИКЯН

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА СНЕЖНИЯ ЧО-
ВЕК. Идеята за отбелязване-

то му е на немския колекционер
Корнелиус Граетц. Датата е из-
брана, защото единицата симво-
лизира метлата, а осмицата - тя-
лото на снежния човек. Най-про-
стият снежен човек се състои от
три части - три големи снежни
топки. За очи най-често се полз-
ват въглени, носът е желателно
да е от морков, а за уста могат
да се ползват малки камъчета. На главата му
има шапка, а около врата - шал.

1689 - РАЖДА СЕ ШАРЛ ДЬО МОНТЕСКЬО,
ФРЕНСКИ МИСЛИТЕЛ (УМИ-
РА 1755 Г.). Успял романист,

но преди всичко е известен като
философ и държавник. Пре-
поръчва разделянето на власт-
та на законодателна, изпълни-
телна и съдебна, което влиза в
практиката по време на Френ-
ската революция. Противопос-
тавя се на монархията, на нетолерантността и
нетърпимостта, на войната.

1825 - ОТКРИТ Е БОЛШОЙ ТЕАТЪР В МОСК-
ВА. За начало на исто-

рията на операта се смята
март 1776 г., когато губер-
наторът на Москва княз
Урусов получава разре-
шение от императрица
Екатерина II за театрални
представления. Сградата
изгаря преди откриването. Такава е съдбата на
още две сгради, докато не е построено настоя-
щото здание.

1879 - В ЩИП СЕ РАЖДА АЛЕКСАНДЪР БА-
ЛАБАНОВ, БЪЛГАРСКИ УЧЕН И ЛИТЕРАТУ-
РОВЕД (УМИРА 1955 Г.). Пре-

водач и критик, един от най-беле-
житите белетристи и поети в нова-
та ни история. Професор, дългого-
дишен преподавател в СУ, ръко-
водител на Катедрата по класиче-
ска филология. Основател и ре-
дактор на първия български сед-
мичник “Развигор”. Един от най-
дейните радетели за запазване на правилния
български език.

1882 - В ШОТЛАНДИЯ СЕ РАЖДА АЛЪН
МИЛН, АНГЛИЙСКИ ПИСАТЕЛ (УМИРА 1956
Г.). Известен с книгите си за

говорещия плюшен Мечо Пух и с
много детски стихотворения. След
смъртта на Милн правата върху ге-
роите от “Мечо Пух” са продадени
на “Уолт Дисни”, която прави ня-
колко рисувани филма и голямо
количество стоки, свързани с главния герой.

1904 - В МОСКВА СЕ РАЖДА БОРИС БА-
БОЧКИН, РУСКИ АРТИСТ И РЕЖИСЬОР
(УМИРА 1975 Г.). Става

популярен с ролята си на
Чапаев - руски военачал-
ник, командир на Червена-
та армия. От 1921 г. работи
като театрален артист, от
1935 г. - като режисьор, а
от 1927-а се снима в кино-
то. През 1938-1940 г. оглавява Драматичен те-
атър “Горки”. Гостувал е в Народния театър в
София като режисьор.

1904 - РАЖДА СЕ КАРИ ГРАНТ, АМЕРИКАН-
СКИ АКТЬОР (УМИРА 1986 Г.). Американ-

ският филмов институт му
отрежда позицията на вто-
рата най-голяма филмова
звезда в историята на ки-
ното. Името му е свързано
с множество класически
филми - произведения на
плеяда талантливи режи-
сьори. “Филаделфийска история” (1940), “Да за-
ловиш крадец” (1955), “Север-северозапад”
(1959) и много други заглавия са сред перлите
от филмовата му кариера. През 1970-а получава
“Оскар” за цялостно творчество.

1997 - БЬОРГЕ ОУСЛАН СТАВА ПЪРВИЯТ
ЧОВЕК, ПРЕКОСИЛ САМ АНТАРКТИДА.

Норвежкият изследовател пътува
64 дни и изминава 2845 км при
температури до -56 градуса по
Целзий. При тръгването шейната
му тежи 178 кг, а на финала е
като детска играчка. През 2001 г.
Оуслан е първият, който прекося-
ва Арктика сам от Сибир до Канада през Се-
верния полюс за 82 дни.

Загуба на доверие
във всички и всичко -
това е отношението на
българина към медиите.
Затова дори и след го-
дишния доклад на “Ме-
дийна демокрация” няма
как да се твърди, че “но-
вите” медии в лицето на
социалните мрежи и ин-
тернет блоговете пред-
ставят истината и само

истината.
Интернет предлага

постоянен поток от ин-
формация, във всяка една
секунда може да научиш
какво се случва в другия
край на света. Стига да
имаш подходящия “ин-
форматор”. Защото неви-
наги знаеш кой седи от
другата страна на екра-
на и до каква степен е
заинтересован да споде-
ля обективна информа-
ция. И какъв интерес
седи зад думите му.

Колкото и удобства
да има виртуалното про-
странство, то не е иму-
низирано срещу клюки,
неистини и целенасоче-
ни изопачавания на ис-
тината. Липсва законо-
дателно уреждане на
достоверността на пред-

лаганата информация,
отговорността за думите
остава за всички, споде-
лили първоначалния из-
точник. А общата отго-
ворност води до всеоб-
ща безотговорност. Като
добавим ефекта на счу-
пения телефон, се полу-
чава замъглена и изкри-
вена представа за случ-
ващото се - кихнеш, а в
Перник вече стягат вин-
кела, защото са проче-
ли, че си ги напсувал.
Някой сподели в мрежа-
та художествен разказ за
неволите на баба Пен-
ка, а хората го приемат
като репортаж от място-
то на събитието и са го-
тови да излязат на бунт
в защита на онеправда-
ните.

Противопоставянето

между стари и нови ме-
дии често пъти е изкуст-
вено насадено. Може би
се дължи и на неспособ-
ността на традиционни-
те медии да се приспо-
собят. Защото никой не
ги спира да развиват и
онлайн платформите си,
да поощряват служите-
лите си да бъдат актив-
ни и отговорно да спо-
делят актуални новини и
анализи в мрежата. Ако
са добри, читателите
сами ще се погрижат за
разпространението им.
Всеки автор, било то
“традиционен” или не, не
бива да забравя, че носи
отговорност, че думите
водят след себе си лави-
на от емоции, реакции и
събития.

Дори до революции.

Четвъртият поред гла-
вен прокурор в “демокра-
тичната” история на стра-
ната вчера “влезе в коло-
воза”. Първо заседание на
ВСС с участието на Сотир
Цацаров в новото му ка-
чество на ръководител на
държавното обвинение и...
дежа вю. След като влезе
в кабинета под сянката на
тежкото съмнение за про-
цедурата на избора му, с
изявата си вчера безспор-
ният кандидат за мястото
на Борис Велчев показа,
че всичко е постарому. Не
злоупотребявайте с проку-
ратурата, рече Цацаров.
Чухме и познатото оплак-
ване за “големите обеми”
дела, което а-ха да зазву-

чи като оправдание в
аванс за прекалена нато-
вареност и забавени пре-
писки.

Някои се опитаха да
съзрат в думите на глав-
ния прокурор разграниче-
ние от управляващите.
Други не се стърпяха и
рекоха, че мисията е
изпълнена: “повече препи-
ски - замазване на неща-
та, нали затуй си го из-
браха”. Паметливи при-
помниха, че засипването
на прокуратурата със сиг-

нали започна с идването
на власт на Бойко Бори-
сов. “Тази тенденция е
усетена, далеч преди аз
да стана главен прокурор,
сигурно ще продължи и
след като аз не съм гла-
вен прокурор”, подметна
Цацаров.

“Този човек от шест
дни е на работа и започ-
на да се оплаква, а след
шест години какво ще
прави. А ний какво ли ще
слушаме през това време.
Или няма да слушаме...”,

репликираха в интернет
форумите. “Да му дадем
време”, призоваха извеч-
ните оптимисти.

До неотдавна в
Съдебната палата подмя-
таха “Без Филчев - по
Филчевски”. Вчера шего-
биец вметна: “Без Велчев
- по Велчевски”. По дела-
та най-справедливо се
оценява всеки. Или по
бездействието - щото и
това си е работа, казват.
При това добре оценена.
Само че, за да не е по-

старому, добре би било
думите да са отчетливи, а
стъпките - недвусмислени.
Така има шанс статукво-
то да се промени, а дей-
ствията на прокуратурата
да са подчинени единст-
вено на закона и морала.
Защото ако сянката на
съмнението около избора
на Сотир Цацаров не
бъде разсеяна, не остава
нищо друго, освен да по-
вторим цинично-прими-
ренческото клише: “Това
е положението”.

Казват, че имало се-
зони, в които самоубийст-
вата се увеличават драс-
тично. Може. Само че за
отчаянието няма сезон.
Нито за самоубийството
от отчаяние. Дори според
официалната статистика

самоубийствата у нас се
увеличават. А тревожно-
то е, че държавата не
предприема мерки за
превенция. Действително,
това не е само работа на
държавата, а по-скоро на
всички нас, но мигар не е
тя координаторът между
центрове за психично
здраве, МВР, здравно ми-
нистерство, църква, бюра
по труда, социално под-
помагане, неправителст-
вен сектор... Да не забра-
вяме родителите, семей-
ството!

Освен че няма профи-
лактика, липсва и грижа за
хората, извършили опит за
самоубийство. Иначе из

чекмеджетата в чиновни-
ческите бюра вероятно
продължават да трупат
прахоляк неприети или
недофинансирани програ-
ми и политики с гръмки и
строго научни имена.

Вчера пред двете си
деца се самоуби млад
мъж. Какво е бъдещето на
децата, след като по пра-
вило всяко дете се учи
най-напред от примера на
родителите си, а след това
слуша съвети и наставле-
ния? Преди дни 5-членно
семейство бе намерено
умъртвено - навярно отча-
ян акт в резултат на тъжна
равносметка. Един роди-
тел е трябвало да се бори

с общество, което априо-
ри не приема различните,
каквито са били синовете
му...

В световната статисти-
ка за държави с най-много
самоубийства България е
на 32-ро място. Страната
ни е и сред 10-те най-не-
щастни държави в света.
Самоубийствата у нас не
секват и никой и нищо не
им дава отпор. А и няма
как, след като дори един
от четиримата здравни
министри в това правител-
ство не направи нищо -
нито за физическото, нито
за психическото здраве на
българина. А това звучи
отчайващо.
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Позиция

Панчо ПАНЧЕВ

иша горното загла-
вие не от съжаление
към грозните, не и от
завист към красивите.

Фактът, че по Земята се
срещат по-ощетени и по-
облагодетелствани в естети-
ческо отношение хора е
поредното доказателство в
полза на твърдението, че
няма бог. Иначе щеше ли да
допусне той едни от чедата
му да страдат поради своята
неугледност, а други да се

П

От дума на дума, та в... ДУМА

Нито си грозен,
нито си красив

радват на прекрасния си външен вид? Всеки явно
или тайно иска да е хубавец, а мнозина предпочи-
тат това дори пред възможността да са умни, та-
лантливи или богати. За последното не съм съвсем
сигурен.

Тези и още много подобни мисли се струпаха
в главата ми, когато прочетох две вестникарски
информации за два действителни случая, по-точно
за две съдебни дела, които повече приличат на
художествена измислица, плод на въображението
на талантлив писател-хуморист. За подобни инфор-
мации имаше някога в някакъв руски вестник спе-
циална рубрика “нарочно не може да се измисли”.
Едно място да е океан или суша, дали да е плани-
на или долина, защо една жена да е грозница или
красавица, е необяснима или трудно обяснима игра
на природата. А грижа, дори задължение на обще-
ствените взаимоотношения е оценката на хората
да става не само по външен вид, а и по това какво
има в черепната им кутия и какво допринасят за
общото благо на човечеството.

Ето и заглавията на информациите, след чието
прочитане избрах днешната си тема. Първото е
“Обезщетиха китаец заради грозната му съпруга”,
а второто “В САЩ е законно да те уволнят, ако си
прекалено секси”. Добре, че единият пример е от
витрината на комунизма (силно изредактиран), а
другият - от витрината на капитализма, за да не
бъда обвинен в пристрастие! Ето и подзаглавията:
“След като китаец откри, че външността на съпру-
гата му е резултат на хирургическа намеса, той
поиска развод и обезщетение, а съдът застана на
негова страна” (първото) и “Върховният съд на
американския щат Айова излезе с присъда срещу
уволнената стоматологична помощничка, изгоне-
на от работа, защото била прекалено привлека-
телна” (второто).

Както не е трудно да се разбере, първият слу-
чай разкрива обществената (и съдебна) насоче-
ност срещу ощетените от природата, а вторият -
срещу облагодетелстваните. Затова избрах загла-
вието “Нито да си грозен, нито да си красив”.

Ето какво може да ти се случи (то вече се е
случило с господин Цзян Фън), ако живееш в се-
верната част на Китай... Оженваш се по любов и
имаш щастлив брак със съпругата си, докато тя ти
роди много грозно момиченце (при красиви майка
и баща). Ти се усъмняваш, че детето не е от теб, и
тогава съпругата ти си признава, че грозният ген е
от нея, тъй като преди да си направи скъпа (за сто
хиляди долара) козметична операция, тя е била
доста неугледна и (като би се изразила бабата на
Тодор Коруев) детето се е метнало на родната си
майка.

Цзян Фън поискал развод и обезщетение за
това, че бил преднамерено измамен с деянието на
съпругата му, която се направила на по-хубава,
отколкото е била в действителност. По волята на
съда заедно с развода той получил и сумата от сто
и двайсет хиляди долара обезщетение. Неволно
на читателя му се приисква да е китаец, женен за
такава измамница, и да й заведе дело... Интересни
са и коментарите по случката - един пита не могат
ли да оперират и дъщеричката, когато порасне, а
друг възкликва: “Ха сега де! Върви да си правиш
пластични операции!”...

В Щатите пък, след като стоматологът Джеймс
Найт повече от десет години нормално работил с
помощничката си Мелиса Нелсън, изведнъж я увол-
нил - явно по искане на съпругата си, която смята-
ла брака си за застрашен. В отговор на заведеното
от Нелсън дело, която твърди, че е изгонена от
работа, защото била доста привлекателна, съдът
единодушно взел решение, че стоматологът не е
нарушил законите, като е прекратил договора на
сътрудничката си. Потърпевшата остроумно съжа-
лява, че не е била мъж, защото тогава нямало да
я споходи подобна съдба.

Един от коментаторите продължава: “Голямата
грешка на медицинската сестра е, че е жена, а не
гей. Ако беше гей, съдът щеше дори да я поощри...
В САЩ вече е забранена думата майка, както и
думата баща. Вместо това в декларациите се
попълва родител 1 и родител 2”.

Друг сравнява “дъртаците” от Върховния съд с
Инквизицията от Средните векове, която винаги
решава, че жената е виновна. И заключава: “И това
ми било най-демократичната държава в света!”

Трети предполага, че ако потърпевшата наис-
тина е била секси, у нас не само нямаше да я
уволнят, а дори щяха да я повишат.

А четвърти пита: “Красивите жени какво да
правят, без работа ли да стоят?” Присъединявам се
към въпроса му.

Петър
ГЕРАСИМОВ

Надгробният камък
за една индустрия

Встъпление
с малко история

Преди двайсетина години след
поредица от случайни контакти се
озовах в Трявна - малък китен гра-
дец със санаториум за гръдоболни
деца, изграден още на времето със
съдействието на княгиня от царския
двор. Изборът не е бил случаен -
какъв здрав климат, какъв въздух,
каква красота!

В началото на деветдесетте годи-
ни градецът беше съвсем замрял, а
мазилката на изоставения санатори-
ум печално се лющеше. Оказах се в
Трявна, за да се срещна с кмета, с
когото издателската къща, в която
работех, се бе споразумяла за изда-
ване на луксозна туристическа бро-
шура на чужди езици, та ако не друг,
то поне някой турист да се излъже и
посети грижливо скритата в планин-
ското усое живописна Трявна. Защо-
то иначе (както ми каза симпатични-
ят млад кмет) градът изнемогваше от
безработица и немотия.

За издаването на брошурата бяха
необходими няколко хиляди лева,
затова кметът ме заведе на среща с
директора на заводи за снаряди
(Брей! - рекох си аз), който евентуал-
но можел да осигури подобна непо-
силна за градската управа сума.

Влязохме в скромна двуетажна
сграда и в мен почти се утвърди впе-
чатлението, че кметът едва ли ще
получи търсените пари за туристиче-
ска реклама. Едър солиден мъж ни
посрещна в неголемия си кабинет,
на бюрото му се мъдреше гилза от
артилерийски снаряд (И това ако е
завод! - рекох си аз). След петнайсе-
тина минути - след като директорът
ни показа няколко от огромните под-
земни етажи, снабдени с най-модер-
ни японски и западногермански стру-
гове и фрези - мнението ми коренно
се промени. Та това бил най-големи-
ят завод за производство на снаряди
на Балканския полуостров!

“Погледнете - обясняваше дирек-
торът, сочейки празната гилза на
бюрото си - само това струва около
500 долара. Представете си колко
домати и краставици трябва да про-
дадем, за да получим същата сума!
На месец изкарвах десетки милиони
печалба, а тук работеше почти цяло-
то мъжко население на града. Ама
сега и пари за една брошурка не
мога да дам”.

Сетих се за това посещение, ко-
гато някъде по същото време в хотел
“Шератон” бе проведена междуна-
родна военна конференция с новите
Големи братя по повод ликвидиране-
то на ракетите, разположени в Бълга-
рия. В една от паузите помолих за
интервю един видимо надменен гос-
подин, представител на ръководство-
то на могъщ американо-английски во-
енен консорциум. Запитах го как
вижда бъдещето на военната индус-
трия в страната ни.”Няма да ви поз-
волим да произвеждате пушки (цити-
рам точно) - беше категоричния от-
говор. - Може би нещо за ремонт”.

Ще си позволя, драги читателю,
да те върна още по-назад, през
1985-а, когато в Рим се провеждаше
вторият процес по атентата срещу
папа Йоан Павел Втори. Че процесът
беше една жалко скалъпена исто-
рия, стана ясно доста бързо на стек-
лите се в италианската столица бли-

Казали са ни „Няма да произвеждате пушки” и ние веднага сме
казали „Йес! Сър!” - като новобранци пред строг фелдфебел

зо триста журналисти от цял свят, и
още в края на първия месец от съдеб-
ното дирене в зала “Форо Италико”
бяхме останали само ние, български-
те кореспонденти, италианските ни
колеги и пратениците на най-голе-
мите телевизионни канали на САЩ.
И както всекидневно се чудехме -
пред чаша чудесно еспресо - с ита-
лианските си приятели, съдебни жур-
налисти, защо точно България е из-
брана за този съдебен фарс, някой
от тях подхвърли интересна теза -
ами Италия и България били в първа-
та десетка в света по износ на леко
оръжие и амуниции (тоест конкурен-
ти!) и това може би било сериозна
причина Рим да се съгласи да стане
домакин на такъв антибългарски
юридически акт.

Лично за мен това беше новост,
защото като външнополитически ко-
ментатор почти не се занимавах с
чисто български въпроси, а освен
това темата “производство на оръ-
жие” беше строго табу по времето на
соца. С извинение, по онова време
България се държеше - що се отнася
до военнопромишления комплекс -
като девица с три-четири деца.

Просто непригледен, но извечен биз-
нес.

Но ние бяхме гадни комунистиче-
ски държави, които снабдяваха гад-
ните терористи като иракския Сад-
дам Хюсеин и либийския Кадафи с
оръжия, би продължил въпросният
новопроизведен чистоплюй. А защо,
бих попитал аз, на лошата комунис-
тическа Чехия бе позволено - след
90-а - да продължи да произвежда
танкове (един танк - 70 милиона
долара!) и леки огнестрелни оръжия
под прословутата марка “Збруйов-
ка”? По същата причина - бих казал
аз - по която затворихме два от бло-
ковете си в АЕЦ “Козлодуи”. Всичко в
крайна сметка се свежда до полити-
ката на едно или друго правителст-
во. За съжаление!

Но да се върнем до споменатия
и вече покоен Саддам Хюсеин. Ако
ние сме го зареждали с високока-
чествените български автомати “Ка-
лашников”, то синът на многоува-
жаемата бивша премиерка на Ве-
ликобритания Маргарет Тачър е
строил неговите свръхмодерни и
свръхздрави бункери. Как не го е
било срам - да се опитва да скрие
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Няколко години по-късно вече
знаех, че италианският колега сигур-
но е бил прав - страната ни е пече-
лела годишно около два милиарда
долара от износ на оръжие, а по
всички краища на България - от Русе
до Монтана, от Сопот до Етрополе,
са работили над сто чисто военни
завода! Та само в малкия Самоков е
имало завод за противовъздушни
ракети от типа на американската
“Стингър” (една ракета, дълга около
метър - 80 000 долара!). Оказва се,
че военната индустрия е била  струк-
туроопределяща в българската ико-
номика.

И сякаш чувам

възгласите на някой новопоявил се
чистоплюй: “Колко отвратител-
но!”,”Колко антихуманно, антидемо-
кратично!” Че не е нещо, с което да
се хвалим всекидневно, не е. Но това
е индустрия, която съществува от
веки веков и ще съществува до да-
лечното бъдеще.

Да погледнем фактите. И за ми-
налата 2012-а само САЩ имат износ
(по официални данни) за около 40
милиарда долара. Следват ги Фран-
ция, Англия, Германия. Американци-
те имат толкова пушки и автомати,
че вече са залели напълно и вътреш-
ния си пазар (справка - редовните
избивания на малолетни в различни
училища и университети на САЩ).
Дори и Русия, която с помощта на
белязания Горби и водкоустойчивия
Елцин бе срината до земята, вече
гони двайсетина милиарда оръжеен
износ.

И така: всички “добри” страни, ко-
ито сега са наши Големи братя, про-
извеждат пушкала, та се скъсват, как-
то казва народът. Отвратително? Ан-
тихуманно? Анидемократично? Не.

от демократичния гняв на САЩ
въпросния диктатор (и бивш приятел
на един от ръководителите на Бе-
лия дом - Буш-старши).

Та толкова за вината и срама.В
заключение бих добавил само, че
огромните количества оръжие, изне-
сени само миналата година от САЩ
- това са 40 милиарда долара! - едва
ли са били продадени за нуждите на
почетната гвардия на Ватикана. И те
са отишли в различни страни на
т.нар. “трети свят”, там, където сега
вместо с “Калашников”, воюват с аме-
риканската “М-15” или с израелския
“Узи”. С България стана това, което
народът нарича “Стани, снахо, да
седне дъщеря ми”.

Вместо
реквием

Печалната драма с гладните ра-
ботници от ВМЗ “Сопот” очевидно е
надгробният камък на българската
оръжейна индустрия, докарана до
нулата само за 22 години. А става
дума за един от най-печелившите
клонове в една национална промиш-
леност. Защо? Как? Кой е виновен?
Въпросите са много, но всичко се
свежда до една думичка: “Йес”. Каза-
ли са ни “Няма да произвеждате пуш-
ки”, и ние веднага сме казали “Йес!
Сър!” - като новобранци пред строг
фелдфебел. Няма пушки, няма снаря-
ди, няма нищо - други да ги произ-
веждат. Ама че десетки хиляди оста-
ват на улицата, без хляб, че  Бълга-
рия губи огромни приходи? Голяма
работа. Ще произвеждаме копия и
мечове за театрални постановки.

“Въпрос на самочувствие, пано-
ве!” - биха се поусмихнали бившите
ни братя, чехите. А може би и на
нашата по-голяма любов към 30-те
библейски сребърника.
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Кой измисля „помашки 
Плагиатство, мистификации и лъжи в една книга, заради
която ПАСЕ може и да ни размаха пръст. А къде е държавата?...

Д-р Елена
АЛЕКОВА

 Êîé, êîãà è íà êàêâî îñíîâàíèå å
ðåãèñòðèðàë ëúæåèíñòèòóòà “ÏÎÌÀÊ”?

 Êîé è ñ êàêâè ñðåäñòâà (îòêúäå?)
ôèíàíñèðà íåãîâàòà äåéíîñò?

 Kîãî îáñëóæâà òàêà íàðå÷åíàòà
Pomaknews Agency?

 Êîé è ñ êàêâè ñðåäñòâà (îòêúäå?)
ôèíàíñèðà íåéíîòî ôóíêöèîíèðàíå?

 Êîé ñïîíñîðèðà èçäàòåëñêàòà äåéíîñò
íà Åôðåì Ìîëëîâ è íåãîâàòà “ïîìàøêà”
êîìïàíèÿ?

Миналата 2012 г. НЕ сканда-
лизира българското общество с
учредяването на 7 юли в Смо-
лян на Европейски институт “ПО-
МАК”. Безхаберието у нас към
опасността, която носи натрап-
ването пак и пак на “помашката”
тема на дневен ред, си обясня-
вам донякъде с това, че май
свикнахме със спорадичното й
възпламеняване, наглед безре-
зултатно, вече 20 години. Силно
се надявам незаинтересованост-
та на държавата ни да не е чер-
вена лампичка, че имунитетът ни
като народ вече се стопява, за-
щото претенциите за отделяне-
то на “помашки етнос” у нас на-
растват с нарастването на без-
работицата и на апетитите на
определени хорица за власт или
нещо повече.

И докато ние високомерно си
кротуваме и наблюдаваме отст-
рани наглед безрезултатните
усилия (“толкова е ниско равни-
щето, че не си струва това да се
приема насериозно”), темата за
“помашкия етнос” у нас прекра-
чи границите на страната ни и,
неизвестно как, се вмъкна чак в
“Пост-мониторинговия диалог с
България” (проекторешение) на
докладчика в Парламентарната
асамблея на Съвета на Европа
Лука Волонте от Италия. Ето
една от мерките, които ще се
предложат в него на България:
за “да продължи напредъка и
потвърди устойчивостта и нео-
братимостта на реформите”, тя
трябва “да осигурява пълно при-
лагане на всички изисквания на
Рамковата конвенция за защита
на националните малцинства,
особено онези, отнасящи се до
сферата на прилагането на кон-
венцията от гледна точка непри-
знаването на съществуването в
България на помашко и македон-
ско малцинство и подписването
и ратификацията на Европейска-
та харта за регионални или мал-
цинствени езици (ETS №148)”.

Прилагане на Рамковата
конвенция за защита на нацио-
нални малцинства по отношение
на “помашкото малцинство” у
нас, а после и признаване на
неговия “малцинствен” език?

Ако това не е
скандално...

Скандално е също така, че
радио “Дойче веле” разгласи
това проекторешение като
свършен факт, т.е. че ПАСЕ едва
ли не вече ни дърпа ушите, а
всъщност то тепърва ще бъде
гласувано - на следващата пле-
нарна сесия на ПАСЕ, която ще
се проведе на 21-25 януари 2013
г. в Страсбург.

Не знам кой точно е консул-
тирал италианеца Лука Волонте
(от групата на Европейската на-
родна партия, чиято роля в из-
граждането на съвременния об-
лик на Европа е значителна) от-
носно съществуването на “по-
машко малцинство” в България.
Но при всички случаи това ще
да е бил човек, меко казано, аб-
солютно невеж. Нищо чудно да
е бил виден “помак” или “пома-
колог” като председателя на Ев-
ропейски институт “ПОМАК” Еф-
рем Моллов например, който м.г.
издаде книгата “Има ли бъдеще

Велика Булгария или защо бе
скрита историята на помаците”.

Без да съм сигурна, че висо-
копоставен еврослужител ще се
вслуша в мнението на редови
българин, роден между впрочем
в същия район, откъдето е и “по-
макът” Ефрем Моллов, ще си
позволя да говоря публично,
защото не мога и не искам да
мълча, тъй като чрез своето про-
екторешение той унижава чо-
вешкото и националното ми до-
стойнство, както и достойнството
на немалък брой българи.

Лъжи и какви ли не
измислици

И така, доколко изворите за
възникването и историята на
“помаците”, приведени в “Има ли
бъдеще Велика Булгария...”, са
научни, обосновани и автентич-
ни? Въпросът е особено важен в
случая, тъй като авторът претен-
дира да е най-компетентният
“помаколог”: “С тази книга искам
да сложа край на споровете за
произхода на помаците, какви
точно са те и откъде са дошли.
Умните ще ме разберат, а на
другите ще кажа, че това знание
е пазено точно 1111 години, но
е дошъл сега моментът да бъде
споделено и разбрано”.

Между другото, спорове за
произхода на “помаците” няма-
ше допреди 20-30 години, защо-
то тогава всички знаеха, че така
- с привкус на обида - наричат
българите у нас, които изповяд-
ват исляма, насила ислямизира-
ни по време на османското вла-
дичество.

Спорове по този въпрос е
нямало и в самата Османска им-
перия. Това го потвърждават и
всеизвестните думи на Митхад
паша, велик везир и висш ос-
мански държавник, пред френ-
ското списание “Ревю сиантифик
дьо ла Франс е дьо л’етранж” от
януари-юли 1878 г.: “... Между
българите има повече от един
милион мохамедани. В това чис-
ло не влизат нито татарите, нито
черкезите. Тези мохамедани не
са дошли от Азия, за да се уста-
новят в България, както обикно-
вено се мисли. Това са потомци
на същите тези българи, пре-
обърнати в Исляма през епоха-
та на завоеванията и следващи-
те години. Това са чеда на съща-
та тази страна, на същата тази
раса, и от същото това коляно. А
между тях има една част, които
не говорят друг език освен
български”. Това обаче, което не
знаехме за Митхад паша (а едва
ли и самият той е знаел) - спо-
ред Ефрем Моллов той, както и
Кемал Ататюрк, също е от пле-
мето на “помаците”. Но как така
Митхад паша, един от най-вис-
шите държавници, който е имал
свободен достъп до всички,
включително и секретните доку-
менти на империята, на всичко
отгоре самият той “помак”, е про-
пуснал да ги назове “помаци”
и дори е заблуждавал ев-
ропейците относно ет-
ническия им произход!
Да не би някой да му е
плащал за това или да
го е заплашвал, за да
заблуждава света в
полза на България?

„Истини”, съшити
с бели конци

Ефрем Моллов, освен че
претендира да е единстве-
ният носител на истината за
“помаците”, се перчи, че е едва
ли не единственият носител на
Истината, която ще отвори пътя
за новото време - “време духов-
но, време на чистите души”,
“времето на просветените”. Като
един от “просветените”, предста-

вящ себе си за суфий, той е от-
делил цяла глава на суфизма
(религиозно-мистично аскетично
течение в исляма) - “Какво е
суфизъм и защо е част от родо-
вата памет на помаците”. Тя се
различава съществено от други-
те глави. Дори ми се стори, че

книгата е писана поне от двама
души, нямащи нищо общо по-
между си, и после е някак дона-
таманявана, достъкмявана, при-
шивана с бели конци. Вярно, в
началото на главата за суфизма
авторът пише: “Не всеки суфий
може да каже това, което е на-

писано по-долу, затова си поз-
волих да покажа и други мнения
и изказвания по този въпрос”. Но
докато я четях, не срещнах нито
едно чуждо име, нито едно чуж-
до мнение, изказване и т.н. Про-
сто вървеше текст, от който не
се разбираше, че той не е на
автора. В него се демонстрираха
респектиращи познания. За
дълбоките и светли прозрения,
които бяха в абсолютен контраст
с другите послания на книгата,
да не говорим. Те ми напомняха
дори на невероятните открове-
ния на Хазрат Инаят Хан, суфий,
живял в края на ХIХ - началото
на ХХ век, индиец по произход,
оставил ни в наследство няколко
книги (някои от тях са издадени
за първи път в православна Ру-
сия!). Отгърнах за всеки случай
книгите му и...

Така разбрах, че Ефрем
Моллов беше взел едно към
едно текстове от този индиец,
без никъде и по никакъв начин
да укаже, че го цитира. Нещо
повече. Следвайки книгата му,
открих, че текстът на Хазрат
Инаят Хан е не само механично
съкращаван, а и накъсан от
други, също чужди текстове, за
които също нямаше указание.
Ефрем Моллов просто си ги е
присвоявал на принципа “копи-
пейст”, известен още като пла-
гиатство или - като кражба!

Манипулиране
на читателите

Какво точно е присвоявал
Ефрем Моллов: откъси от “Мис-
тични медитации (Учението на
суфите)” на Хазрат Инаят Хан;

Въпроси, които чакат незабавен
отговор от държавата:
Въпроси, които чакат незабавен
отговор от държавата:
Въпроси, които чакат незабавен
отговор от държавата:
Въпроси, които чакат незабавен
отговор от държавата:
Въпроси, които чакат незабавен
отговор от държавата:

Анатолий СТАНКУЛОВ
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етнос” в България?

целия текст от Речник в сайта
“Инфоекспрес” (Суфизъм - the
Next Generation); цялата статия
“Суфизъм” на доц. д-р Ели Сяро-
ва, преподавател по философия
на религията, философия на
мита и символа, както и по ре-
лигиознание във ВТУ “Св. св.
Кирил и Методий”; част от стати-
ята “Фарид ад-дин Аттар” в Уи-
кипедия; целия текст “Статии и
есета: СУФИЗЪМ” в “Truden Web
Site - Новини”; част от статията
“Суфизъм” в Уикипедия; целия
текст на “Най-ранните учени за
суфизма” в сайта на Висшия
ислямски институт.

Не можах да издиря само
откъде е заимстван списъкът на
“известни суфии”, но съдейки по
имената, ще да е бил съставен
от неособено запознат с евро-
пейската култура човек. Защото
в него наред с “всички пророци”
са поставени Настрадин Ходжа
(?), Хитър Петър (?), Вилхелм
Тел (?), Робин Худ (?), Екзюпе-
ри, Сервантес, Петър Дънов, Ра-
ковски, Айнщайн, Толстой, Ва-
сил Левски, Захарий Стоянов,
Йосиф Тито (тъй е написан от
автора), Людмила Живкова... А
как биха могли литературни и
легендарни персонажи (поста-
вените от мен под въпрос) да
бъдат “известни суфии”?

Заключителните 15 реда на
тази глава са в стила на оста-
налата част на книгата, от кое-
то излиза едва ли не, че всичко
казано за суфизма от други
хора предсказва идването на
новото време, че то, според
както пише Ефрем Моллов,
вече е започнало от 5 май 2012
г. и че “ще е времето на Една
религия и Една Истина за вся-
ко племе на Земята и за всеки
един човек. Времето на древ-
ната религия на прабългарите.
Времето на суфиите”.

Фактът, че Ефрем Моллов си
признава: “Повечето думи не са
мои. Те принадлежат и са каза-
ни от хора, имащи отношение
към мъдростта на суфизма...”, не
свалят от него отговорността за
това, че не е посочил имената
на хората, след като е цитирал
творбите им едно към едно.
Нещо повече, с взаимстваните
текстове той манипулира чита-
телите си по няколко недопусти-
ми за един “просветен” човек, за
какъвто се представя, начини: 1)
Като ги накъсва и разбърква,
както му е угодно (така е напра-
вил с откъсите от Хазрат Инаят
Хан); 2) Като механично е пре-
насял думи от един заимстван
текст към друг (от Речника в
сайта “Инфоекспрес” внезапно се
оказва текст на Хазрат Инаят
Хан); 3) Като прави своеволни
съкращения, без да ги указва,
или като премахва вътрешните
заглавия на заимстваните текс-
тове; 4) Като умишлено сменя
структурата на абзаците и “болд-
ва” (прави получерни) някои от
пасажите, и така измества акцен-
та на автора; 5) Като от време на
време вмъква свои думици или

направо редактира чуждите тек-
стове (от рода на: “можем да на-
правим извода...” вместо “от това
следва...”, “някои питат” вместо
“някои се учудват” и др.). А на
някои места вкарва директно
свои си неща, които са в тон с
останалата част от книгата му -

все едно всичко заимствано до-
казва невероятните му тези и
“научни открития”. В биография-
та на Фарид ал-дин Аттар на-
пример на мястото на изречени-
ето: “На младини пътува из Еги-
пет, Туркестан и Индия...” четем:
“На младини пътува много, посе-
щавал е и Родопите. От това
време пазим и негова книга.
Преписвана е многократно, като
същата се ползва и сега. Минал
по пътя на прабългарското пле-
ме и през Египет се прибира в
Персия”. В откъс от Хазрат Инаят
Хан, който започва с думите “В
наши дни задачата на суфиско-
то движение...”, авторът не е по-
сочил, че става дума за време
отпреди 100 години, но в края
на абзаца е вмъкнал свое автен-
тично изречение, без да го от-
деля като свое: “Именно тази фи-
лософия и религия (т.е. суфизма
- б.а.) прокламират древните
прабългари през 555 г. пр.н.е.” и
т.н. Подобни собствено негови
“вметки” в чуждите текстове има
още на три места.

И какво, в края на краищата,
излиза? Излиза, че новото вре-
ме, “време духовно, време на
чистите души”, “времето на про-
светените”, което идва, е провъз-

гласявано от човек, който...
Обикновено в обществото таки-
ва хора са наричани плагиати,
другояче казано - крадци! То че
това ново духовно време ще
дойде - ще дойде, без съмне-
ние, но едва ли измамниците и
крадците ще са част от него.

Зашеметяващи
„научни” открития

Собствено в авторската част
на книгата (ако въобще и там
авторството не е съмнително)
Ефрем Моллов прави голям
брой зашеметяващи “научни”
открития, които едва ли бих ра-
зобличавала, ако го нямаше
проекторешението на Лука Во-
лонте. Чрез тях нашенецът сла-
га край на споровете за произ-
хода на “помаците”. И какви точ-
но аргументирани “научни” до-
казателства на своите тези при-
вежда той? Ами никакви. Освен
някакъв неидентифициран “дре-
вен текст” и няколко мистериоз-
ни пророчества, древни и от по-
ново време. Излишно е да уточ-
нявам, че не е посочено откъде
те са взети.

Според този “древен текст”
историята на прабългарското

Факсимиле от корицата
на “уникалния” труд
на Ефрем Моллов

племе, т.е. на “помаците”, започ-
ва от “... Великата перска държа-
ва на хана КУРУШ - синът на
Слънцето, и създадоха за нея
вяра от древното, която беше
предопределена да пребъде”.

От тълкуванията на Ефрем
Моллов разбираме, че държава-
та, която древните прабългари
са създали, е Персийската им-
перия, а “ханът Куруш” е Кир II
Велики, нейният създател. Това,
че Персийската империя е
първата “Велика държава” на
прабългарите, е и първото впе-
чатляващо “научно” откритие на
Ефрем Моллов! Второто му, също
впечатляващо, откритие е това,
че Кир II Велики (Куруш е пер-
сийското му име) е бил “хан”.
Известно е, че владетелската
титла “хан” влиза в употреба едва
след VI-VII век, и то преимущест-
вено при монголите и тюрките, а
Кир II Велики, който е титулуван
като шахиншах, т.е. “цар на ца-
рете”,  основава Персийската им-
перия 1200 години преди това -
през VI в. пр.Хр. Анахронизми от
този род са допустими в литера-
турата. Но в художествената ли-
тература. В текст, който обявява
истини от последна инстанция,
употребата им все пак следва да
се избягва.

Абсурдни и нелепи
твърдения

Ефрем Моллов се позовава
на текста от Глинения цилиндър
на Кир II Велики, известен като
“Обръщението на Кир” към ва-
вилонците. Дори го илюстрира с
две снимки. После го обявява за
“основен закон на прабългар-
ското племе” и след думите: “А
ето и неговият текст...” - го цити-
ра на четири страници! И слава
Богу, че го цитира, защото така
всеки и с просто око вижда, че
това не е автентичният текст.
Текстът на Кир е написан на
вавилонски, а авторът ни го
предлага на персийски, като не
дава превод на текста. Затова
се обърнах за помощ към доц.
д-р Иво Панов, ръководител на
специалност “Иранистика” в СУ
“Св. Климент Охридски”, един от
най-добрите познавачи на пер-
сийската история и език у нас.
Така разбрах, че текстът, който
Ефрем Моллов цитира, дори не
е “Обръщението на Кир”, както
той твърди, а текст, който се
отнася до обръщението, който
на всичко отгоре е така съкра-
щаван, че е напълно объркан.

Но... на вратата вече чука
поредното зашеметяващо “науч-
но” откритие на Ефрем Моллов.
То също е илюстрирано с две
снимки - на гробницата на Кир II
Велики. Надписът и към двете е
един и същ: “Текето на хан Ку-
руш в днешен Иран”. Какво
всъщност представлява текето?
Първоначално “теке” е означа-
вало жилище на мюсюлмански
духовен водач и негови учени-
ци, а по-късно - комплекс от сгра-
ди с гробница на мюсюлмански
светец в центъра. Там в опреде-
лени дни се събирали дервиши
или бекташи, като то им служе-
ло за подслон. И така, според
Ефрем Моллов излиза, че ис-
лямът (като религия на древните
прабългари) е съществувал също
цели дванайсет века преди раж-
дането на пророка Мохамед! На-
истина впечатляващо! И тази ре-
лигия, пак според “древното Про-
рочество”, провъзгласявано от
Ефрем Моллов, е “предопреде-
лена да пребъде”!

Това е не само началото на
“помашката” история! (На фона
на Ефрем Моллов, както се виж-
да, македонските “историци” мо-
гат само ряпа да ядат.) “Новoст”
са и невероятните мистифика-
ции, с които Ефрем Моллов ни
засипва от страниците на книга-
та. Дай, Боже, да има по-про-
светени политици в Европа, ко-
ито да не се хванат на подобни
опашати лъжи!
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Култура
очаквайте

С

Кой печели
литературната
надпревара за
Н. Вапцаров

Днес от 13,30 ч. в народно
читалище “Никола Вапцаров-
1866” в Благоевград ще бъдат
обявени и наградени победите-
лите в националния литерату-
рен конкурс, посветен на Никола
Вапцаров. Той бе анонимен и в
него участваха автори от цяла-
та страна в 3 раздела - поезия,
есеистика и разказ, съобщи БТА.

Конкурсът
„Европейска столица
на културата”

Министерството на култура-
та организира информационна
среща за заинтересованите
български градове за представя-
не на инициативата на ЕС “Ев-
ропейски столици на културата”
на 23 януари от 9 ч. в зала
“Сцена 17”, бул. “Ал. Стамболий-
ски” 17. Всички, които проявяват
интерес за подаване на кандида-
тури за конкурса “Европейска
столица на културата 2019”, са
поканени да участват. Те ще
имат възможност да поставят
въпроси по подготовката на
документите, които са публику-
вани на сайта на МК. Заявка се
изпраща на електронен адрес
m.georgieva@mc.government.bg с
имената на участниците, орга-
низацията или града, който
представляват, до 17 ч. на 18
януари.

„Мотиви от България
и Украйна” в картини

200 пъти „Ножица-трепач”
в Театъра на армията
200 пъти „Ножица-трепач”
в Театъра на армията
200 пъти „Ножица-трепач”
в Театъра на армията
200 пъти „Ножица-трепач”
в Театъра на армията
200 пъти „Ножица-трепач”
в Театъра на армията

„Евгений Онегин”
като на кино

Първата копродукция между
Софийската и Букурещката опера
с премиера на 25 януари

като малък, когато почти
живеел в операта поради
произхода си от музикантска
фамилия, единствената опе-
ра, която  не харесвал, била
“Евгений Онегин”.

Музиката беше прекрас-
на, но ме измъчваше статич-
ността, постоянното вдигане
и спускане на завесата,
дългите увертюри, по време
на които се сменяха декори-
те. По-късно разбрах, че
проблемът е съчетаването
на два шедьовъра в едно.
Става прекалено “сладко” -
както като смесите мед и

захар, затова реших да до-
бавя малко “сол”, добави
Йон Карамитру.

Представлението започ-
ва с възрастните Татяна и
Олга на празна сцена, кои-
то сякаш идват отнякъде,
влизат във фамилния дом и
излизат оттам млади. Така
започва сглобяването на
историята - като пъзел, каза
режисьорът. Той разчита за
връзката между епизодите и
между сцената и залата и на
въведен от него безмълвен
нов образ - на Татяна като
романтично, погълнато от
книгите момиче, което по ду-
мите му създава усещането
за втория план на героите.
За пресъздаването на тех-
ните скрити чувства и атмо-
сферата на интимност важ-
на роля има художествено-
то осветление на британеца
Крис Йегер.

В международния екип от
Румъния - освен режисьора -

са сценографката Мария
Миу, художничката на костю-
мите Виорика Петровичи,
хореографката Мирела Сим-
ничеану, живеещият във Ви-
ена солист Александру Ба-
деа, който се редува в пар-
тията на Ленски с Даниел
Острецов и Красимир Динев.
От Русия идват солистките
Екатерина Куприевская - в
ролята на Татяна, заедно с
Радостина Николаева и Цве-
тана Бандаловска, и Даря
Рябинко, която “дели” парти-
ята на Олга с Цвета Сарам-
белиева. Знаменитият
български баритон Евгений
Алексиев, който живее във
Франция, ще се изяви като
Онегин. В ролята са също
Петър Димов и Веселин Ми-
хайлов. Сред солистите са и
Иванка Нинова, Румяна Пет-
рова, Светозар Рангелов,
Димитър Станчев, Пламен
Папазиков. Диригент е Гри-
гор Паликаров.

ЗЗавесата не се спуска в
новата постановка на опера-
та “Евгений Онегин” от Чай-
ковски по романа в стихове
на Пушкин - реалност и спо-
мени се смесват като в кино-
то, получава се плавен пре-
ход между сцените, разкри
режисьорът Йон Карамитру.
В Софийската опера и балет
той прави римейк на своя
спектакъл в Букурещката
опера и това е първата ко-
продукция между двата те-
атъра. Премиерата е на 25
януари, съобщи БТА.

Карамитру разказа, че

Маестро Димитър Димитров празнува четири годишнини с кон-
церт в зала “България” на 21 януари от 19 ч. - 70-ия си рожден
ден, 45 г. диригент на Камерния ансамбъл “Йоан Кукузел Ангело-
гласния”, 35 г. диригент на Смесения хор при патриаршеската
катедрала “Св. Александър Невски”, 35 г. преподавател по църков-
на музика в Богословския факултет при СУ, информира БТА. На
празничния концерт обичаният маестро ще зарадва публиката с
изпълнения на ансамбъла “Йоан Кукузел Ангелогласния” и хора
на храма “Св. Александър Невски”. Музикални поздрави към доц.
Димитров ще отправят Софийският свещенически хор с диригент
протойерей Кирил Попов, НФХ “Светослав Обретенов” и др.

Диригентът Димитър
Димитров празнува
4 годишнини в зала „България”

С откриването на
традиционната детска
изложба Арт училище
за деца празнува своя-
та трета годишнина на
19 януари от 11 ч. в
Галерията за модерно
изкуство на ул. “Обори-
ще” 10. Любопитен арт
пърформънс на възпита-
ниците от школата и
много изненади, обеща-
ват организаторите. Из-
ложбата обхваща всич-
ки картини, по които
децата са работили
през изминалата годи-
на, и може да се види
до 30 януари.

Прeмиерата на албума “Акварел” на група
“Точка БГ” ще бъде на 19 януари от 18,30 ч. в
“Студио 5”, съобщи БТА.

Гост музиканти са Венко Поромански - пер-
кусии, и Теодора Иванова - виолончело. В “Точ-
ка БГ” влизат Красимир Първанов, Тодор Янку-
лов, Пламен Сивов и Зорница Попова. Групата
е създадена през 2011 г. Името й е по заглавие
на една от най-известните им песни - “Точка
БГ”, с подзаглавие “Акустичен проект за нови
градски песни”. Изпълняват предимно авторски
парчета и репертоарът им включва близо 50
заглавия. В песните на “Точка БГ” слушателите
могат да открият отгласи от акустичната тради-
ция на англоезичната, руската, италианската,
френската и българската песен.

“Точка БГ” свири акустично, за нея водещото
е песента - като приключение. През лятото на
2012 г. те подготвиха третия си албум “Акварел”.

“Записахме албума в отговор на желанието
на приятелите ни да слушат нашите песни в
изпълнения, които максимално се доближават
до атмосферата на концертите ни. Наричаме
творенията си “нови градски песни”, защото ги
пишем заедно, често - около масата, споделят
музикантите.

Арт пърформанс открива
детска изложба

Малчуганите над-
никнаха в  модерния
свят на изобразително-
то изкуство с уроци,
посветени на Клод
Моне и перспективата,
обемното рисуване, из-
куството на гениите
Пабло Пикасо, Салва-
дор Дали, Марк Шагал,
стила дада и Кандин-
ски, съвременния арт
феномен Деймиън
Хърст и др. Малките
таланти имаха възмож-
ност да се срещнат с
легендарния сър Питър
Блейк, галериста Пол
Столпър, българските

художници Греди Асса
и Хубен Черкелов.

“Арт училище” е
проект, специално
създаден за малките
рисувачи. Съботно-не-
делната арт школа е
алтернатива за извън-
класните занимания на
децата и пълноценно
прекарване на свобод-
ното им време. Курсо-
вете се провеждат вся-
ка събота и неделя от
11 до 13 ч. на ул. “Обо-
рище” 10. Съботната
група е за деца от 3 до
7 г., а неделната - от 8
до 14 г.

Група „Точка БГ”
представя нов албум

Изложбата на Наталия Кол-
пакова “Мотиви от България и
Украйна” продължава до 31 яну-
ари в ХГ “Руси Карабиберов” -
Нова Загора, площад “Свобода”
5, научи ДУМА от Иван Стоя-
нов. Наталия Колпакова е роде-
на през 1981 г. в Украйна.
Завършва Художествената ака-
демия в Лвов. Активно участва
в колективни изложби в Украй-
на, Русия и Полша. Има няколко
самостоятелни изяви в Украйна
и Русия. Творбите, включени в
изложбата “Мотиви от Бълга-
рия и Украйна”, са създадени м.г.
по време на пленера по живопис
в Нова Загора и  пътувания из
България и Украйна.

Поставят тъжна
комедия в Младежкия

“Дeца на света” е тъжна ко-
медия от Стефан Цанев, поста-
новка Красимир Спасов, пред-
премиерата е днес от 19 ч. в
камерна зала на Младежкия
театър “Николай Бинев”. Сцено-
графия и костюми Красимир
Вълканов. Участват Доротея
Тончева (гост), Стефан Мавро-
диев, Гергана Христова. Това е
екзистенциална драма - поколе-
нието на родителите заболява
непоправимо от задълбочаваща
се меланхолия, то не може да
преодолее потискащото усеща-
не за изоставеност, за самот-
ност; светът е станал неразби-
раем, бездушен. Настъпва умо-
ра от битието, единственото
избавление е смъртта, тя е
тази, която трябва да закрие
историята на техния живот. А
децата? Те са бягащи кучета,
“деца на света”, посочва режи-
сьорът.
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ЖУРНАЛИСТИЧЕСКИ ЕКИП

АДМИНИСТРАЦИЯ
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БГНЕС, БНР, ФРАНС ПРЕС, ИНТЕРНЕТ И ДР.

РЪКОПИСИ НЕ СЕ РЕЦЕНЗИРАТ И НЕ СЕ ВРЪЩАТ

Издател „ДУМА 2008” ЕООД
Николай Малинов
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БЪЛГАРИЯ: Александър Симов - завеж-
дащ отдел - 230;  Аида Паникян - 218;
Веселка Венкова - 224; Десислава
Велева; Мария Нинова - 230; Павлета
Давидова -  215; Ралица Николова -
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ИКОНОМИКА: Наталия Гергова - завеж-
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стиела Симеонова - 220

КУЛТУРА: Вилиана Семерджиева -
завеждащ отдел - 240; Надежда Ушева
- 240; Альона Нейкова - 239

ОБЩЕСТВО: Велиана Христова -
завеждащ отдел - 238; Ина Михайлова
- 214;   Боряна Костова - 231; Валентин
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нес времето ще бъде облачно, в равнините с
намалена видимост. На много места ще вали
дъжд, в планините над 1200 метра - сняг.
Значителни ще бъдат валежите в Рило-Ро-

допската област, където ще се развие и гръмоте-
вична дейност. В крайните северозападните райони
температурите ще бъдат малко над нула градуса и
там ще вали мокър сняг. Ще духа слаб до умерен
изток-североизточен, в Източна България - умерен
до силен югоизточен вятър. След пладне в Северо-
западна България вятърът ще се ориентира от севе-
розапад и дъждът ще започне да преминава в сняг.
В по-голямата част от страната температурите ще
се задържат по-високи от обичайните за периода.
Минимални температури между 0o и 5o, максимални
- от 1-2o в крайните северозападни райони до 10-13o

на места в Източна и Южна България. За района на
София минимална температура около 0o, максимал-
на - около 6o. Привечер и през нощта срещу събота
с до умерен вятър от запад-северозапад ще про-
никне студен въздух и дъждът в Западна България,
Предбалкана и централната част от Дунавската
равнина ще премине в сняг.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.50310

GBP
2.40777

CHF
1.61746

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ
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ÌËÚÂ ‚Ë Ë‰ÂË ˘Â ÔËÍÓ‚‡Ú
‚ÌËÏ‡ÌËÂÚÓ ‚Ë ‚˙ıÛ Úˇı.

Á‡‚˙¯Ë Ò ÛÒÔÂıË, Î˛·Ó‚ Ë
ÏÌÓ„Ó ˘‡ÒÚËÂ. ’Û·‡‚ ‰ÂÌ.

‰‡ ÒÂ „Ó‰ÂÂÚÂ. ŸÂ ÔÓÎÛ˜ËÚÂ
ÌÂ˜ËÂ ÌÂÓ˜‡Í‚‡ÌÓ Ó‰Ó·ÂÌËÂ.

Ï‡ ÎË˜ÌÓÒÚ. ŸÂ ‚Ë ÔÓ‰ÚËÍÌ‡Ú
‰‡ Ì‡Ô‡‚ËÚÂ ‚‡ÊÌ‡ Í‡˜Í‡.

ÔÓÁËˆËˇ, ˘Â ÔÓ‰Ó·ËÚÂ ÛÒÎÓ-
‚ËˇÚ‡ Ì‡ ‡·ÓÚ‡.

ıÓ‰. œÓ‚Âˇ‚‡ÈÚÂ ‰Ó·Â ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆËˇÚ‡, Ò ÍÓˇÚÓ ·Ó‡‚ËÚÂ.

ÌÂÔËˇÚÌÓÒÚË, ‡Á˜ËÚ‡ÈÍË
Ò‡ÏÓ Ì‡ ÔÓ‚ÂÂÌËÚÂ ıÓ‡.

ÌËÂ ˘Â ‚Ë Í‡‡ ‰‡ ‡·Ó-
ÚËÚÂ ÛÔÓËÚÓ.

ÚÂ ‚ Á‡ÏˇÌ‡ ÒËÏÔ‡ÚËˇÚ‡ Ë
Ô˙ÎÌ‡Ú‡ ÏÛ ÔÓ‰ÍÂÔ‡.
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ÕˇÏ‡ ‰‡ ‚Ë ÎËÔ-
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ÚÂÎÒÚ‚‡, ÌÓ ÔË-
ÂÏ‡ÈÍË „Ë ‰ÌÂÒ, ̆ Â

ÔÓ‚Ë¯ËÚÂ ¯‡ÌÒ‡ ÒË ‰‡ ÔÓ‰Ó·-
ËÚÂ ÙËÌ‡ÌÒËÚÂ ÒË.
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— ÌÂ‚ÂÓˇÚÌ‡
ÒÍÓÓÒÚ ˘Â Ì‡‡-
ÒÚ‚‡ ÔÓÔÛÎˇ-
ÌÓÒÚÚ‡ ‚Ë ‚ ‰Â-

ÎÓ‚‡Ú‡ ÒÙÂ‡. ƒÛ„Ë ˘Â ËÁ-
ÔËÚ‡Ú ‡Á‰‚ÓÂÌËÂ.

ÔÓ‰ÍÂÔ‡ Ì‡ Úˇı „Ó‚ÓË ‚ÌËÏ‡-
ÌËÂÚÓ, ÍÓÂÚÓ ‚Ë ÓÚ‰ÂÎˇÚ.
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Джанго
без окови

Филмите до 24 януари

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cineplex (тел.: 02 964 30 07); Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе” 115);
Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.: 02 929 29 29);

Мама

ƒÊ‡Ì„Ó Ë ÌÂ„Ó‚‡Ú‡ Î˛·ËÏ‡ Ò ÌÂÓ·Ë-
˜‡ÈÌÓ ÒÂ‚ÂÌÓÂ‚ÓÔÂÈÒÍÓ ËÏÂ ¡ÛÏıËÎ‰‡
ÓÔËÚ‚‡Ú ‰‡ ËÁ·ˇ„‡Ú ÓÚ Ò‚Óˇ Ó·ÒÍË ÚÛ‰ Ë
·ËÚËÂ, ÌÓ Ò‡ ı‚‡Ì‡ÚË Ë ÔÓ‰‡‰ÂÌË ‚ ‡Á-
ÎË˜ÌË Í‡Ë˘‡ Ì‡ ÒÚ‡Ì‡Ú‡. ÕÂÓ˜‡Í‚‡ÌÓ
ƒÊ‡Ì„Ó Â ÓÒ‚Ó·Ó‰ÂÌ ÓÚ ÌÂÏÒÍËˇ ÎÓ‚Âˆ Ì‡
„Î‡‚Ë ÿÛÎˆ, ÍÓÈÚÓ Ô˙Í ı‡ÂÒ‚‡ Ê‡Ú‡ Ë
ÛÏÂÌËˇÚ‡ ÏÛ. ƒÊ‡Ì„Ó Ó·‡˜Â ËÏ‡ ÓÒÌÓ‚Ì‡
ˆÂÎ ‚ ÊË‚ÓÚ‡ - ‰‡ Ì‡ÏÂË ¡ÛÏıËÎ‰‡ Ë ‰‡
ÓÚÏ˙ÒÚË Ì‡ ÓÌÁË, ÍÓÈÚÓ È Â Ì‡ÌÂÒ˙Î Í‡Í-
‚‡ÚÓ Ë ‰‡ ·ËÎÓ ÁÎËÌ‡...

ПРЕМИЕРИ

ƒÓË Á‡ Î˛·ËÚÂÎËÚÂ Ì‡ Ê‡Ì‡ ÙËÎ-
ÏÓ‚ËÚÂ ÛÊ‡ÒË Ì‡È-˜ÂÒÚÓ Ò‡ ‰ÓÒÚ‡ ‰Ó-
Ò‡‰ÌË.  ‘ËÎÏ˙Ú ìÃ‡Ï‡î Ó·‡˜Â Â Â‰ÌÓ
ÓÚ ÓÌÂÁË ËÁÍÎ˛˜ÂÌËˇ, ·Î‡„Ó‰‡ÂÌËÂ Ì‡
ÍÓËÚÓ ‚ÒÂ Ó˘Â ÒÂ ‚˙ÁÚÓ„‚‡ÏÂ ÔÓ ÔÓ-
‰ÛÍˆËËÚÂ, ‚ ÍÓËÚÓ ÌË˘Ó ÌÂ Â Ì‡Â‰, ‡
Ó·Ë˜‡ÈÌËÚÂ ÊËÚÂÈÒÍË ‰‡ÏË Ò‡ ËÁÏÂ-
ÒÚÂÌË ÓÚ Ò‚˙ıÂÒÚÂÒÚ‚ÂÌ‡ Ì‡ÏÂÒ‡ ‚ ˜Ó-
‚Â¯ÍËÚÂ ‰ÂÎ‡.

Последната
битка

Cinema City 13:50, 16:00, 18:10,
20:20, 22:30; Арена The Mall 11:45,
14:00, 16:20, 18:30, 20:45, 23:00;
Арена Запад 11:10, 13:30, 15:45,
18:00, 20:15, 22:30; Арена Младост
11:10, 13:30, 15:45, 18:00, 20:15, 22:30

Cinema City 13:10, 14:40, 16:20, 17:50,
19:30, 21:00, 22:40; Арена The Mall
11:10, 12:45, 14:20, 16:00, 17:45, 19:15,
21:00, 22:30; Арена Запад 11:20,
12:15, 14:30, 15:30, 17:45, 18:45, 21:00,
22:00; Арена Младост 11:20, 12:15,
14:30, 15:30, 17:45, 18:45, 21:00, 22:00

Cinema City 13:00, 15:10, 18:00,
20:10, 22:20;
Арена The Mall 17:00, 19:00, 21:10,
23:20;
Арена Запад 14:20, 16:30, 18:40,
20:50, 23:10;
Арена Младост 14:20, 16:30, 18:40,
20:50, 23:10

‘ËÎÏ˙Ú Â ÒÚ‡Ì‰‡ÚÂÌ ÂÍ¯˙Ì, ˜‡Ò Ë ÔÓ-
ÎÓ‚ËÌ‡ ¯ÛÏÌÓ Á‡·‡‚ÎÂÌËÂ ·ÂÁ ÔÂÚÂÌˆËË
Á‡ ‰˙Î·Ó˜ËÌ‡. “ÛÍ ÿ‚‡ˆÂÌÂ„Â Â ÓÒÚ‡ˇÎ
¯ÂËÙ ‚ Ï‡ÎÍÓ „‡‰˜Â ·ÎËÁÓ ‰Ó „‡ÌËˆ‡Ú‡
Ò ÃÂÍÒËÍÓ, ÍÓÂÚÓ Ô˙Í ÒÂ ÓÍ‡Á‚‡ ÚÓ˜ÌÓ Ì‡
Ô˙Úˇ Ì‡ ÚÂÊÍÓ ‚˙Ó˙ÊÂÌ Ì‡ÍÓ·‡ÓÌ, ÍÓÈÚÓ
·ÛÍ‚‡ÎÌÓ ÔÂ„‡Á‚‡ ‚ÒË˜ÍÓ Ò ·ÓÌË‡Ì‡ ÍÓÎ‡
Ë ¯‡ÈÍ‡ „Î‡‚ÓÂÁË. ÿÂËÙ ŒÛÂÌÒ Ó·‡˜Â Â
ÒÚ‡Ó ÍÛ˜Â Ë ÁÌ‡Â Í‡Í ‰‡ „Ó ÒÔÂ...



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

26 ПЕТЪК 18 ЯНУАРИ 2013

Култура

В
В началото на юни 1832 г. на прием-

ните изпити в Миланската консервато-
рия се явил Джузепе Верди от село Рон-
коле, близо до градчето Бусето, провин-
ция Парма. Той носел препоръчително
писмо от своя учител по музика църков-
ния органист Франческо Лавиня и първи-
те си опити като композитор - съчинил ги
като помощник органист в църквата на
Бусето. Младият музикант бил само на
осемнайсет, но творбите му подсказвали
необикновена дарба: способността му да
съчинява истински мелодии. Но мастити-
те професори не забелязали таланта му
и не го приели. Поради “липса на талант”
и “неподготвеност”! Днес консерватория-
та в Милано с гордост носи името “Джу-
зепе Верди”.

В началото на кариерата си като ком-
позитор Верди написва две опери “Обер-
то граф ди Сан Бонифачо” (1837) и “Мни-
мият Станислав”, или “Един ден царува-
не” (1840), но те нямат успех и младият
маестро е отчаян. По това време един
след друг умират синът му Ичилио и
съпругата му Маргерита и той решава
да се откаже от операта. Но библейска-
та история за цар Навуходоносор го
вдъхновява за третата му сценична твор-
ба. Премиерата на “Набуко” е истински
триумф за Верди и Ла Скала. Сюжетът е
древен и малко объркан, но алюзията е

Маестро на
италианската
революция

Маестро на
италианската
революция

Маестро на
италианската
революция

Маестро на
италианската
революция

Маестро на
италианската
революция

Навършват се
200 години
от рождението
на Джузепе Верди

Огнян СТАМБОЛИЕВ

Вечната “Травиата” на сцената на операта в Пловдив

прозрачна: Италия се бунтува срещу ав-
стрийското владичество и тази прекрас-
на, завладяваща музика става повод за
мащабни политически демонстрации из
цялата страна, а хорът на поробените
евреи “Лети мисъл на златни криле!” се
запява като национален химн. Разбира
се, новото революционно съдържание
изисква и нова музика, различна от му-
зиката на именитите му предшествени-
ци Джоакино Росини, Винченцо Бели-
ни, Гаетано Доницети и Северио Мерка-
данте - майсторите на този удивителен
стил италианското белканто  (красиво
пеене). Верди не пише като тях виртуоз-
ни, често пъти самоцелни арии за изява
на примадоните, а създава истинска те-
атрална музика. През дългия си и пло-
дотворен творчески път той свързва кра-
сотата на мелодиите с реалистичното
изображение на драматичните ситуации
и характери. Вдъхновени от богатия ита-
лиански фолклор, тези мелодии, лише-
ни от сантименталност и излишества,
звучат широко, завладяващо и патрио-
тично. Неслучайно съвременниците му
го наричат “маестро на италианската ре-
волюция”. Името му, заедно с имената
на Мадзини, Кавур и Гарибалди, става
символ на италианското Ризорджимен-
то (Възраждане, или по-точно освобо-
дително движение).

След първия т. нар. революционен
период (“Набуко”, “Атила”, “Ломбардци в

Първия кръстоносен поход”) Верди раз-
вива своята естетика. Той създава зна-
менитата триада “Риголето” - “Травиата”
- “Трубадур”, в която моралистът и пси-
хологът вземат връх. Днес няма оперен
театър по света без тези три опери ше-
дьоври в афиша си. Но авторът на “Тра-
виата” не спира дотук. В “Дон Карлос”,
“Симон Боканегра” и “Аида” той търси
по-голяма мащабност и психологически
глъбини, непознати до този момент в
оперния жанр. Стегнатият, пределно то-
чен език превръща тези опери в истин-
ски музикални драми. Такава в още по-
голяма степен е и “Отело” по едноимен-
ната трагедия на Шекспир. От гениал-
ния драматург Верди се вдъхновява през
целия си живот и написва “Макбет”, за-
почва работа над “Крал Лир”.

“Отело” (по забележителното либре-
то на поета и композитора Ариго Бойто)
е ненадминат връх в операта и носи
всички белези и съвършенства на този
новаторски стил. Ролята на оркестъра
тук е твърде важна, водеща, но, верен
на италианската традиция, Верди не за-
бравя човешкия глас - най-съвършения
от всички инструменти, и стига до нео-
бикновена изразителност на деклама-
цията. След тази опера, предизвикана
от някои недоброжелателни критици (по
това време изгрява звездата на Рихард
Вагнер и мнозина искат да умаловажат
гения на Верди, като го определят като

“старомоден и остарял”), той решава да
напише голяма комична опера. “Фал-
стаф” отново е по любимия Шекспир. Тя
ще бъде последната му, 26-та поред,
сценична творба. Маестрото, вече 80-
годишен, смята, че трябва специално да
се подготви за написването на “Фал-
стаф”, да започне да учи този нов, непо-
знат за него стил. Сред запазените
ръкописи са етюдите му за финалната
фуга. Работи дълго и упорито върху
сложния полифоничен и в същото време
лек и блестящ стил на своята
предсмъртна творба, отбелязала връх в
жанра на комичната опера и стигнала
славата, театралността и съвършенство-
то на Моцартовия “Дон Жуан”.

Верди в България е наистина неиз-
черпаема тема. Операта влиза у нас със
закъснение заради турското робство, но
през 1891 г. Столичната драматическо-
оперна дружба представя за първи път с
български и чешки артисти “Трубадур”, а
след това и “Травиата”. Така започва
шествието на Верди по българските музи-
кални сцени - професионални и самодей-
ни. Броят на постановките и спектаклите
на неговите опери оттогава до днес все
още не е изчислен. Рецепцията на
безсмъртното му творчество заслужава
поне едно изследване, една книга - тол-
кова е богата и интересна. С името на
Верди са свързани редица върхове в ис-
торията на българската музикална сцена.

ървият концерт за
тази година на
Симфоничния ор-
кестър на Българ-
ското национално

Радиосимфониците свирят „Реквием”
в чест на гениалния композитор

Деян Вачков (бас)

Иван
Момиров
(тенор)

Олга Михайлова-Динова

(мецосопран)

има толкова много! Безпо-
лезно е да прибавям още
една”, признава в свои пис-
ма Верди. Но   разтърсваща-
та кончина на големия пи-
сател Алесандро Мандзони
- изключително почитан в
Италия, се превръща в клю-
човото обстоятелство за
композирането на музикал-
ната творба.

Младите солисти, които
ще покажат своето  завидно
вокално майсторство, са Га-
бриела Георгиева (сопра-
но), Олга Михайлова-Дино-
ва (мецосопран), Иван Мо-
миров (тенор) и Деян Вач-
ков (бас). В изпълнението на
месата ще вземе участие и
Смесеният хор на БНР с хор-

майстор Румен Райчев.
Маестро Владимир Гяу-

ров завършва с пиано кон-
серваторията “Джузепе Вер-
ди” в Милано, Италия.
Продължава образованието
си в Музикалната академия
във Виена, където учи дири-
жиране и композиция при
Карл Йостеррайхер. Следва
специализация и в Сиена
при професор Франко Фе-
рара. Музикалната критика
обявява Гяуров за един от
най-обещаващите и талант-
ливи диригенти от младата
генерация. Репертоарът му
включва оперни, симфонич-
ни, кантатно-ораториални и
камерни произведения от
различни жанрове.

П
радио е посветен на 200-го-
дишнината от рождението на
оперния композитор Джузе-
пе Верди. Концертът е днес
от 19 ч. в зала “България”,
научи ДУМА от Иван Върба-
нов, пиар на БНР. Радиосим-
фониците ще изпълнят мону-
менталния “Реквием” на гени-
алния италианец под палка-
та на Владимир Гяуров. На
сцената ще пеят млади опер-
ни звезди, които гастролират
с успех по световните сцени.

“Не обичам безполезни-
те неща. Заупокойни меси
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Злободневно

Е
Една работничка от

ВМЗ Сопот (държавно
предприятие, за управле-
нието на което отговор-
ност носи изпълнителна-
та власт) имала златни
пръстени. Недоволствала,
че не й плащат заплата,
но имала наглостта (лю-
бима дума) все още нещо
да притежава.

Окото, което може да
види това, има много спе-
цифичен поглед. Със си-
гурност  забелязва и злат-
ните коронки в устите на
бабите.

Същото око непре-
станно гледа и пресмята
спестяванията на хората.
Колко са спестявания и
колко са на хората, които
карат на заплата, не са
кумци на министри и не
правят алъш-вериши с
имоти, е друг въпрос. Важ-
ното е, че някакви хора
имат някакви пари и това
не дава покой. Лишава от

Иван Ст. ИВАНОВ

Свидетели станахме на още една цинична изцепка на Вожда
на ГЕРБ, той и ръководител на изпълнителната власт в Отечест-
вото. За него е ненормално жена със златни пръстени да участ-
ва в стачка, пък било и заради това, че е лишена от заплата,
както и другите работници от ВМЗ вече няколко месеца... Без да
отчита, че за това основна вина има неговото правителство.
Свикналият всяка негова дума или жест да бъдат показвани пред
обществото досега, пък и в бъдеще, прави и ще прави каквото
си иска, без да се съобразява нито с морални задръжки, нито с
липсата на домашно и всякакво друго възпитание.

В нашата родина всичко е възможно, дори и един непълноце-
нен човек да я ръководи. За жалост той не е в състояние да
преценява нито трагедията на хората в Кърджали, нито в Сопот,
нито където и да било. Той гледа с розови очила на проблeмите
на бедстващия народ. Той не е видял нито като главен секретар
на МВР, още по-малко като министър-председател, трудностите, с
които се сблъскват българите у нас. За какво ли да ги вижда. За
него и “екипа” му бедността е измислено състояние на българите.
Той не е влизал в съвременна бедняшка къща, защото влезе ли,
ще трябва да види неща, които не само са неприятни, но и могат
да го доведат до изводи, които не са приятни за камарилата около
него и задокеанските му господари. Внушенията на заместниците
му, при това един от тях с американски паспорт, че всичко у нас
е нормално, че ни хвалят от ЕС и зад океана, не подлежат на
анализ. Такъв сигурно не му правят и избраните от него сътруд-
ници и съветници. Него го е впечатлило златото.

Той не може да си представи, че една работничка може да
се чувства съвременна жена, която обича да си носи придоби-
тите още от времето на социализма бижута. А тогава тя е полу-
чавала освен заплата, при това всеки месец, също и премии, а
и безплатни екскурзии в СССР и социалистическите държави,
откъдето беше лесно да се закупят накити.

За зависта няма граници и служебен ранг. Тя, макар и да е
обществено явление, е присъща на ограничените духом хора. За
жалост и с премиерски пост.

Екатерина СТАЙКОВА

Батман Бойко, държавният Робин Худ, който долита при
угнетения народ винаги когато  професионалното му обоня-
ние подскаже откъде и в каква посока духа вятърът, се възму-
ти срещу златните пръстени на една работничка от ВМЗ-
Сопот. Пратила му лук, а златото оставила за черни дни.
Знае Бойко къде да гледа жените. Не случайно е бил бди-
телен ОХ-ранител!

Така де! Като нямаш пари - продаваш семейните бижута и
ядеш! Месец, два, колкото ти стигнат стотината лева, които ще
ти дадат от заложната къща. Ако не ти стигнат до изборите,
следва да продадеш нивата, тъй или иначе нямаш пари за
разсад, а и сили за копане. Естествено спазаряваш мотиката,
вилата и търмъка за старо желязо. Предвид, че нямаш нива, е
лукс да ги държиш. После се разделяш с телевизора, перал-
нята - за какво са ти, като нямаш ток от половин година? Лукс!
За абсолютната необоснованост да държиш хладилник и печ-
ка е ясно още като те погледна в хлътналите очи. Но не се
отчайвай, има още много начини да изкараш до изборите.

 Ти кръв имаш ли? Мълчиш, а? А деца имаш ли? Те кръв
имат ли? Два бъбрека - лукс! Я да не се стискаш! Хленчиш,
а с два бъбрека... Всеки на Бойко чака! Че Бойко да не е
Господ, златна рибка? Един най-прост министър-председа-
тел, от който ти искаш съдействие, за да ти се изплати за-
работеното към държавна фирма, позовавайки се на чл.242
от Кодекса на труда, който гласял, че “положеният труд по
трудово правоотношение е възмезден”. Прекаляваш! Това
не са задачи за батмани.

Разпореди ли се Бойко относно храненето на полицей-
ското куче? А на археолозите даде ли акъл как да си вършат
работата през зимата? На младите алтернатива посочи ли
- душиш във фейсбук или копаш компира. Както ти харесва.
Това журналистки, съдии, президент. Всеки получи издърп-
ване на ухото за оросяване на мозъка и наставления. Знае
Бойко как да ни лекува. Най-вече пенсионерите.

От Европейския съюз до обсерваторията на БАН, ако не
беше Бойко, да са измрели. Оставете го малко човека да
почине! И той сърце носи, а китарата мълчи ли, мълчи край
нестопленото му от фолкдива легло. Най-много да поспи час
на рамото на холандския премиер Рюте и пак - асфалт, но-
жици, ленти, камери, погачи.

И ти сега, нахално протегнала ръка със златни пръстени
- претенции. Йок, платете ми за работата. И такава припирня
вече - то една петилетка не е минала, откакто сте без запла-
ти, и вече гладни! При тази тенденция в света към затлъстя-
ване имаш редкия шанс да поизрежеш от фигурата си. Да
провериш всеотдайността на пенсионираните си родители!
Възпитанието на децата си!

И какви са въобще тези златни пръстени на работниче-
ските ти ръце? Не ти отива някак, премиерът халка няма, ти
детелинка, цирконче - седем-осем грама злато. Какъв е този
лукс, питам? То ще дойдат изборите! Тогава гледай да не
отдадеш заслуженото на премиера! Пък да се върне на ста-
рата си работа... Да те пита как ще си платиш дълговете, че
ти е запомнил пръстените!

Пръстените се забелязват, а не европейските
статистики, сочещи като застрашаващ
обсега на бедността в България

сън. Три години и полови-
на, скоро четири, а още
не са взети.

Ето и днес: “Има 80
милиарда лева в банките
на фирми и граждани. 80
милиарда “за черни
дни”? 40 милиарда евро
- “за черни дни”? Съжа-
лявам ...”

И жилища имат нагле-
ците. Панелни, панелни,
но собствени. Трябва да
бъдат накарани да ги ипо-
текират. Т.нар. енергийна
ефективност цели точно
това, затова в България за
нея трябва бъдат прину-
дени да си плащат граж-
даните, а в Румъния, при-
мерно, тя е грижа на
държавата и общините.
Щом бъдат ипотекирани,
капанът ще щракне.
“Деньги ваши станут
наши” - както обичат да
казват малко по на изток.

Думите: “На госпожа-
та от ВМЗ-Сопот, която ми

пращаше лук - всичките й
пръсти са със златни
пръстени. А ми праща лук.
Аз нямам златни пръсте-
ни” не са израз на про-
стотия. Или не само. Не
са и само пренебрежение
към човека, който може
би няма ток, за да
запържи този лук. Във
фолклора това е намери-
ло израз в  поговорката
“Сит на гладен не вярва”.
На разговорния език, ро-
ден в началото на 90-те
години в среди, които не
са чужди на българските
властници, това прене-
брежение се изразява с
израза “Да го духат бед-
ните”.

Думите за пръстените
изразяват начин на мис-
лене. Не може някой да
има златен пръстен. Щом
има, трябва да му се взе-
ме, трябва да бъде при-
нуден да го продаде на
безценица. Освен ако не

е приближен. Тогава ще
му се подари чужд пръс-
тен, апартамент, дюни
край морето или гора.
Може и европейски
средства.

Точно затова впрочем
се забелязват златните
пръстени, а не европей-
ските статистики, които
сочат като застрашаващ
обсега на бедността в
България. И се предста-
вят лъжливи оправдания
за замразените доходи на
същите онези бедни.

Години ВМЗ бил уп-
равляван зле, трупал е
дългове. Включително
последните три и полови-
на. Ами кой го е управля-
вал? Жената с пръстени-
те ли?

Данни на Сметната
палата показват, че 80 от
120 управлявани от ико-
номическото министерст-
во дружества са обявени
в несъстоятелност, защо-
то се управляват лошо. Не
много различно е поло-
жението с фирмите с над

50% държавно участие,
управлявани от регионал-
ното и здравното минис-
терство.

Това не се забеляз-
ва.”В цял свят фалираха
фирми”.

Но за пръстените е
налице набито око. За
милиардите още повече.

На този фон въпросът
със зле управляваните
държавни фирми се пре-
връща във второстепе-
нен.

Назаем от Kafene.net

Из редакционната поща

divyana:
Борисов няма пръстени, но

има милиони. Жената от Сопот
сигурно не си е купила пръсте-
ните по времето на управлени-
ето на партията ГРОБ, но в мо-
мента наистина яде хляб и лук.
В цялата община Сопот и Кар-
лово е убийствена мизерия. Лес-
но е от жълтите павета да се
разпорежда да се съкратят хо-
рата, а какво ще правят тези
хора, които нямат друга алтер-
натива за препитание, няма
работа в този замиращ край, но
ситият на гладния не вярва.

Dedo
Не може един министър

председател да се сърди като
ученичка на една изпаднала в
безизходица жена. Твоята зада-
ча като глава на правителст-
вото на некомпетентните е да
поемеш отговорност и да ре-
шиш проблемите. Това предпри-
ятие е държавно и е подчинено
на твой министър. А той е под-
чинен не на мен, а на теб. Ти
от обикаляне на обекти и ряза-
не на лентички не можа да на-
мериш време да обърнеш вни-
мание на елементарни неща от
икономическото недоразвитие
на държавата.

Fen
Тя тази госпожа освен

пръстени има сигурно и апар-
тамент някакъв? Ама нагли
работници са тия. Пръстени
носят, ядат, някои сигурно пу-
шат, телевизори гледат. Щом
някой работи за заплата в тая
държава, на края на месеца
вместо пари да иска да почва
да разпродава покъщината, че
даже и на работодателя да
плати за гдето му осигурява
приятно прекарване през деня.

Ваня Златарева
Как не го е срам този г-н ми-

нистър, кое му дава право да се
подиграва с хората дето са го
избрали. Той стигал ли е до та-
кова положение да яде лук и хляб
и да продава накити, че да си
плаща сметките? Тези хора пла-
щат данъци, а той без капка срам
ги унижава. Аз живея в Карлово
и всеки ден виждам болката в
очите на работещите във ВМЗ
и г-н Борисов от сърце ви желая
да сте на мястото на тази
жена, но да нямате какво да
продадете, че да ядете!

БОЙКО, ЛУКОВАТА ГЛАВА
И ЧЛЕН 242

Кой как разбира
справедливостта
в държавата

От форуми в интернет

За златните пръстени
и бедността
За златните пръстени
и бедността
За златните пръстени
и бедността
За златните пръстени
и бедността
За златните пръстени
и бедността

MEMENTO: òå èìàò
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è çëàòíè êîðîíêè!
MEMENTO: òå èìàò
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è çëàòíè êîðîíêè!
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Хумор от раницата

Русия ще изпитва
хиперзвукова ракета
Изстрелванията са набелязани
за юли-август т.г. и ще бъдат
произведени на полигона в
Ахтубинск, Астраханска област

Хиперзвуковата
ракета МКБ „Радуга"

Снимка РИА „НОВОСТИ”

М
инистерството на
отбраната на Русия
е определило сро-
ковете на първите
цялостни изпитател-

ни пускове на перспективната
хиперзвукова ракета, способ-
на да развие скорост до пет
пъти Мах (около 5,8 хиляди
километра в час). Както пише
в. "Известия", изпитанията са
набелязани за юли-август т.г.
и ще бъдат произведени на
полигона в Ахтубинск, Астра-
ханска област. Проектът по
създаването на хиперзвукова-
та ракета е засекретен, зато-
ва тактико-техническите харак-
теристики са неизвестни.
Първите изпитания на ракета-
та се състояха на полигона в
Ахтубинск в 2012 г., но не мо-
гат да бъдат наречени пълно-
ценни. В хода на проверките
ракетата се е отделяла от под-
качването на самолета, запус-
кала е собствения двигател,

прелетявала е няколко кило-
метра на дозвукова скорост и
се е приземявала. Целта на
предварителните изпитания е
била проверка на управляемо-
стита на ракетата в полет и
нейното взаимодействие със
системата за запускане и бор-
довото оборудване на самоле-
та-носител. В хода на новите
изпитания параметрите по
запускането ще бъдат разши-
рени: ракетата ще изпълнява
по-продължителни полети
вече на хиперзвукова скорост,
а двигателят на боеприпаса
ще работи в няколко режима.
Разработката на хиперзвуко-
вите ракети се води активно в
СССР от 70-те години, но през
90-те практически е прекрате-
на. В частност, "НПО машино-
строение" е създавало ракета
"Метеорит", а по-късно е за-
почнало работа над аппарат с
шифър "4202". През 80-те го-
дини МКБ "Радуга"  дава на-

чалото на проекта ГЭЛА Х-90,
а през 70-те години на базата
на ракети от комплекса С-200
е била създадена ракетата
"Холод", която е можела да
развие скорост от шест хиля-
ди километра в час. В момента
"НПО машиностроение" участ-
ва в съвместна разработка с
Индия на хиперзвуковите кри-
лати ракети "БраМос", способ-
ни да развиват скорост до пет
пъти Мах. Освен това корпора-
цията "Тактическо ракетно

въоръжение" се занимава със
създаването на ракети, разви-
ващи скорост, превишаваща
скоростта на звука 12-13 пъти.
През септември м.г. вицепре-
миерът на Русия Дмитрий Ро-
гозин обяви, че се планира да
се създаде "суперхолдинг",
който ще се заеме с разработ-
ката на хиперзвукови техноло-
гии. В състава на холдинга,
както се очаква, ще влязат
корпорациите ТРВ и "НПО
машиностроение".

Британските военни за първи път от 40 години ще
преминат към нови пистолети. Министерството на отбра-
ната подписа договор на стойност 14,5 милиона долара
за покупката на над 25 хиляди австрийски пистолета
Glock. Скорострелните Glock 17 ще заменят 9-мм писто-
лети Browning Hi-Power, приети на въоръжение през
1967 година. Австрийските пистолети също така са раз-
четени за калибър 9х19 мм и имат 17 патрона в пълни-
теля, докато Browning събира само 13 патрона. Пистоле-
тите Glock се намират на въоръжение в почти 50 страни
по света, включително САЩ, Швеция, Полша, Холандия
и Малайзия. От 2009 година Glock 17 се закупува и от
специалните сили на МВР на Русия.

БРИТАНСКИТЕ ВОЙСКИ
ПРЕМИНАВАТ КЪМ
ПИСТОЛЕТИ GLOCK 17

Снимка ©AFP

Пистолет
Glock 17

ТАЙВАН ЩЕ
ПОЛУЧИ РАКЕТИ
ЗА ЗРК PATRIOT

А
мериканската компания Lock-
heed Martin е получила от ар-
мията на САЩ договор на стой-
ност 755 милиона долара за

Ракета за комплекс Patriot PAC-3
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доставка на ракети за зенитните ком-
плекси Patriot PAC-3. Както се съоб-
щава в в прессъобщение на компа-
нията, в контракта също влиза и до-
ставка на ракети за Тайван. Общо
Lockheed Martin ще достави на ар-
мията на САЩ 168 противора-
кети PAC-3 и 27 комплекта модер-
низирани пускови установки. Освен
това договорът разглежда и до-
ставката на съпътстващо оборудва-
не за ЗРК Patriot и за обслужване на
комплексите. Каква част от контрак-
та се пада на Тайван, не се уточнява.
Той стана петият чуждестранен кли-
ент на американските ЗРК през 2009
г. През декември 2011 г. Raytheon,
компанията-производител на ком-
плексите, получи контракт за достав-
ка на Тайван на ЗРК Patriot и
съпътстващо оборудване на стойност
685,7 милиона долара.

АМЕРИКАНЦИТЕ ПРЕДСТАВИХА
СНАЙПЕРСКА ВИНТОВКА
НА LINUX С WI-FI

А
плекс Precision Guided
Firearm (PGF). Както пише Ars Technica, ком-
плексът работи на операционната система Linux
и е оборудван с Wi-Fi.

За основа на PGF са взети три ловни оръжия
(в това число Winchester Magnum калибър .300 и
Lapua Magnum калибър .338), които са снабдени
с "умен" оптически прицел и спусъков механизъм.
Освен това TrackingPoint е създала за PGF специални
боеприпаси.

За точното поразяване на обекта, чрез стрелката
е необходимо той да бъде открит чрез прицела и да
го "отбележиш" с помощта на специален бутон. По-
нататък компютърът ще помогне да проследяваш пре-
местването на целта. При натискане на спусъка из-
стрел не последва веднага: първо компютърът пре-
минава в бойна готовност и трябва ръчно да се кори-
гира прицелът. Изстрел ще последва чак когато
"кръстчето" на прицела съвпадне с набелязаната цел.

Както отбелязва изданието, интерфейсът на опти-
ческия прицел TrackingPoint прилича на компютърни-
те или на главните дисплеи на военните летци. Чрез

Wi-Fi снайперският комплекс може да се синхронизи-
ра с таблети и телефони от Apple. По такъв начин
целите може да се откриват и с помощта на iPad или
iPhone, а за iOS TrackingPoint е разработила специал-
но приложение.

Точни срокове за появяването на комплексите PGF
на пазара не са дадени. Стойността на компютризи-
раната карабина се оценява на 17 хиляди долара.

През 2010 г. по поръчка на Пентагона в САЩ за-
почнаха да разработват управляеми куршуми за снай-
перски карабини. В началото на 2012 г. стана изве-
стно за създаването в Националните лаборатории в
Сандия (SNL) на няколко прототипа на самонасочва-
щи се куршуми.

Прицел
TrackingPoint XS1

Снимка TRACKINGPOINT

Франция ще възобнови преговорите
с ОАЕ за изтребителите Rafale
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равителството на Франция
има намерение да възоб-
нови с властите на Обе-
динените арабски емирст-

ва преговорите за доставка на
партида изтребители Rafale,
съобщава Defense News. Фран-
ция разчита да продаде на ОАЕ
60 изтребителя, че по-рано пра-
вителствата на Франция и ОАЕ
вече водиха преговори за до-
ставка на изтребители Rafale,
като френската страна в края на
2010-а и началото на 2011 г.
даже обяви за скорошното под-
писване на договора. Но в сре-
дата на ноември 2011 г. Минис-
терството на отбраната на ОАЕ
прекрати преговорите с Фран-
ция и обяви търг за доставката
на 60 изтребителя. Като повод за
прекратяването на преговорите за заку-
пуване на Rafale ОАЕ посочи завишена-
та цена на френските самолети и техни-
те слаби технически характеристики. В
търга за доставката на изтребители взе-
мат участие френската компания
Dassault,  американските Boeing и

Lockheed Martin и европейският консор-
циум Eurofighter. Те предлагат на араб-
ските военни изтребители Rafale, F/A-18
Super Hornet, F-16 Fighting Falcon и
Typhoon съответно.

Изтребител
Rafale

мериканската компания TrackingPoint е пред-
ставила на изложбата CES 2013 макет
на компютризиран
снайперски ком-
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Жив     т
В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО
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Мъж без жена е като куче без
бълхи... Живее си, но скучно!

А жена без мъж е като бълха
без куче... Може да живее, но няма
кого да хапе!

18
Св. Атанасий Александрийски (Атана-

сий Велики) и св. Кирил Алексaндрийски
(Атанасовден). Св. Йоаким, патриарх
Търновски († 1246)

Св. Атанасий бил голям защитник на
православната вяра. Участвал в Първия
Вселенски събор, дето се показал с бла-
годатно озарен ум в защита на вярата
против ереста на Арий. На 28-годишна
възраст, след смъртта на архиепископ
Александър, е ръкоположен за архиерей
на негово място в Александрия. За вяра-
та е преследван и бил в изгнание 15
години. Страдал при императорите Кон-
станций, Юлиан Отстъпник и при Валент,
по време на когото за известен период
се укривал в една гробница. Жителите на
Александрия тъй настоявали да се върне
епископът им, че императорът, като се
опасявал от бунт, се съгласил. В стара-
нието си да омиротвори църквата, бил в
постоянни спорове с еретиците. Починал
в 373 г. на 80-годишна възраст.

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÊÊÊÊÀÀÀÀÀËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐ

АННА ЯНЕВА, председател
на Градския съвет на БСП-София,
член на ИБ на НС на БСП
ВАЛЕНТИН МИХОВ,
бизнесмен, футболен деятел
МИРОСЛАВ СЕВЛИЕВСКИ, политик
НЕДЯЛКО ЙОРДАНОВ,
поет и драматург
НИКОЛИНА ГАЙДАРОВА,
учредителка на клуба
“Приятели на ДУМА” в Стара Загора
СПАС ГЪРНЕВСКИ, политик
ТЕМЕНУЖКА ПЕТКОВА,
директор на Агенция за
държавна финансова инспекция
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Четвъртото издание на фестивала „Sofia Rocks”
ще бъде еднодневно, но разтърсващо
Ивайло ГИЗДОВ

Българските хеви метъл
фенове отново имат повод
да празнуват! Предстои по-
редното незабравимо лятно
шоу на Националния стади-
он “Васил Левски” в София.
Фестивалът успя да спече-
ли сърцата на родните по-
читатели на твърдата музи-
ка с предишните си три из-
дания, като участие в тях
взеха титаничните Metallica,
Slayer, Megadeth, Anthrax,
Alice In Chains, Whitesnaske,
Guns`n`Roses, Ugly Kid Joe,
Trivium, Clawfinger, Manowar
и др.

Германската звукова ма-

шина Rammstein взриви
българските фенове за първи
път през 2010 г. именно като
част от афиша на феста. От-
ново те, но в ролята на хед-
лайнери, на 26 юли тази го-
дина ще разтърсят центъра
на столицата с твърд саунд и
паметно огнено шоу така,
както само те умеят.

Rammstein ще могат да
разчитат на мощното под-
крепление от друга немска
група - Dorrn. Предвождана-
та от безмилостно гласови-
тата дама Джаки хамбургска
четворка ще представи на
феновете своята пънк-ню
метъл продукция, която спи-
ра дъха с тежки китарни ри-

фове и чудовищни вокали.
Организаторите на

“Sofia Rocks” от “Болкън
ентъртеймънт” са приготви-
ли и друга свръхзвукова из-
ненада за българската пуб-
лика -  уелската банда
Bullet For My Valentine също
потвърди участието си във
фестивала. Нашумялата
британска група си спече-
ли прозвището на една от
най-бързо развиващите се
в света, а през 2008 и
2009 г. списание “Kerrang!”
я обявява за най-добра
британска банда.

Bullet For My Valentine са
подгрявали легендарните
Metallica и Iron Maiden, а

допълнителен бонус за
родните фенове е фактът,
че ще имат възможност да
ги чуят веднага след при-
ключването на четвъртия
им студиен албум “Temper,
Temper”. За него музикан-
тите от групата твърдят, че
е най-добрият им запис
дотук.

Билети могат да се заку-
пят в мрежата на “Еventim”,
както и в магазините на
“Германос”, “Пикадили” и
“Техномаркет”, а повече ин-
формация за фестивала и
групите, които предстои да
вземат участие, ще бъде
публикувана на адрес:
www.becbg.com.

лед обръщението, което пусна на българ-
ски в личната си страница във фейсбук, ки-
тарната легенда Слаш направи и официал-
но видеообръщение към многобройните си

300 кандидатки пожелаха
да станат „Мисис Баба”
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300 кандидатки пожелаха
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300 кандидатки пожелаха
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Ново британско из-
следване сочи, че ску-
ката има доста предим-
ства за мозъка, като
развива въображението
и паметта. Това твърде-
ние оборва досегашно-
то вярване, че бездей-
ствието е вредно за
психологическото и фи-
зическото здраве.

Скуката събужда
въображението и раз-
вива чувството за
идентичност. Отрица-
телните страни на без-
действието и отегчени-
ето са умора, пониже-
но настроение, депре-
сия, главоболие и др.
В същото време изсле-
дователите доказали,
че скуката насърчава
загубата на тегло. Яде-

Скуката развива въображението

нето на една и съща храна за по-
дълго предизвиква чувство за си-
тост и намалява апетита. Изнерве-
ните ситуации, породени от без-
причинното “мотаене”, горят излиш-
ни калории, което помага фигура-
та да се запази стройна.

Проучването доказва, че хора-
та, които могат да се съсредоточат

върху една конкретна задача, са
много по-щастливи от останалите,
които не намират начин да си събе-
рат ума. Скуката обаче е много
вредна за сърцето. Мъжете и жени-
те, които се оплакват от постоянна
депресия, е два пъти по-вероятно
да умрат от сърдечна болест или
инсулт.

Британците, прочути с лю-
бовта си към чая, изпиват бли-
зо 80 млн. чаши от ароматната
гореща напитка всеки ден, по-
казва изследване на Острова.
Макар че в по-
следните години
кафенетата в
страната преоб-
ладават, подани-
ците на крали-
цата пресушават
78 млн. чаши
чай всеки ден.
Над половината
от британците
предпочитат традиционната
напитка, а само 35 на сто из-
бират кафето.

Не само възрастното поко-
ление залага на чая. Той е
любима напитка и за 51 на
сто от младежите на възраст
между 18 и 24 години. Една
трета от анкетираните заяви-
ли, че чаят им помага да се

80 МЛН. ЧАШИ ЧАЙ ДНЕВНО
ИЗПИВАТ БРИТАНЦИТЕ

отпуснат. А близо половината
търсят утеха именно в аромат-
ната напитка.

Но традициите вече не са
това, което бяха. 46 на сто от

любителите на
чая предпочи-
тат да го пригот-
вят в чаша, а
само 16% изби-
рат добрия стар
чайник. Изслед-
ването показва
известно хитру-
ване на работ-
ното място. Бли-

зо една трета от служителите
не обичат да правят чай. А 10
на сто нарочно го приготвят
лошо, за да не ги карат да го
поднасят отново. 51% от бри-
танците предпочитат силния
чай. А първото нещо, което
правят, когато се върнат у
дома, е да приготвят чаша от
любимата гореща напитка.

Идеалната жена е без нито един де-
фект, много силна, с тегло 77 кг, висока
170 см, с крушовидна фигура и мерки
89-76-101. Така описвали стандарта за
красота вестниците преди 100 години.
Тогава New York Times обяви Елси Шел
от Бруклин за “почти най-съвършения об-
разец на женствеността”. Зад това
твърдение стои думата на доктор Кор-
нел, който прегледал стотици момичета,
за да открие “идеалното” подобие на Ве-
нера Милоска. Несъмнено стандартът за
красота се променя и все повече проуч-
вания показват, че привлекателните
жени трябва да са средни на ръст и с
леко наднормено тегло. Преди се смята-
ше, че господата си падат по тесни бед-
ра, големи гърди и дълги крака. Но пор-
третът на съвременната “перфектна
жена” буквално събира в едно чертите
на няколко известни личности. По-точно
това са носът на Натали Портман, устни-
те на Скарлет Йохансон, скулите и бра-
дичката на Холи Бери, кожата на Ейми
Адамс и тялото на Пенелопе Крус. Стан-
дартът, по който Елси Шел е била избра-
на за най-перфектната жена, всъщност е
изненадващо съвременен, тъй като в
момента моделът за идеалната жена е
около 90-60-90 в сантиметри.

89-76-101 СА
ИДЕАЛНИТЕ
МЕРКИ ОТ ПРЕДИ
100 ГОДИНИ

Чуждите езици помагат
на мозъка на старини
Способността да водиш разговор на два езика е полез-
на не само при посещенията на чужди държави, но и
помага на мозъка да остане във върхова форма в
напреднала възраст, гласи ново изследване. Учени от
Университета в Кентъки откриха, че възрастните хора,
които са билингви още от деца, имат по-добра “познава-
телна гъвкавост”, т.е. са способни да се справят по-
добре с нови и неочаквани обстоятелства. “Двуезичните
възрастни хора използват мозъците си по-ефективно от
моноезичните”, заяви изследователят Брайън Т. Голд.
Научният труд е съставен от два експеримента, включва-
щи 110 души на възраст между 60 и 68 години. Мозъци-
те на участниците били подложени на опити, докато
хората работели върху тест за познавателна гъвкавост.
Част от анкетираните владеели само един език, докато
останалите били билингви още от деца. Задачата била
изпълнена от всички. Но учените забелязали, че дву-
езичните се справили значително по-бързо от останалите.
Образните изследвания на мозъците също показали, че
фронталният им кортекс използвал по-малко енергия от
тези на моноезичните. Изследвания от последните
години доказаха, че способността на човек да разговаря
на два езика го предпазва от редица свързани с
възрастта болести и забавя развитието на Алцхаймер.

Слаш с видеопослание
към българите
Слаш с видеопослание
към българите
Слаш с видеопослание
към българите
Слаш с видеопослание
към българите
Слаш с видеопослание
към българите

С
фенове у нас. “Здравейте, аз съм Слаш и идвам в
зала “Фестивална”, София, на 4 февруари. Очак-
вам да се видим там!”, гласи видеоматериалът.

Световноизвестният музикант пристига за своя
първи концерт в България с последния си солов
проект Slash feat. Myles Kennedy & The
Conspirators, за да промотира своя най-нов албум
Apocalyptic Love (Roadrunner/Орфей мюзик).

Интересът към концерта е огромен! Билетите
се разпродават изключително бързо, но все още
има ограничени количества на цени от 60 и 70 лв.
Те могат да бъдат закупени от касите на НДК,
мрежата на Тикетпро в цялата страна и онлайн.
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Спорт

М

гледайте

кратки

ПО ТВ+
БАСКЕТБОЛ

20.00 Балкан -
          Ямбол

ФУТБОЛ
22.00 Еспаньол -

Майорка
ПО ЕВРОСПОРТ

БИАТЛОН
15.30 СК в Антхолц, 10 км (мъже)

СКИ СКОКОВЕ
  16.45 СК в Сапоро

              (квалификация)
ТЕНИС

„Аустрелиън оупън”
17.45, 0.00, 2.00, 4.00

ПО ЕВРОСПОРТ 2
ФРИЙСТАЙЛ СКИ

       13.30 СК в Лейк Плесид
СКИ СКОКОВЕ

 14.30, 20.00 СК в Сапоро
              (квалификация)

СНОУБОРД
18.00 Световно първенство

        ФУТБОЛ
21.30 Шалке 04 - Хановер

Националите са 50-и
в света през януари

България стартира 2013 г. на
50-о място с 585 т. в световната
ранглиста на ФИФА, както
завърши и през 2012-а. През декем-
ври и януари почти не се играха
мачове и затова няма сериозни
промени в самата класация. Няма
промени в класацията и на против-
ниците ни в световните квалифи-
кации. От тях само Италия е в Топ
10 - 4-та с 1165 т. Дания остава
23-та с 819 т., Чехия - 29-а със 781,
Армения - 75-а с 457 и Малта  - 146-
а със 178. Тъкмо малтийците посре-
щаме през март на закрити врата
заради наказанието от ФИФА за
расистки изцепки на домакинския
мач с Дания (1:1). Световният и
европейски шампион Испания ос-
тава начело с 1606 т. , пред Гер-
мания 1437 и Аржентина 1290.

Славия с 4 спаринга
у нас и 5 в Турция

Славия ще изиграе първата си
контрола от зимната подготовка
в събота в Сандански срещу Пи-
рин Разлог. В южния град “белите”
ще срещнат и Ботев Вр на 26
януари. На 2 февруари в София
техен съперник е Банско, а на 5-
и - Нефтохимик Бс. После тимът
на Вили Вуцов заминава за лагер
в Турция, където ще изиграе поне
5 контроли, съобщиха от клуба.

И Етър изгони
Орлинов

Скандалният нападател Орлин
Орлинов отново остана без от-
бор, след като бе изгонен от Етър.
Бившият играч на ЦСКА, Славия и
Литекс тръгна с “виолетовите” за
подготвителния им лагер в Тур-
ция, но само след няколко трени-
ровки наставникът Сердар Даят
преценил, че няма нужда от него,
и го освободил. Турският специа-
лист дори решил, че не е необхо-
димо да пуска Орлинов в някоя от
контролите, тъй като в занима-
нията се уверил, че няма бъдеще
при “виолетовите”. Етър разби с
5:0 в първата контрола в Анталия
местния Муратпаша, който играе
в III турска лига.

Габрово падна от
Копра с 0:3 гейма

Отборът на Копра Елиор Пиа-
ченца победи като гост КВК Габ-
рово с 3:0 (25:19, 25:15, 25:20) в
първия мач от 1/8 финалите на
европейския турнир за Купата на
претендентите. Двубоят се игра
пред повече от 2000 зрители в
габровската зала “Орловец”. Ре-
ваншът е в сряда в Пиаченца.

Наш скиор със
световен рекорд
Светослав Георгиев се спуска във Венген със 158.30 км/ч

Б

Французинът Адриан То
стартира във втората
тренировка по спускане на
пистата “Лауберхорн” във
Венген, Швейцария, където
показа второ време

ългаринът Свето-
слав Георгиев по-
стави нов световен
рекорд за най-висо-
ка скорост при спу-

скане в алпийските ски, пре-
даде австрийската агенция
АПА. Георгиев, който бе със
76-и стартов номер, постигна
158.30 километра в час по вре-
ме на втората тренировка за
спускане на легендарната
писта “Лауберхорн” преди
съботния старт от Световната
купа по ски-алпийски дисцип-
лини в швейцарския зимен
център Венген.

Светослав Георгиев, който
се готви под ръководството на
австрийския треньор Валтер
Хубман, се спусна с предпо-
следен стартов номер 76-и и
се нареди 69-и с време 2:43.96
мин. Непосредствено след
него в подреждането остана-
ха брат му Георги - с 2:44.89
мин., и третият ни алпиец Ни-
кола Чонгаров - 2:46.10. Мал-
ко по-напред са такива изве-
стни имена като Алексис Пин-
тюро (Фр) - 63-ти с 2:41.31

мин., и Бенямин Райх (Ав) - 65-
и с 2:41.96.

С най-добри времена из-
ненадващо завършиха фран-
цузите Жоан Кларей - 2:34.62
и Адриан То 2:34.70. Трети
резултат показа Клаус Крьол
(Ав) 2:34.73. Втори с най-голя-
ма скорост се спусна Макс
Франц (Ав) - 157.37 км/ч., а
трети - Клемен Коши (Слове-
ния) със 157.71 км/ч. Досегаш-
ното върхово постижение бе
на италианеца Стефан Таней
от 2005 също във Венген -
156.96 км/ч. “Съвсем скоро гра-
ницата от 160 километра в час
ще бъде достигната и надми-
ната”, коментира Макс Франц.

Спускането за Световната
купа е утре и ще бъде преда-
вано по БНТ1 и по Евроспорт
2 от 13.25 ч.

Снимка БГНЕС

Бизнесменът Гриша Ганчев отрече
появилите се за пореден път информа-
ции, че има намерение да влиза в уп-
равата на ЦСКА. “Мечтите са безплат-
ни, това се отнася и за ЦСКА. Не знам
кой ги пуска тези информации. Явно
някой си прави реклама на мой гръб.
Не искам да коментирам нищо повече
за футбол”, отсече пред агенция ПИК
Ганчев. Благодетелят на Литекс е кате-
горичен в решението си да не се зани-
мава повече с български футбол. Зара-
ди ареста на сина му Данаил миналото
лято бизнесменът закри клуба си по
борба Славия - Литекс и се оттегли и
от футболния клуб Литекс.

ървенецът на Сърбия Партизан
отново иска да привлече защит-
ника на родния Литекс Николай
Бодуров. “Гробарите” са изклю-

ППППП
Партизан с мерак за Бодуров

чително доволни от изявите на Иван
Иванов, който беше избран за най-

добър футболист на отбора за 2012 г.,
и затова планират да се подсилят с
още един българин.

Бодуров можеше да премине в тима
от Белград още миналото лято, но то-
гава поставената му от Литекс цена от
600 000 евро се видя твърде висока на
сърбите.  Сега “черно-белите” смятат
да започнат нови преговори за благо-
евградчанина, който не крие, че же-
ланието му е да продължи кариерата
си в чужбина.

Наставникът на Партизан Влади-
мир Вермезович е поставил пред
ръководството въпроса за привлича-
нето на централен защитник, а вари-
антите са Бодуров и словенският на-
ционал Марко Шулер.  Специалистът
предпочита да вземе българина, кой-
то си партнира с Иван Иванов в наци-
оналния отбор, но Шулер има предим-
ство, тъй като е свободен агент, след
като напусна Легия Варшава. Верме-
зович заяви, че въпреки интереса на
няколко клуба към Иванов се надява
той да остане в отбора поне до края
на кампанията.

Гриша Ганчев
не иска ЦСКА

Новият сръбски треньор на
ЦСКА Миодраг Йешич е договорил
мач с ОФК Београд. Проверката
ще се играе на 22 март в сръбска-
та столица по време на паузата в
шампионатите в Европа заради
световните квалификации. Пре-
движда се по-късно сърбите да
върнат визитата на “армейците”.

Снимка ГОНГ

Николай Бодуров

МОК ОТНЕ И БРОНЗА
ОТ СИДНИ 2000 НА
ЛАНС АРМСТРОНГ

Черен се оказа и петият ден от супертурнира
“Хацу Башьо” за българските сумисти. Калоян Мах-
лянов-Котоошу записа трета поредна загуба, като
допусна да бъде съборен след хвърляне през рамо
“сукуинаге” от японеца Гоейдо. Даниел Иванов-
Аоияма също фиксира черна точка, след като бе
избутан от глинения кръг с “йорикири” от японския
“маегашира” Икиой. Котоошу е с пасив 2-3, а
Аоияма с актив 3-2. Днес Калоян ще се бори с
тежкия 188 кг бразилец Кайсей, а Даниел с мон-
голеца Токитенку.

Международният олимпийски комитет лиши
американския колоездач Ланс Армстронг и от брон-
зовия олимпийски медал от Сидни 2000 заради
признанието му, че е употребявал допинг. Две офи-
циални лица от МОК са изпратили в сряда писмо до
него с искане да върне отличието, след като от
Международния колоездачен съюз (UCI) са  уведо-
мили олимпийската централа в Лозана, че Армс-
тронг не обжалва дисквалификацията си. 21-днев-
ният срок за обжалване изтече, а през декември
UCI отне на скандалния американец всички титли,
спечелени от 1998 г. насам. През 2000 г., 2 месеца
след като спечели за втори път Тур дьо Франс,
Армстронг спечели и бронз в бягането по часовник
в Сидни след съотборника си в US Postal Вячеслав
Екимов (Рус) и Ян Улрих (Гер). МОК няма да дава
медала на друг колоездач, както и UCI отказа да
обявява други победители в Тур дьо Франс.

СУМИСТИТЕ ПАК
ГУБЯТ В ТОКИО Симона Пейчева чака

контролните

Последната българка - светов-
на шампионка по художествена
гимнастика засега Симона Пейче-
ва, обяви намерението си да се
завърне отново като състезателка.
Тя чака решение на Управителния
съвет на Българската федерация
по художествена гимнастика да
бъде допусната до контролните
състезания за определяне състава
на националния отбор. Тя поднови
тренировки след 4-годишно отсъ-
ствие, през което създаде собст-
вен клуб по художествена гимнас-
тика. Симона вече е разговаряла с
председателката на БФХГ Илиана
Раева и е получила уверение, че
завръщането й ще се обсъжда на
следващото заседание на Управи-
телния съвет на централата на 29
януари.

“Готова съм да се преборя за
място в националния отбор, няма
да взимам мястото на никое моми-
че”, обяви 27-годишната Пейчева,
която се отказа от големия спорт
след Олимпийските игри в Пекин,
където остана 10-а. “Искам да до-
кажа на себе си и на другите, че
все още мога да играя на добро

Георги АРГИРОВ

ниво художествена гимнастика. Не
мога да си позволя да покажа по-
слаба форма от времето, когато се
отказах”, нахъсана е Пейчева. От
Нова година тя се готви отново с
личната си треньорка Мариета Ду-
кова и двете вече подготвят първо-
то си съчетание.

 Симона
Пейчева
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Гриша
Ганчев
не иска
ЦСКА

гледайте

РАЛИ “ДАКАР”
0.00 по
БНТ1

23.30 по
БНТ2

19.45, 1.00
по Евроспорт

Наводнения провалиха и 11-ия
етап от автомобилното рали “Дакар”.
Последната отсечка в Аржентина
трябваше да се проведе от Ла Рио-
ха до Фиамбала. Две излезли от ко-
ритата си реки бяха причина обаче
тя да бъде съкратена до 53-ия кило-
метър, макар че беше предвидено
участниците да преминат  219 км.
До момента начело в класирането
беше Роби  Гордън (САЩ) с Хамър,
следван от французина Ронан Шабо
и Лусио Алварес. Лидерът Стефан
Петерханзел с “Мини” се движеше
на 6-о място. В генералното класи-
ране той води с 29:07.25 ч.

Преследвачът му Жиниел де Ви-
лие (ЮАР) изостава с 51:59 мин.

Орлин Алексиев и Александър
Стоянов с БМВ остават на 67-о мя-

Гришо и Багдатис
мачкат в Сидни

Стотици французи наблюдават 9-кратния световн шампион
Себастиан Льоб със Ситроен в първия специален етап от

престижното рали “Монте Карло”, I кръг от световния шампионат
за 2013 г. край Валанс, Монако. Льоб поведе след първия ден на

ралито, в който спечели 3 от 4-те скоростни етапа

Наводнения „глътнаха”
11-ия етап на „Дакар”

сто с 53:13:28 часа, като изостават
на повече от денонощие (24:06:03
ч)  след лидера. 68-и пък се движат
Петър Ценков/Иван Маринов с джип
Опел Антара - с време 53:28:40 ч,
на 24:21:15 ч. след лидера. В над-
преварата при автомобилите оста-
наха 94 екипажа.

“Важното е да се приближавам
до финала с всеки ден, без да пра-
вя големи грешки. Участието ни в
такива етапи или по-скоро полу-
участието ни също е част от бор-
бата за върха. Но в такива момен-
ти е по-добре да загубя няколко
секунди, но да намеря точното
място, за да премина през трудни
участъци, отколкото автомобилът
да заседне в кал или вода”, комен-
тира Петерханзел.

Григор Димитров и
кипърският му партньор
Маркос Багдатис стартира-
ха победно участието си на
турнира на двойки на Откри-
тото първенство на Австра-
лия. Двамата играха за
първи път заедно, но отст-
раниха със 7:6 (6), 6:2 соче-
ните предварително за фа-
ворити Матю Ебдън (Авл) и
Райън Харисън (САЩ).

В най-горещия ден на
турнира до момента съпер-
ниците имаха пълна под-
крепа от трибуните. На вто-

Балканците
излизат срещу
„Звяра” Мирни
във II кръг на
двойки в
Откритото
на Австралия

рия по значимост стадион
“Маргарет Корт Арена” в
комплекса “Сидни Парк”
присъстваха около 6000 ав-
стралиийци, които окуража-
ваха сънародника си и аме-
риканския му партньор. Те
отстъпиха първия път дра-
матично след тайбрек. Бал-
канският тандем спаси по-
даването за сет на опонен-
тите си при 5:6, след като
допусна късен пробив. В
тайбрека Димитров и Багда-
тис също срещнаха сериоз-
на съпротива, но успяха да

грабнат сета.
Във втория Гришо и Мар-

кос пробиха сервиса на
съперниците си още в
първия, а после и в петия
гейм и поведоха с 4:1, за да
спечелят лесно с 6:2 и за 83
минути да преминат във II
кръг. Там  “нашите” ще
срещнат поставените под
№4 Макс Мирни (Блрс) и
Хориа Течау (Рум), които на
старта обърнаха с 6:7 (4:7),
7:6 (10:8), 6:3  филипинеца
Трийт Конрад Хуей и брита-
неца Доминик Инглот. 35-
годишният беларусин, изве-
стен с прозвището си “Звя-
ра”, има 4 титли на двойки и
2 на смесени двойки в тур-
нири от Големия шлем.

Фенове се пекат в жегата на “Маргарет Корт Арена”
преди мача на двойки на Григор Димитров и Маркос
Багдатис срещу австралиеца Матю Ебдън и Райън

Харисън (САЩ), спечелен от балканците със 7:6 (6), 6:2

Кипърецът Маркос Багдатис, финалист на сингъл в
Откритото първенство на Австралия през 2006 г.,  по-
хвали партньора си Григор Димитров. “Днес бе много
топло, но се наслаждавах на мача, особено с партньор
като Григор”, сподели Багдатис в интервюто след
мача. “Винаги е забавно да играеш с Маркос. Той е
страхотен не само като тенисист, но и като личност. С
партньор като него всеки мач е забавен. Надявам се,
че ще продължим с победите”, върна жеста Гришо.

Снимка БГНЕС

Снимка AUSTRALIANOPEN.COM


